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 v tomto predvianočnom 
čase adventu dovoľte ešte 
niekoľko slov.
	 Otázka	 zlata,	 ťažby	 zlata,	
obnovenia	 ťažby,	 referendum	
–	to	sú	momentálne	témy,	ktoré	
zamestnávajú	 mnohých	 z	 vás.	
My	–	poslanci	Mestského	zastu-
piteľstva	 v	Kremnici	 sme	 vole-
ní	 zástupcovia,	 ktorých	 ste	 si	
zvolili	 v	 komunálnych	 voľbách	
a	 sme	 tu	 na	 to,	 aby	 sme	 hájili	
vaše	 záujmy.	 Záujmy	 všetkých	
obyvateľov	Kremnice.	Žijeme	v	
meste,	 kde	máme	 svoje	 rodiny,	
priateľov,	 prácu,	 svoje	 domo-
vy.		Žijeme	tu	niekoľko	rokov	a	
budeme	 tu	 žiť	 aj	 naďalej,	 či	 už	
budeme	alebo	nebudeme	praco-
vať	vo	verejných	funkciách.
	 Uvedomujeme	 si	 závažnosť	

problematiky	pre	ďalšie	 fungova-
nie	a	život	mesta.		Sme	si	toho	plne	
vedomí	a	sme	si	vedomí	aj	svojej	
zodpovednosti.	 	 Preto	 sme	 uzne-
sením	 deklarovali	 svoj	 záporný	
postoj	 k	 ťažbe	 zlato-strieborných	
rúd	 v	 Kremnici.	 Toto	 naše	 jasné	
stanovisko	sme	chceli	podporiť	aj	
výsledkom	 referenda,	 kde	 by	 ste	
mali	 možnosť	 zákonnou	 formou	
sa	vyjadriť	k	 tejto	otázke	slobod-
ne	 a	 bez	 obavy,	 že	 za	 svoj	 názor	
budete	osočovaní	alebo	napádaní.
	 Akceptujeme	 situáciu,	 že	 sa	
referendum	 stretlo	 s	 nepochope-
ním	 u	 určitej	 časti	 obyvateľov.		
Nemôžeme	 však	 akceptovať	 stav	
nevraživosti	 a	 slovných	 útokov,	
dá	sa	povedať,	že	 i	 istej	hystérie,	
ktorá	 v	 súčasnosti	 v	 našom	mes-
te	vládne.	O	pokračovaní	banskej	
činnosti	 v	 meste	 sa	 bude	 rozho-
dovať	 na	 iných	 miestach.	 A	 to,	

že	 sused	 urazí	 suseda	 alebo	 zná-
my	 neznámeho,	 nebude	 mať	 na	
rozhodovanie	 štátnych	 orgánov	
v	 tejto	 veci	 vôbec	 žiadny	 vplyv.	
Téma	 zlata	 však	 nie	 je	 jediná	
téma,	 ktorú	 je	 potrebné	 riešiť.	
Naše	mesto	a	jeho	obyvateľov	trá-
pia	aj	iné	problémy	a	oblasti,	kto-
ré	 zostávajú	 nepovšimnuté.	 Zlý	
stav	 oporných	 múrov,	 miestnych	
komunikácií	 a	 chodníkov,	 nedo-
riešené	 otázky	v	 súvislosti	 s	 pre-
vádzkou	Relax	 centra	 na	 Skalke,	
neexistujúce	veľké	nákupné	cent-
rum	a	pod.	Denne	sa	stretávame	s	
občanmi	mesta,	ktorí	na	nás	majú	
oprávnené	požiadavky	v	 týchto	a	
mnohých	iných	oblastiach.	Ubez-
pečujeme	vás,	že	vaše	požiadavky	
nám	nie	sú	ľahostajné,	zaoberáme	
sa	nimi	a	budeme	hľadať	možnos-
ti	na	riešenia,	napr.	aj	pri	schvaľo-
vaní	rozpočtu	na	nasledujúci	rok. vaši poslanci MsZ v Kremnici

Vážení občania,  Milí spoluobčania,
	 prichádzajú	 k	 nám	 naj-
krajšie	sviatky	v	roku.		Pra-
jeme	 vám	príjemné	 prežitie	
týchto	sviatkov,	aby	sme		ich	
prežili	v	pokoji,	spokojnosti	
a	v	duchu	vzájomného	poro-
zumenia.	 Aby	 nás	 na	 kaž-
dom	kroku	sprevádzala	ľud-
skosť,	 priateľstvo,	 toleran-
cia	 a	 pochopenie.	Aby	 sme	
nachádzali	 a	 našli	 význam	
týchto	slov	nielen	pre	svoje	
rodiny,	 pre	 priateľov,	 ale	 aj	
pre	všetkých	ľudí,	ktorí	tu	s	
nami	v	našom	meste	žijú.
	 Na	záver	nám	dovoľte	teda		
zaželať	 šťastné	 a	 pokojné	
Vianoce	plné	lásky,	rodinnej	
pohody	a	priateľstva.	
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  Uznesenia z 12. riadneho Mestského zastupiteľstva
zo dňa 3. novembra 2011 

n 226/1111
Mestské	zastupiteľstvo:	
A/	 	 nesúhlasí	 s	 tým,	 aby	 zásoby	
zlato-strieborných	rúd	vo	výhrad-
nom	 ložisku	 Kremnica	 -	 Šturec	
boli	v	súčasnej	dobe	ťažené,	lebo	
nieje	 daná	 potreba	 tejto	 ťažby	 v	
prospech	Slovenskej	 republiky	a	
jej	občanov.

B/	 vyjadruje	 presvedčenie,	 že	
zásoby	 zlato-strieborných	 rúd	
vo	výhradnom	ložisku	Kremnica	
–	Šturec	by	mali	byť	ponechané	
ako	rezerva	štátu	a	naše	národné	
bohatstvo	pre	ďalšie	generácie.	Je	
predpoklad,	že	v	budúcnosti	budú	
objavené	nové	metódy	získavania	
zlata	 z	 rudy,	 ktoré	 budú	 šetrnej-
šie	 ku	 životnému	 prostrediu	 ako	
doterajšie	 metódy,	 a	 aj	 potreba	
zlata	 pre	 našu	 krajinu	 a	 jej	 oby-
vateľov	 môže	 byť	 v	 budúcnosti	
akútnejšia,	ako	je	tomu	dnes.
 
C/	vyslovuje	názor,	že	ťažba	zla-
to-strieborných	 rúd	 vo	 výhrad-
nom	 ložisku	 Kremnica	 –	 Štu-
rec,	 o	 ktorú	 sa	 v	 súčasnej	 dobe	
usilujú	 ťažobné	 spoločnosti,	 je	
zameraná	 len	na	 ich	obohatenie,	
pre	Slovenskú	republiku	ani	oby-
vateľov	 Kremnice	 a	 okolia	 by	
nebola	 žiadnym	 prínosom,	 na-
opak	spôsobila	by	devastáciu	prí-
rodného	 a	 sociálneho	 prostredia	
v	našom	meste	a	jeho	okolí.
 
D/	 konštatuje,	 že	 na	 základe	
písomnej	žiadosti	Obvodného	úra-
du	životného	prostredia	v	Banskej	
Štiavnici	č.	B/2011/00884/ZC-Dk	
zo	dňa	14.	10.	2011,	doručenej	na	
Mestský	úrad	v	Kremnici	dňa	17.	
10.	2011	vo	veci	„Banská	činnosť	
–	Plán	otvárky,	príprava	a	dobý-
vanie,	2012–2016	pre	lom	Krem-
nica	–	Au,	Ag“	–	zaslanie	zámeru	
od	 navrhovateľa	 –	 spoločnosť	
Kremnica	 Gold	 mining,	 s.r.o.,	
sídlom	Horná	32,	974	01	Banská	
Bystrica,	bola	verejnosť	informo-
vaná	o	tomto	zámere	a	to	zverej-
nením	 na	 oficiálnej	 internetovej	
stránke	mesta	Kremnica	 dňa	 18.	
10.	2011,	prezentáciou	zámeru	v	
priestoroch	kina	Akropola	dňa	2.	
11.	2011.

E/	 nesúhlasí	 s	 predloženým	
zámerom	„Banská	činnosť	–	Plán	
otvárky,	 príprava	 a	 dobývanie,	
2012–2016	 pre	 lom	 Kremnica	
–	Au,	Ag“	v	katastrálnom	území	
Kremnica,	 navrhovateľa	 spoloč-
nosť	 Kremnica	 Gold	 mining,	
s.r.o.	 so	 sídlom	 Horná	 32,	 974	
01	 	Banská	Bystrica,	nakoľko	 je	
v	 rozpore	 s	 verejným	 záujmom	
občanov.

F/			poveruje	mestský	úrad	doru-
čiť	uznesenie	Obvodnému	úradu	
životného	 prostredia	 v	 Banskej	
Štiavnici.
zodpovedný:	Mgr.	Kríž
termín:	do	7.	11.	2011
za: 12, neprítomný Vojtko

n 227/1111
Mestské	zastupiteľstvo: 

A/	vyhlasuje	podľa	§	11a	odseku	
4	zákona	SNR	č.	369/1990	zb.	o	
obecnom	zriadení	v	znení	neskor-
ších	predpisov	a	v	súlade	s	čl.	1	
ods.	 2	 VZN	 č.	 7/2011	 miestne	
referendum,	 ako	 právo	 občanov	
rozhodnúť	 o	 najdôležitejších	
otázkach	 života	 a	 rozvoja	 obce	
tak,	aby	sa	uskutočnilo	do	90	dní	
od	schválenia	uznesenia	o	vyhlá-
sení	miestneho	referenda.
1.	Predmet	referenda:	Obnovenie	
banskej	činnosti	v	k.ú.	Kremnica.
2.	Presné	znenie	otázky	na	rozhod-
nutie:	 „Súhlasíte	 s	 ťažbou	 zlato-
strieborných	rúd	v	k.	ú.	Kremnica“.
3.	 Deň	konania	referenda:	11.	2.	
2012
4.	 Hodina	 začiatku	 a	 ukončenia	
miestneho	 referenda	 od	 7.00	 do	
20.00	h.

B/	určuje
1.	 Lehotu	 na	 prvé	 zasadnutie	
komisie	do	50	dní	od	podpísania	
uznesenia	o	vyhlásení	miestneho	
referenda.
2.	 Okrsky	na	hlasovanie	a	sčíta-
vanie	hlasov	a	miestnosti	na	hla-
sovanie.

C/	poveruje
mestský	úrad:
1.	 pripraviť	 miestne	 referendum	
v	súlade	so	zákonom	č.	346/1990	
zb.	 o	 voľbách	 do	 samosprávy	
obcí	 v	 znení	 neskorších	 predpi-
sov	a	VZN	č.	7/2011	o	organizácii	
miestneho	referenda	a	postupovať	
v	súlade	s	týmito	predpismi
2.	 zapracovať	náklady	na	miest-
ne	referendum	do	rozpočtu	mesta	
Kremnica	pre	rok	2012
zodpovedný:	Mgr.	Kríž
termín:	ihneď
Za: 12, neprítomný Vojtko

n 228/1111 
Mestské	 zastupiteľstvo	 zmenilo	
text	uznesenia	MsZ	č.	227/1111	v	
časti	A/vyhlasuje	v	bode	2;	Pres-
né	znenie	otázky	na	rozhodnutie,	
ktoré	sa	mení	zo	znenia:	„Súhla-
síte	 s	 ťažbou	 zlato-strieborných	
rúd	 v	 k.	 ú.	 Kremnica“	 na	 nové	
znenie:	 „Súhlasíte	 s	 povrchovou	
ťažbou	 zlato-strieborných	 rúd	 v	
k.	ú.	Kremnica“.
za: 11, zdržala sa Volková, neprí-
tomný Vojtko
Uznesenia 227/1111 a 228/1111 
primátorka mesta Kremnica RNDr. 
Zuzana Balážová nepodpísala.

n 229/1111 229/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	
na	 vedomie	 predloženú	 správu	
hlavného		kontrolóra	o	kontrolnej	
činnosti	a	plnení	uznesení	MsZ	v	
Kremnici.
za: 11, neprítomný Petráš, Vojtko

n 230/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
Programové	vyhlásenie	Mestské-
ho	 zastupiteľstva	 v	Kremnici	 na	
obdobie	rokov	2011	a	2014.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 231/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 zrušilo	

VZN	 č.	 10/2003	 Zásady	 hospo-
dárenia	s	rozpočtovými	prostried-
kami	mesta	Kremnica	a	schválilo	
VZN	 č.	 8/2011	 o	 časovom	 har-
monograme	 pri	 tvorbe	 rozpočtu	
mesta,	 pôsobnosti	 jednotlivých	
subjektov	v	rozpočtovom	procese	
a	 úprave	 niektorých	 súvisiacich	
záležitostí	 podľa	 predloženého	
návrhu.	
za: 12, neprítomný Vojtko
                   
n 232/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
VZN	č.	9/2011	o	mestskej	polícii.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 233/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
VZN	č.	10/2011,	ktorým	sa	mení	
a	dopĺňa	VZN	č.	3/2004	o	použí-
vaní	pyrotechnických	predmetov	
na	 zábavné	 účely	 a	 iných	 pred-
metov	 spôsobujúcich	 detonáciu	
na	území	mesta	Kremnica.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 234/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
VZN	č.	11/2011,	ktorým	sa	mení	
a	dopĺňa	VZN	č.	12/2004	o	niek-
torých	podmienkach	držania	psov	
na	území	mesta	Kremnica.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 235/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schvá-
lilo	 VZN	 č.	 12/2011	 o	 úprave	
podmienok	predaja,	podávania	a	
používania	alkoholických	nápo-
jov	na	území	mesta	Kremnica.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 236/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schváli-
lo	 VZN	 č.	 13/2011,	 	 ktorým	 sa	
mení	a	dopĺňa	VZN	č.	15/2002	o	
udržiavaní	 čistoty	 a	 poriadku	 na	
území	 mesta	 Kremnica	 v	 znení	
VZN	č.	3/2006	a	VZN	č.	1/2007.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 237/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
Zásady	 o	 určovaní	 nájomného	
za	 prenájom	 pozemkov,	 ktorých	
vlastníkom	je	mesto	Kremnica	v	
katastrálnom	území	Kremnica.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 238/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
Zásady	 určovania	 nájomného	 za	
prenájom	 nebytových	 priesto-
rov,	ktorých	vlastníkom	je	mesto	
Kremnica	 a	 uložilo	 Mestskému	
bytovému	 podniku	 vypracovať	
dodatky	 k	 zmluvám	 o	 nájme	
nebytových	 priestorov	 v	 zmys-
le	 schválených	 Zásad	 určovania	
nájomného	 za	 prenájom	 nebyto-
vých	priestorov,	 ktorých	 vlastní-
kom	je	mesto	Kremnica.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 239/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	 odvolanie	 Ing.	 Jarosla-
va	 Valenta	 z	 funkcie	 vedúceho	
oddelenia	 technických	 služieb	

ku	 dňu	 31.	 12.	 2011	 a	 vyhlási-
lo	 výberové	 konanie	 na	 miesto	
vedúceho	 oddelenia	 technických	
služieb	Mestského	úradu	v	Krem-
nici	podľa	§	5	zákona	NR	SR	č.	
552/2003	Z.z.	o	výkone	práce	vo	
verejnom	záujme.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 240/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	správu	o	plnení	rozpoč-
tu	mesta	Kremnica	za	rok	2011	k	
30.	9.	2011	nasledovne:
Bežný	rozpočet:
príjmy:	 2	897	676	€		t.j.	6,22%
	výdavky:	2	581	188	€	 t.j.	9,23%
	saldo:	 			316	488	€
Kapitálový	rozpočet:
	príjmy:	 980	635	€	 t.j.	1,99%
	výdavky:	468	393	€	 t.j.	6,43%
	saldo:	 512	242	€
	Finančné	operácie:
	príjmy:	 599	702	€	 t.j.	0,15%
	výdavky:	864	847	€	 t.j.	5,77%
	saldo:				-	265	145	€
za: 12, neprítomný Vojtko

n 241/1111 
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	správu	o	plnení	rozpoč-
tu	Mestského	 bytového	 podniku	
k	30.	9.	2011.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 242/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	správu	o	plnení	rozpočtu	
Kultúrneho	a	informačného	cent-
ra	mesta	Kremnica	k	30.	9.	2011.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 243/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 neschvá-
lilo	 zvýšenie	 rozpočtu	 pre	 CVČ	
Cvrček	 Kremnica,	 Angyalova	
ulica	413/19,	IČO:	37	948	083	na	
rok	2011	o	1.561,-	€.
za: 9, proti: Mišíková, zdržal sa: 
Miškóci, neprítomní: Kyselica, 
Vojtko

n 244/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
rozpočet	mesta	Kremnica	 pre	 rok	
2012	–	na	zverejnenie	nasledovne:
Bežný	rozpočet:
príjmy:	 	 3	744	855	€
výdavky:	 3	744	468	€
saldo:	 	 										388	€
Kapitálový	rozpočet:
príjmy:	 	 1	333	809	€
výdavky:	 1	677	128	€
saldo:	 	 	-	343	319	€
Finančné	operácie:
príjmy:	 				 			528	590	€
výdavky:	 			122	552	€
saldo:	 																		406	038	€
za: 12, neprítomný Vojtko

n 245/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 zrušilo	
uznesenie	MsZ	č.	98/1105	zo	dňa	
19.	 5.	 2011	 a	 schválilo	odpredaj	
pozemkov	 vytvorených	 geome-
trickým	 plánom	 č.	 34611771-
61/2011	 zo	 dňa	 9.	 8.	 2011	 z	
pozemku	 parcelné	 číslo	 KN-C	
1955	zapísaného	na	liste	vlastníc-
tva	 č.	 1388,	 a	 to	 novovytvorené	

parcelné	 číslo	 KN-C	 1955/2	 –	
záhrady		s	výmerou	490	m²	a	diel	
4	s	výmerou	10	m²,	ktorý	sa	stáva súčasťou	novovytvorenej	parcely	
KN-C	1953/1-	zastavaná	plocha	s	
výmerou	 125	m²	 v	 katastrálnom	
území	Kremnica	Jánovi	Strohne-
rovi	 	 s	manželkou	Žofiou,	Ulica	
Rumunskej	 armády,	 Kremnica,	
za	 účelom	 majetkovoprávneho	
usporiadania	 pozemkov	 k	 rodin-
nému	domu	súpisné	číslo	844,	za	
kúpnu	cenu	stanovenú	na	základe	
znaleckého	posudku	zo	dňa	3.	10.	
2011	 vypracovaného	 znalcom	 z	
odboru	stavebníctvo,	Ing.	Ľudmi-
la	Beczányiová	vo	výške	1.410,-
€,	 za	 podmienky,	 že	 žiadatelia	
uhradia	všetky	náklady	spojené	s	
prevodom	pozemku.
	 Ide	o	priamy	prevod	vlastníc-
tva	majetku	mesta	podľa	§	9a	ods.	
1	 písm.	 c)	 zákona	 138/1991	Zb.	
o	 majetku	 obcí	 v	 znení	 neskor-
ších	predpisov.	Dojednaná	kúpna	
cena	 predávaného	 pozemku	 je	
rovnaká	 ako	 všeobecná	 hodnota	
predávaného	pozemku	stanovená	
podľa	 znaleckého	 posudku	 znal-
ca	Ing.	Ľudmila	Beczányiová	čís-
lo	 182/2011	 zo	dňa	3.	 10.	 2011.	
Kupujúci	nie	sú	osobami	podľa	§	
9a)	ods.	6	zákona	č.	138/1991	Zb.	
o	 majetku	 obcí	 v	 znení	 neskor-
ších	 predpisov.	 Súčasne	 je	 časť	
predávaných	 pozemkov	 v	 zmys-
le	 §	 9a)	 ods.	 8	 písm.	 b)	 zákona	
č.	 138/1991	 Zb.	 o	 majetku	 obcí	
v	 znení	 neskorších	 predpisov		
zastavaný	 stavbou	 rodinného	
domu	súpisné	číslo	844,	ktorý	je	
vo	vlastníctve	kupujúcich,	zapísa-
ný	na	liste	vlastníctva	číslo	1273.	
za: 12, neprítomný Vojtko

n 246/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schváli-
lo	 zmenu	účelu	predmetu	nájmu	
–	pozemku	parcelné	 číslo	KN-C	
1124	–	ostatné	plochy	s	výmerou	
94	m²	podľa	Nájomnej	zmluvy	č.	
OEaPA	 2008/01541	 zo	 dňa	 20.	
10.	2008	nasledovne:
–	 časť	 pozemku	 parcelné	 čís-
lo	 KN-C	 1124	 –	 ostatné	 plochy	
s	 výmerou	 84,10	 m²	 za	 účelom	
využitia	ako	prídomová	záhradka
–	 časť	 pozemku	 parcelné	 číslo	
KN-C	 1124	 –	 ostatné	 plochy	 s	
výmerou	9,90	m²	za	účelom	vybu-
dovania	 dočasnej	 stavby	 altánku	
v	 katastrálnom	 území	 Kremnica	
Viliamovi	 Kuracinovi	 s	 manžel-
kou	Evou,	Ulica	Československej	
armády	261/52,	967	01	Kremnica	
za	 nájomné	 stanovené	 v	 zmys-
le	 Zásad	 o	 určovaní	 nájomného	
za	 prenájom	 pozemkov,	 ktorých	
vlastníkom	 je	 mesto	 Kremnica	
v	 katastrálnom	 území	 Kremnica	
nasledovne:
–	84,10	m²	na	záhradkárske	úče-
ly	vo	výške	0,02	€/m²/ročne,	 t.j.	
nájomné	celkom	1,68	€/	rok
–	9,90	m²	za	účelom	vybudovania	
dočasnej	stavby	altánku	vo	výške	
2,-	 €/m²/ročne.	 t.j.	 nájomné	 cel-
kom	19,80	€	/	rok
Celkové	ročné	nájomné	vo	výške		
21,48	€	/rok.
za: 12, neprítomný Vojtko
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n Mgr. Jana Brűnnová –	informovala,	že	na	novom	chodníku	od	Gemera	k	Labyrintu	sa	veľ-
mi	 šmýka.	 Požiadala	 pána	 prednostu,	 aby	 sa	 vyriešilo	 osvetlenie	 cintorína	 vo	 večerných	 hodinách,	
nakoľko	je	tam	večer	už	tma.
n Norbert Boldiš	–	poďakoval	za	sprchu	pre	personál	na	pohotovosti.	Poprosil	o	informáciu	Ing.	
Mutňanskú,	že	na	ulici	J.	Horvátha	sa	má	urobiť	opiľovanie	stromov,	kedy	to	bude.	Na	Kóreii	je	lipa,	
ktorú	by	občania	odporučili	opíliť,	pretože	je	naklonená	a	je	tam	okolo	nej	aj	veľký	neporiadok.	Obča-
nia	pripomienkujú	jamu	na	stromček	na	námestí,	ktorá	je	vykopaná	v	dráhe	sánkovania	detí.
n Ing. Janka Volková navrhla	prehodnotiť	otváracie	hodiny	na	mestských	toaletách,	fungovanie	
mestských	WC	aj	počas	víkendov.	Informovala,	že	po	takmer	20	ročnej	absencii	zjazdového	lyžova-
nia	v	Kremnici,	bol	opäť	založený	detský	lyžiarsky	klub	zjazdového	lyžovania	-	Skiklub	Kremnica	
(občianske	združenie).
n Ing. Klára Popová poďakovala	Ing.	Valentovi	za	dočistenie	zelene	popri	ceste	oproti	evanjelic-
kému	kostolu		a	za	nájdenie	riešenia	čistenia	prístupovej	cesty	v	zime	k	Domovu	dôchodcov.	Opýtala	
sa,	či	je	možné	nájsť	riešenie	na	osadenie	zrkadla	na	ulici	Angyalovej	od	domu	pána	Valušku,	nakoľko	
tento	výjazd	 je	 problematický	 a	 požiadala	o	 vyriešenie.	Ďalej	 upozornila,	 že	 chodník,	 ktorý	 ide	od	
Bobo	baru	a	križuje	cestu	je	síce	označený	dopravnými	značkami	„pozor	deti“,	napriek	tomu	by	ešte	
rada	navrhla	zvýšenie	bezpečnosti	na	tomto	úseku.	Opýtala	sa	na	novovybudovaný	chodník	v	smere	
od	MsÚ	k	pohostinstvu		„Fontána“,	trávnik		končí	upravenou	zeminou,	keď	príde	väčší	dážď,	zmyje		
zeminu	a	zaplaví	chodník.	Predtým	svah	nebol	taký	prudký.	Zaujíma	ju,	čo	bude	s	chodníčkom	popod	
meteorologický	stĺp	k	Permoníku	a	mala	za	to,	že	bude	opravený,	ale	zdá	sa,	že	nie,	a	tým	pádom	sme		
ľudí	odstrihli	 od	dvoch	chodníkov,	pretože	 chodník	od	Permoníka	nebude	 teraz	opravený,	 a	popod	
meteorologický	stĺp		bude	nepriechodný.	Informovala	sa	aj	na	výsledok	rokovania	opravy	cesty	popri	
IV.	šachte,	kde	bola	spísaná	petícia.	
n Viera Mišíková	–	opýtala	sa,	že	v	dvoch	komisiách	bol	návrh	zmeny	na	VZN	o	odpadoch,	kedy	
sa	toto	bude	schvaľovať	a	kedy	sa	k	poslancom	dostanú.
n Mgr. Lujza Pračková –	 požiadala	 pani	 primátorku,	 aby	 informovala	 poslancov	 o	 odstávke	
dodávky	 vody	 na	Relax	 centrum.	RNDr.	Zuzana	Balážová	 informovala,	 že	 sa	 telefonicky	 spojila	 s	
pánom	Hyžom,	ktorý	ju	informoval,	že	v	Turčeku	bol	prerušený	kábel,	ktorý	zabezpečuje	elektrickú	
energiu	k	čerpaniu	vody.	Obnovenie	dodávky	prisľúbil	do	konca	týždňa.	

	 Ing.	 Milan	 Kyselica	 (SDKÚ-
DS)	sa	k	7.	novembru	2011	vzdal	
poslaneckého	mandátu,	 ktorý	 zís-
kal	vo	voľbách	do	orgánov	samo-
správy	 Mesta	 Kremnica.	 Dôvod	
vzdania	 sa	 mandátu	 neuviedol.	
Milan	Kyselica	získal	vo	volebnom	
obvode	č.	5	v	novembri	minulého	
roka	175	hlasov.	Prvým	náhradní-

n 247/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo 
prenájom	pozemku	časť	parcelné-
ho	čísla	KN-C	283/1	–	zastavané	
plochy	a	nádvoria	s	výmerou	10	
m²	 v	 katastrálnom	 území	Krem-
nica	 Milošovi	 Ďurianovi,	 Tová-
renská	 ulica,	 Kremnica,	 za	 úče-
lom	 odstavnej	 plochy	 pre	moto-
rové	 vozidlo,	 na	 dobu	 neurčitú,	
za	 nájomné	 stanovené	 v	 zmysle	
Zásad	 o	 určovaní	 nájomného	 za	
prenájom	 pozemkov,	 ktorých	
vlastníkom	je	mesto	Kremnica	v	
katastrálnom	území	Kremnica	vo	
výške	2	€/m²/ročne,	 t.j.	nájomné	
celkom	20	€/rok.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 248/1111
Mestské	zastupiteľstvo	schválilo	
ukončenie	 nájmu	 pozemku	 časť	
parcelného	 čísla	 KN-C	 615/1	 s	
výmerou	 9	 m²	 v	 katastrálnom	
území	 Kremnica	 prenajatého	 na	
účel	 vybudovania	 voliéry	 pre	
psa	 podľa	 Nájomnej	 zmluvy	 č.	
OEaPA	 2008/01481	 zo	 dňa	 20.	
10.	 2008	 s	 nájomcom	Ľubošom	
Majorossym	 dohodou	 k	 31.	 12.	
2011,	 za	 podmienky,	 že	 do	 31.		
12.	 2011	 nájomca	 zlikviduje	
voliéru	a	uvedie	prenajatý	poze-
mok	do	pôvodného	stavu.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 249/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	 ponuku	 Pamiatkového	
úradu	Slovenskej	republiky,	Cesta	
na	Červený	most	6,	814	06	Brati-
slava,	IČO:	31	755	194	na	odpre-
daj	 prebytočného	 majetku	 štátu,	
v	katastrálnom	území	Kremnica,	
zapísaného	na	liste	vlastníctva	č.	
730,	a	to:
–	dom	drevený	-	banícky	súpisné	
číslo	553,	postavený	na	pozemku	
parcelné	číslo	KN-C	471	

–	pozemok	parcelné	 číslo	KN-C	
471	-	zastavané	plochy	a	nádvo-
ria	s	výmerou	406	m²,	
–	 pozemok	parcelné	 číslo	KN-C	
472	 -	 ostatné	 plochy	 s	 výmerou	
1242	m²,
–	pozemok	parcelné	 číslo	KN-C	
473	 -	 ostatné	 plochy	 s	 výmerou	
620	m²,
–	pozemok	parcelné	 číslo	KN-C	
474	-	zastavané	plochy	a	nádvo-
ria	s	výmerou	168	m²,
–	pozemok	parcelné	 číslo	KN-C	
475	 -	 ostatné	 plochy	 s	 výmerou	
318	m².
Mestské	 zastupiteľstvo	 odkúpe-
nie	 prebytočného	 majetku	 štá-
tu	 podľa	 	 ponuky	 Pamiatkové-
ho	 úradu	 Slovenskej	 republiky	
neschválilo.	
Za: 12, neprítomný Vojtko

n 250/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 neschvá-
lilo	 prenájom	 nebytových	 pries-
torov	v	 objekte	 súp.	 č.	 49/21	na	
Dolnej	 ulici	 v	 Kremnici	 žiada-
teľovi	–	spoločnosti	Alfa,	spol.	s	
r.o.,	 Dolná,	 	 Banská	 Štiavnica	 z	
dôvodu,	 že	uvedené	priestory	 sú	
prenajaté	na	základe	stále	platnej	
nájomnej	zmluvy.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 251/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 neschváli-
lo	prenájom	nebytových	priestorov	
v	objekte	 súp.	 č.	 49/21	na	Dolnej	
ulici	 v	 Kremnici	 žiadateľovi	 –	
spoločnosti	SD32	s.r.o.,	Klarinská,		
Bratislava	 z	 dôvodu,	 že	 uvedené	
priestory	 sú	 prenajaté	 na	 základe	
stále	platnej	nájomnej	zmluvy.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 252/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schváli-
lo	 rozpis	 zasadnutí	 Mestského	
zastupiteľstva	v	Kremnici	pre	rok	

2012	nasledovne:
         26.   1.   2012
         23.   2.   2012
         22.   3.   2012
         19.   4.   2012
         17.   5.   2012
         14.   6.   2012
         12.   7.   2012
             6.   9.   2012
             4. 10.   2012
             8. 11.   2012
             6. 12.   2012
za: 12, neprítomný Vojtko

n 253/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
prepracovanie	 projektovej	 doku-
mentácie	 obnovy	Zechenterovho	
domu	 pre	 účely	 voľnočasových	
aktivít	 detí	 a	mládeže	 a	 podanie	
žiadosti	 o	 nenávratný	 finančný	
prostriedok	z	fondov	EÚ	v	prípa-
de	vyhlásenia	výzvy	na	realizáciu	
obnovy.
za: 8, proti: Boldiš, zdržal sa: 
Kyselica, Varhaňovský, Volková, 
neprítomný Vojtko

n 254/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	 informáciu	 o	 poskyto-
vaní	 dotácií	 na	 spracovanie	úze-
mnoplánovacej	 dokumentácie	
obce.	
za: 11, zdržala sa Mišíková, 
neprítomný Vojtko

n 255/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	 informáciu	 o	 priebe-
hu	 stavebných	 prác	 na	 stavbe	
„Rekonštrukcia	 Štefánikovho	
námestia	Kremnica“.
za: 11, zdržal sa Miškóci, neprí-
tomný Vojtko

n 256/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 schválilo	
správy	 o	 výchovno–vzdelávacej	
činnosti,	 výsledkoch	 a	 podmien-
kach	 škôl	 a	 školských	 zariadení	
v	 zriaďovateľskej	 pôsobnosti	
mesta	Kremnica	za	školský	rok	
2010/2011.

 

kom	v	piatom	volebnom	obvode	je	
Ing.	Milan	Žabka,	ktorý	kandido-
val	za	koalíciu	SMER-SD,	SNS	a	
vo	voľbách	získal	146	hlasov.
	 Ing.	 Milan	 Žabka	 nastúpil	 na	
uvoľnený	mandát	dňa	1.	decemb-
ra	 2011,	 kedy	 na	 zasadnutí	 MsZ	
zložil	 zákonom	 predpísaný	 sľub	
poslanca	MsZ.

za: 12, neprítomný Vojtko

n 257/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	správu	o	činnosti	primá-
torky	mesta	Kremnica	za	obdobie	
od	3.	do	28.	10.	2011,	ktorú	pre-
dložila	RNDr.	Zuzana	Balážová,	
primátorka	mesta.
za: 12, neprítomný Vojtko

n 258/1111
Mestské	 zastupiteľstvo	 vzalo	 na	
vedomie	správu	o	činnosti	zástup-
kyne	primátorky	mesta	Kremnica	
za	 obdobie	 od	 29.	 9.	 do	 25.	 10.	
2011,	ktorú	predložila	Mgr.	Lujza	
Pračková,	zástupkyňa	primátorky	
mesta.
za: 12, neprítomný Vojtko

	 touto	 cestou	 sa	 chceme	 vám	
aj	 množstvu	 dobrovoľníkov	
poďakovať	 za	 účasť	 na	 pod-
pisovej	 akcii	 proti	 tzv.	 malej	
ťažbe	 „Plán	 otvárky,	 prípravy	
a	 dobývania,	 2012	 –	 2016	 pre	
lom	Kremnica.“	 Počas	 nej	 sa	 v	
priebehu	 niekoľkých	 dní	 poda-
rilo	 vyzbierať	 viac	 ako	 2300	
podpisov	 (!)	 s	 nesúhlasným	
stanoviskom	 odovzdaných	 na	
Obvodný	 úrad	 Životného	 pro-
stredia	 (OÚ	 ŽP).	 Vďaka aj 
vašim hlasom Obvodný úrad 
potvrdil, že ťažiarsky projekt 
je v rozpore s verejným záuj-

Vážení priatelia Kremničania, 
mom!	Stali	sme	sa	tiež	účastník-
mi	správnych	konaní	súvisiacich	
s	týmto	projektom.	OZ	Kremni-
ca	nad	zlatom	poverilo	zastupo-
vaním	 renomovanú	 právnickú	
kanceláriu	 Procházka&partners	
(JUDr.	Procházka,	je	poslancom	
a	 predsedom	 ústavného	 výboru	
NR	SR).	
Od	 roku	 2005	 úspešne	 obha-
jujeme	 záujmy	 občanov	 v	 boji	
proti	ťažbe	(inak	by	sa	tu	podľa	
pôvodného	 plánu	 už	 3-4	 roky	
ťažilo)	 a	 vďaka	 zmenám	 legis-
latívy,	 ktoré	 sme	 iniciovali	 a	
presadili	 na	 parlamentnej	 pôde,	

môžu	 aj	 naši	 poslanci	 účinne	 v	
tejto	 veci	 rozhodovať	 (použitie	
metódy	 kyanidového	 lúhovania	
vďaka	nám	podlieha	schvaľova-
niu	v	mestskom	zastupiteľstve).	
V	 roku	 2007	 sme	 zaznamenali	
nebezpečný	 pokus	 o	 nepriamu	
novelizáciu	 banského	 zákona,	
pri	ktorej	malo	byť	zapracované	
do	 jeho	 obsahu	 vecné	 bremeno	
v	 prospech	 súkromných	 ťažob-
ných	 spoločností	 (uplatnením	
vecného	 bremena	 by	 hodno-
ta	 nehnuteľností	 v	 dobývacích	
priestoroch	 klesla	 na	 nulu	 a	 ich	
vlastníci	by	zo	dňa	na	deň	prišli	
o	majetok).	Naše	OZ	sa	zúčastni-
lo	predmetného	pripomienkové-

ho	konania	a	aj	 jeho	pričinením	
nakoniec	 parlamentné	 výbory	
NR	neodporučili	schváliť	novelu		
ako	protiústavnú.
	 Bohužiaľ	medzi	nami,	občan-
mi	 a	 poslancami	 zastupiteľstva	
akoby	 vyrástla	 sklenená	 stena.	
Boli	by	sme	neradi	keby	sa	naše	
úsilie	 roztrieštilo	 na	 nezmysel-
ných	 sporoch	 a	 neústupčivos-
ti.	Naše	 združenie	 je	 tu	 aj	 nato,	
aby	upozorňovalo	na	akékoľvek	
nesprávne	rozhodnutia	verejných	
činiteľov.	 Snáď	 všetci	 chceme,	
aby	tu	svoje	miesto	nemala		krát-
kozraká	politika.		
	 Uvedomujeme	si	tiež,	že	vidi-
na	 ťažby	 vytvára	 lacnú	 ilúziu	 a	

výhovorku	 pre	 sklamaných	 a	
neúspešných,	ale	ako	už	ukázalo	
množstvo	 príkladov	 nezname-
ná	 riešenie	 ich	 problémov.	 My	
máme	šťastie,	že	žijeme	v	bohat-
šej	 a	 civilizovanejšej	 časti	 sve-
ta	 a	 nikto	 nám	 násilím	 nemôže	
vnútiť	ťažbu,	ktorá	 je	v	rozpore	
s	verejným	záujmom.	
 
	 Prajeme	vám	pokojné	prežitie	
vianočných	 sviatkov,	 v	 kruhu	
blízkych,	 a	 tiež	 nech	 vaše/naše	
kroky	 v	 novom	 roku	 sprevádza	
len	Šťastena!	

OZ Kremnica nad zlato
 (www.kremnicanadzlato.sk)

 inzercia  
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 Slovenské „Hlavné mesto bio-
diverzity za rok 2011“ Krem-
nica spolu s ostatnými víťazmi 
národných súťaží z Francúzska, 
Španielska, Nemecka a Maďar-
ska dostalo ocenenie od komi-
sára EU pre životné prostredie 
Janeza Potočnika. 
	 –	Päť	víťazných	miest	národných	
súťaží	 „Hlavné	 mestá	 biodiver-
zity“	dostali	ocenenie	v	Bruseli	 z	
rúk	komisára	EU	pre	životné	pro-

Kremnica si v Bruseli prevzala cenu
z rúk komisára EÚ pre životné prostredie

stredie	 Janeza	 Potočnika.	 Súťaž	
„Hlavné	 mestá	 biodiverzity“	 sa	
realizovala	 v	 rámci	 medzinárod-
ného	 projektu	 „Podpora	 ochrany	
prírody	a	biodiverzity	v	mestských	
oblastiach:	Európska	cena	Hlavné	
mesto	biodiverzity“	 a	okrem	Slo-
venska	 prebiehala	 aj	 v	Nemecku,	
Francúzsku,	 Maďarsku	 a	 Špani-
elsku.	 Jednou	 z	 hlavných	 aktivít	
projektu	 bola	 práve	 podpora	 a	
motivácia	 mestských	 samospráv	

k	 ochrane	 prírody	 a	 biodiverzity.	
Celkovo	sa	do	súťaže	v	roku	2011	
v	 5	 krajinách	 zapojilo	 267	 samo-
správ,	 z	 čoho	 na	 Slovensku	 sa	
zapojilo	celkovo	25	miest	a	obcí.
	 Pri	 tejto	 príležitosti	 komisár	
EÚ	 pre	 životné	 prostredie,	 Janez	
Potočnik,	sa	vo	svojej	reči	zameral	
na	 význam	miestnych	 samospráv	
pri	napĺňaní	cieľov	stanovených	v	
novej	Stratégii	EU	pre	biodiverzi-
ty	 do	 2020.	 Povedal:	 „Len	 vtedy	

bude	možné	 zastaviť	úbytok	bio-
diverzity,	 ak	 si	 spoločnosť	 uve-
domí	 jej	 nesmierny	 význam	 pre	
blaho	 a	 udržateľný	 rozvoj.	 Mali	
by	sme	dostať	na	našu	stranu	všet-
ky	 európske	 dediny,	 mestečká	 aj	
veľkomestá,	nakoľko	tieto	sú	kľú-
čovými	hráčmi	pri	ochrane	biodi-
verzity	na	miestnej	úrovni.	A	ešte	
navyše,	 samosprávy	 sú	 aj	 kľúčo-
vými	 hráčmi	 pri	 tlmočení	 tohto	
odkazu	priamo	svojim	občanom“.
	 Víťazom	 slovenskej	 súťaže	
sa	 stalo	 mesto	 Kremnica.	 Mesto	
získalo	 titul	za	 jeho	aktívny	prís-
tup	k	ochrane	a	 tvorbe	životného	
prostredia	 ako,	 aj	 za	 zaujímavé	
projekty	realizované	v	tejto	oblas-
ti.	 Francúzsky	 víťaz	 národnej	
súťaže,	mesto	Montpellier	dostalo	
toto	ocenenie	osobitne	za	príklad-
ný	program	na	ochranu	biodiver-
zity	pre	roky	2010–2014.	Nemec-
ký	víťaz	súťaže,	mesto	Hannover,	
zvíťazilo	v	národnej	súťaži	najmä	
kvôli	 ekovýchovným	 aktivitám	
pre	 verejnosť.	 Maďarský	 víťaz,	
mesto	Szentes,	zvíťazilo	aj	vďaka	
úspešnému	prírode	blízkemu	ma-
nažmentu	 vodného	 toku	 Kurca	
a	 ochrane	 pôvodných	 druhov	 v	
agrárnej	 krajine.	 Celkovým	 víťa-
zom	súťaže	v	Španielsku	sa	stala	
obec	Puebla	de	Sanabria	osobitne	
za	 zavedenie	 úspešných	plánova-
cích	nástrojov	a	 regulatívov,	kto-
ré	zabezpečujú	udržateľný	rozvoj	
tohto	sídla.

 Primátorka mesta Zuzana 
Balážová nepodpísala uznesenia 
týkajúce sa miestneho referenda 
o ťažbe zlato-strieborných rúd, 
ktoré prijalo mestské zastupi-
teľstvo 3. novembra 2011 na svo-
jom 12. zasadnutí.
 Primátorka sa opiera o práv-
nu analýzu Radoslava Pro-
cházku, podľa ktorého došlo 
k omylu, keď poslanci najskôr 
prijali uznesenie o tom, že Mes-
to Kremnica nesúhlasí s ťaž-
bou zlato-strieborných rúd a 
zároveň chceli podobnú otázku 
položiť občanom. Najskôr malo 
byť vyhlásené referendum a na 
jeho základe malo zastupiteľstvo 
prijať uznesenie. Keďže uzne-
senie bolo jednomyseľne schvá-
lené, referendum nemá zmysel 
a navyše by porušilo ústavné 
právo mestského zastupiteľstva 
– bolo by protiústavné.
	 Primátorka	spochybnila	aj	práv-
nu	váhu	 referenda	voči	 uzneseniu	
mestského	zastupiteľstva.	“Miestne	
referendum	je	právny	akt,	ktorý	má	
záväznosť	 dovnútra	 samosprávy”,	
myslí	si	primátorka.	“Referendum	
má	 zmysel,	 ak	 by	 poslanci	 neve-
deli,	 či	 väčšina	 občanov	 je	 proti,	
alebo	 za,	 potom	 by	 im	 občania	 v	
referende	 dali	 odpoveď	 na	 otáz-
ku,	aké	uznesenie	prijať.	Výsledok	
referenda	 je	 záväzný	 pre	 poslan-

cov	 samosprávy,	 ktorí	 ho	 musia	
rešpektovať	 a	 prijať	 zodpoveda-
júce	 uznesenie.	 Nie	 som	 si	 istá,	
či	 výsledok	 referenda	 je	 záväzný	
pre	 rozhodovanie	 orgánov	 štátnej	
správy.	Uznesenie	MsZ	má	podľa	
môjho	názoru	rovnakú	silu	a	malo	
by	byť	pre	úradníkov	záväzné.”
	 Mestské	 zastupiteľstvo	 podľa	
primátorky	 už	 dvakrát	 prijalo	
uznesenie	 o	 tom,	 že	 v	 Kremnici	
si	 občania	 neželajú	 ťažbu	 zlato-
strieborných	 rúd,	 prvýkrát	 v	 roku	
2006,	 druhýkrát	 teraz.	 “Obidve	
uznesenia	 sme	 prikladali	 k	 náš-
mu	stanovisku	k	ťažbe,	ktoré	sme	
zaslali	na	obvodný	úrad	životného	
prostredia.	 Mesto	 Kremnica	 ústa-
mi	 mestského	 zastupiteľstva	 po	
druhýkrát	povedalo	jasné	nie.”	
	 Primátorka	 verí,	 že	 občania	 jej	
krok	pochopia.	“Do	troch	dní	bolo	
vyzbieraných	1500	podpisov,	obča-
nia	sa	spontánne	hlásili	a	chceli	sa	
podpísať.	Priebežne	sa	ešte	ďalšie	
podpisy	 zbierajú,	momentálne	 ich	
je	 okolo	 2300.	 Je	 to	 jasný	 signál,	
že	 občania	 s	 ťažbou	 nesúhlasia”,	
uzavrela	Balážová.
 
Stanovisko k možnostiam vy-
hlásenia miestneho referenda 
o dôležitej samosprávnej veci
 
I. Právny základ
Podľa	 §	 11a)	 ods.	 1	 zákona	 č.	

369/1990	Z.	z.	o	obecnom	zriadení	
v	znení	neskorších	predpisov	(ďalej	
len	 „zákon	 č.	 369/1990	 Zb.“),	
obecné	zastupiteľstvo	vyhlási	hla-
sovanie	obyvateľov	obce	(miestne	
referendum),	ak	ide	o
a)	 zlúčenie	 obcí,	 rozdelenie	 alebo	
zrušenie	obce,	ako	aj	zmenu	názvu	
obce,
b)	odvolanie	starostu,	alebo
c)	petíciu	skupiny	obyvateľov	obce	
aspoň	30%	oprávnených	voličov.
Podľa	 §	 11a)	 ods.	 4	 zákona	 č.	
369/1990	 Zb.,	 obecné	 zastupi-
teľstvo	 môže	 vyhlásiť	 hlasovanie	
obyvateľov	 obce	 aj	 pred	 rozhod-
nutím	o	ďalších	dôležitých	veciach	
samosprávy	 obce.	 Z	 uvedených	
ustanovení	 vyplýva,	 že	 miestne	
referendum	môže	mať	obligatórnu	
alebo	fakultatívnu	povahu.
 
II. Podmienky a predmet konania
	 Miestne	 referendum	 sa	 musí	
konať,	 ak	 ide	 o	 niektorý	 z	 prípa-
dov	podľa	§	11a)	ods.	1	zákona	č.	
369/1990	Zb.	Miestne	referendum	
sa	nemusí,	ale	môže	konať,	ak	ide	
o	 rozhodovanie	 o	 dôležitej	 veci	
samosprávy	obce	a	táto	vec	nie	je	
predmetom	 kvalifikovanej	 petície	
podľa	§	11a	ods.	1	písm.	c)	zákona	
č.	369/1990	Zb.	Toto	referendum	je	
fakultatívne	tak	z	hľadiska	povahy	
veci,	o	ktorej	sa	rozhoduje,	ako	aj	z	
hľadiska	procesu,	ktorý	predchád-

za	 jeho	 vyhláseniu.	 Fakultatívne	
miestne	 referendum	 je	 oprávnené	
vyhlásiť	 zastupiteľstvo,	 a	 to	 na	
základe	vlastnej	úvahy.
	 Pri	 fakultatívnom	 referende	
platí,	 že	 jeho	 vyhlásenie,	 konanie	
a	 platnosť	 jeho	 výsledkov	 nie	 je	
nevyhnutným	predpokladom	výko-
nu	 samosprávnej	 pôsobnosti	 obce	
v	 danej	 veci.	 Inak	 povedané,	 roz-
hodovacia	 pôsobnosť	 obyvateľov	
obce	vo	veci,	ktorá	 je	predmetom	
postupu	podľa	§	11a)	ods.	4	záko-
na	č.	369/1990	Zb.,	je	nevýlučným	
a	 teda	 „len“	 jedným	 z	 viacerých	
možných	spôsobov,	pričom	rozho-
dovacia	 pôsobnosť	 orgánov	 obce	
má	 v	 prípade	 konania	 referenda	
subsidiárny	 charakter	 –	 ak	 o	 veci	
prostredníctvom	 platného	 miest-
neho	referenda	rozhodnú	obyvate-
lia	obce.	Rozhodovacia	právomoc	
orgánov	obce	sa	v	danej	veci	neu-
platní;	 ak	 o	 veci	 prostredníctvom	
platného	miestneho	referenda	oby-
vatelia	 obce	 nerozhodnú,	 orgány	
obce	 môžu,	 ale	 nemusia	 uplatniť	
svoju	vecnú	kompetenciu.
Zároveň	 platí,	 že	 fakultatívne	
referendum	je	možné	vyhlásiť	 len	
pred	 hlasovaním	 zastupiteľstva	 o	
nejakej	 dôležitej	 otázke	 verejné-
ho	 záujmu	 (t.	 j.	 ide	 o	 subsidiárny	
charakter	fakultatívneho	referenda	
vo	 vzťahu	 k	 rozhodovaniu	 obce).	
V	prípade,	ak	už	o	otázke,	o	ktorej	

sa	má	 konať	miestne	 referendum,	
zastupiteľstvo	rozhodlo,	nie	je	spl-
nená	základná	zákonná	podmienka	
na	jeho	vyhlásenie.	Ak	by	vyhláse-
né	bolo,	znamenalo	by	to	zásah	do	
zákonnej	deľby	kompetencií	medzi	
zastupiteľstvo	a	obyvateľov	obce.
 
III. Zhrnutie
	 Zatiaľ	 čo	 platný	 výsledok	 hla-
sovania	 obyvateľov	 obce	 je	 jedi-
ným	spôsobom,	akým	môže	obec	
rozhodnúť	 v	 prípade	 vykonania	
miestneho	referenda	podľa	§	11a)	
ods.	 1	 zákona	č.	 369/1990	Zb.,	 v	
prípade	 akejkoľvek	 inej	 dôležitej	
samosprávnej	 otázky	 je	 platný	
výsledok	 hlasovania	 obyvateľov	
obce	 „len“	 jedným	 z	 možných	
spôsobov	 jej	 rozhodnutia,	 takže	
absencia	takéhoto	výsledku	umož-
ňuje	 výkon	 rozhodovacej	 pôsob-
nosti	 tomu	 orgánu	 obce,	 ktorý	
je	 na	 rozhodnutie	 o	 danej	 veci	 v	
zmysle	zákona	alebo	štatútu	obce	
vecne	príslušný.
	 Nakoľko	 §	 11a)	 ods.	 4	 zákona	
č.	369/1990	Zb.	umožňuje	vyhlá-
senie	referenda	len	v	období	pred	
rozhodnutím	 o	 dôležitej	 samo-
správnej	 veci,	 platí,	 že	 ak	 vecne	
príslušný	orgán	obce	v	danej	veci	
už	rozhodol,	je	vyhlásenie	referen-
da	o	nej	vylúčené.	

doc. JUDr. Radoslav Procházka, 
PhD., JSD

Zdroj:
 Regionálne enviromentálne centrum

 nOznamujeme	 občanom,	 že	
pre	rok	2012	boli	schválené	nové	
všeobecne	 záväzné	 nariadenia	 o	
dani	z	nehnuteľností	a	poplatku	za	
odpad	(ďalej	len	VZN).	VZN	boli	
vyvesené	na	úradnej	tabuli	na	pri-
pomienkovanie	od	15.	do	25.	11.	
2011,	schválené	mestským	zastu-
piteľstvom	 1.	 12.	 2011	 a	 vvhlá-
sené	vyvesením	na	úradnej	tabuli	
od	5.	do	24.	12.	2012.	VZN	sú	k	
nahliadnutiu	aj	na	webovej	strán-
ke	mesta	www.kremnica.sk.	
	 Daň	z	nehnuteľností	sa	nezvyšo-
vala	od	r.	2005,	úprava	sadzieb	sme-
rom	nahor	bola	nevyhnutná	a	pred-
stavuje	zvýšenie	o	27,8	%.	Konšta-
tujeme,	že	 inflácia	za	 toto	obdobie	
dosiahla	 30,4	 %.	 Kvôli	 zvýšeniu	
sadzieb	 nemusí	 daňovník	 podávať	
nové	daňové	priznanie.	Nová	výš-
ka	dane	bude	zohľadnená	v	platob-
nom	výmere	na	rok	2012,	ktorý	si	
daňovník	 prevezme	 v	 mesiacoch	
marec–apríl	 2012.	 Podrobnejšiu	
informáciu	podáme	v	januárovom	
čísle	Kremnických	novín.	

Oznamy z MsÚ
   nVzhľadom	na	dlhodobý	hava-
rijný	stav	barokovej	fontány	mesto	
Kremnica	 požiadalo	 Ministerstvo	
financií	 SR	 o	 poskytnutie	 finanč-
ných	prostriedkov	na	jej	komplex-
nú	obnovu.	S	reštaurátorskými	prá-
cami	sa	začne	v	jarných	mesiacoch	
2012.	V	súčasnosti	prebiehajú	prí-
pravné	práce,	a	to	prekrytie	fontá-
ny.	Keďže	pri	obnove	je	optimálne	
pracovať	s	kamenným	materiálom	
čo	 najnižšej	 vlhkosti,	 reštauráto-
ri	 sa	 rozhodli	 fontánu	 prekryť	 a	
chrániť	 ju	 tak	pred	zrážkami,	aby	
s	prácami	mohli	začať	čo	najskôr	v	
budúcom	roku.			



512/2011

	 Poďakovala	za	váš	postoj	ku	ťažbe	
zlato-strieborných	 rúd	 v	 Kremnici,	
za	váš	postoj	ku	ochrane	životného	
prostredia,	za	váš	postoj	ku	prírode	
a	krajine,	ktorú	máme	len	požičanú.
	 Je	to	postoj	uvážlivých	a	hrdých	
občanov,	ktorí	si	vážia	tieto	vzácne	
hodnoty,	ale	najmä	sú	ochotní	za	ne	
bojovať,	 nenechajú	 sa	 pomýliť	 a	
povedia	nahlas	svoj	názor.	
	 V	priebehu	troch	dní	sa	1500	obča-
nov	 podpísalo	 (a	 podpisové	 akcie	
pokračujú)	pod	odmietavé	stanovis-
ko	ku	zámeru	spoločnosti	Kremnica	
Gold	Mining,	 či	 sa	 už	 bude	 jednať	
o	„malú“	alebo	„veľkú“	ťažbu.	Dnes	
je	 odmietavých	 podpisov	 viac	 ako	
2300.	Všetci	títo	ľudia	veľmi	rýchlo	
pochopili,	o	čo	sa	jedná.	Mnohí	sa	
ma	pýtajú,	akým	spôsobom	možno	
zastaviť	 aktivity	 ťažiarov.	 Musím	
otvorene	 povedať,	 že	 neexistuje	
jednoduchý	spôsob,	napríklad	neja-
ká	 veta	 v	 zákone.	 Môžeme	 však	
vyvinúť	občianske	aktivity	–	tlak	na	
orgány	štátnej	správy	a	tlak	na	poli-
tikov,	 aby	 počúvali	 hlasy	 obyčaj-

Vážení spoluobčania, dovoľte mi,
aby som sa vám poďakovala

ných	ľudí.	Vďaka	vám	som	do	sta-
noviska	pre	obvodný	úrad	životné-
ho	prostredia	mohla	smelo	napísať:
 Pre mesto Kremnica a jeho oby-
vateľov je rozhodujúca otázka, či 
sa následne dobývanie Au, Ag rúd 
na ložisku Kremnica Šturec rozšíri. 
Vzhľadom na klinovitý tvar ložis-
ka a fakt, že v minulosti prebehla 
likvidácia hlavných banských diel 
a lomov, by následná komerčná 
ťažba viedla k povrchovej ťažbe, 
ktorá je pre mesto a jej obyvateľov 
z environmentálnych dôvodov ne-
prijateľná. Bola by tiež v rozpore s 
medzinárodnými dohovormi, ktoré 
Slovenská republika ratifikovala. 
Máme na mysli najmä Dohovor o 
krajine a tiež Rámcový dohovor o 
ochrane a trvalo udržateľnom roz-
voji Karpát. 
 Mesto Kremnica spája svoju 
budúcnosť s rozvojom cestovné-
ho ruchu (čo má pozitívny trend), 
nepredpokladá žiadnu ťažbu Au, 
Ag rúd, ani v pláne hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja, ani vo svojom 

územnom pláne. (V územnom pláne 
mesta je vyznačený dobývací pries-
tor len ako povinnosť určená záko-
nom.) Opakované pokusy o obno-
venie ťažby Au, Ag rúd v Kremnici 
majú pre rozvoj mesta a okolitých 
obcí fatálne dôsledky. Občania si v 
neistote nevedia plánovať budúc-
nosť, nehovoriac o podnikateľských 
zámeroch v cestovnom ruchu. Toto 
má sociálne a ekonomické dopady 
na život komunity. (Viď záznam z 
prezentácie zámeru zo dňa 2. 11. 
2011.) Naopak, obyvatelia Kremni-
ce majú mimoriadne citlivý vzťah 
k okolitej prírode a krajine. Preto 
bola Kremnica ocenená hlavnou 
cenou v súťaži miest a obcí Hlavné 
mesto biodiverzity v roku 2011.
 Zároveň prikladáme nesúhlas-
né stanovisko mestského zastu-
piteľstva z 3. 11. 2011, aby si 
navrhovateľ bol vedomý, že mes-
to Kremnica nebude s najväčšou 
pravdepodobnosťou ani v budúc-
nosti súhlasiť s komerčnou ťažbou 
Au, Ag rúd, ako už bolo zdôvodne-

né, a preto by mal zvážiť, či vloží 
finančné prostriedky do navrhova-
ného zámeru.
 Toto	je	len	malá	časť	10	strano-
vého	 vyjadrenia	 mesta	 Kremnica	
ku	 navrhovanému	 zámeru,	 ktoré	
som	 pripravila	 a	 odoslala	 prísluš-
nému	obvodnému	úradu	životného	
prostredia.	
 Vážení spoluobčania,
chápem	 aj	 to,	 že	 niektorí	 z	 vás	 sa	
domnievajú,	že	ťažba	zlato-striebor-
ných	 rúd	 by	 bola	 pre	mesto	 pros-
pešná.	Nechcem	o	 tom	 teraz	pole-
mizovať,	 len	 si	 prosím	 uvedomte,	
že	aj	„veľká“	ťažba	by	trvala	7	–	10	
rokov.	Ako	by	však	mesto	vyzeralo	
po	 jej	 ukončení?	 Znamená	 takýto	
projekt	trvalo	udržateľný	rozvoj?
	 Kremnica	 získala	 v	 posledných	
dňoch	výnimočné	ocenenie	Hlavné	
mesto	biodiverzity	2011.	Toto	oce-
nenie	som	bola	prevziať	v	Bruseli,	
pričom	 som	mala	 príležitosť	 pred-
staviť	Kremnicu	pred	medzinárod-
ným	publikom	–	vo	forme	prednáš-
ky	 s	 množstvom	 fotografií	 –	 ako	

výnimočnú	 lokalitu	 a	 výnimočné	
mesto.	Úprimne	sa	priznám,	že	som	
bola	 na	 svoje	 mesto	 mimoriadne	
pyšná,	 najmä,	 keď	 som	 prijímala	
cenu	 od	 komisára	 EÚ	 pre	 životné	
prostredie	 pána	 Potočníka	 (je	 to	
funkcia	ministra	životného	prostre-
dia	v	EÚ),	gratuláciu	od	veľvyslan-
ca	SR	v	Bruseli	pána	Mišíka	(ktorý	
nás	 prišiel	 povzbudiť)	 a	 ďalších	
ľudí	z	rôznych	kútov	Európy.
	 Ešte	raz	ďakujem	tým	občanom,	
ktorí	ma	podporujú,	ich	povzbude-
nie	je	pre	mňa	veľmi	dôležité,	dodá-
va	mi	silu	a	vytrvalosť	pokračovať	
v	práci	pre	naše	nádherné	mesto.
	 K	vianočným	sviatkom	a	k	novému	
roku	som	zvykla	posielať	do	domác-
ností	 blahoželania.	 Tento	 rok	 som	
sa	 rozhodla	 z	 finančných	 dôvodov	
využiť	 len	Kremnické	 noviny.	 Preto	
mi	 dovoľte,	 aby	 som	 vám	 zaželala	
spokojné	 prežitie	 sviatočných	 dní	
vo	vašich	 rodinách,	 pevné	 zdravie	 a	
šťastné	vykročenie	do	roku	2012.

RNDr. Zuzana Balážová,
 primátorka Kremnice  

	 Nedá	mi,	 aby	 som	 nereagova-
la	 na	 článok	 uverejnený	 v	 Krem-
nických	 novinách	 č.	 11/2011	 s	
názvom	 Prečo sme hlasovali za 
uznesenie...
	 Tento	článok	obsahuje	tvrdenia,	
s	ktorými	nemôžem	súhlasiť,	infor-
mácie	v	ňom	podávané	sú	vytrhnu-
té	z	kontextu,	je	v	ňom	nesprávne	
interpretovaný	 zákon	 o	 obecnom	
zriadení,	 dokonca	 ma	 poslanci	
obvinili	z	toho,	že	pred	nimi	tajím	
niektoré	 skutočnosti.	 Považujem	
za	svoju	povinnosť	vysvetliť	kau-
zu	týkajúcu	sa	geologických	vrtov	
a	povolenia	vstupu	na	pozemky	vo	
vlastníctve	mesta	Kremnica.	
	 V	 marci	 tohto	 roka	 požiada-
la	 spoločnosť	 Kremnica	 Gold	 o	
povolenie	 vstúpiť	 na	 pozemky	vo	
vlastníctve	mesta	 (lúky	 za	Kalvá-
riou)	 a	 vykonať	 tam	10	 geologic-
kých	vrtov	na	piatich	stanovištiach.	
Dovolím	si	poznamenať,	že	nie	po	
prvýkrát	 sme	 z	 úrovne	mestského	
úradu	a	v	mojej	kompetencii	viedli	
podobnú	komunikáciu	s	prieskum-
nými	 geologickými	 spoločnosťa-
mi,	 takže	 v	 tejto	 veci	 už	 máme	
skúsenosti.	 Dokonca	 sme	 tu	 mali	
záujemcu	o	vrty	v	ochrannom	pás-
me	vodnej	nádrže	Turček.
	 Musím	 vysvetliť,	 že	 podľa	
geologického	 zákona	 má	 zhoto-
viteľ	 geologických	 prác	 právo	
vstúpiť	 na	 cudzie	 nehnuteľnosti	
len	 v	 prípade	 verejného	 záujmu	 a	
je	povinný	dohodnúť	sa	 s	vlastní-
kom	nehnuteľnosti	vopred.	Pokiaľ	
by	sa	nedohodli	a	 jednalo	by	sa	o	
verejný	 záujem	 (v	 tomto	 prípade	
sa	jedná	čisto	o	záujem	súkromnej	
spoločnosti),	mohlo	by	o	vstupe	na	
pozemky	 rozhodnúť	 	ministerstvo	
životného	prostredia.	
	 Ku	všetkým	takýmto	požiadav-
kam	 sme	 dosiaľ	 dávali	 negatívne	
stanovisko	 bez	 toho,	 aby	 mes-

to	 Kremnica	 kvôli	 tomu	 utrpelo	
nejakú	ujmu.
	 V	 rámci	 bežnej	 operatívy	 som	
teda	dala	pokyn	pracovníkom	mest-
ského	úradu,	aby	sa	pokúsili	zistiť	
maximum	 informácií	 o	 požiadav-
kach	a	cieľoch	spoločnosti	Krem-
nica	 Gold	 (každý	 iste	 pochopí,	
že	 pre	 mesto	 sú	 tieto	 informácie	
dôležité).	Žiadosť	spoločnosti	mala	
tiež	 formálne	nedostatky,	 preto	 sa	
následne	rozvinula	korešpondencia	
medzi	touto	spoločnosťou	a	mest-
ským	 úradom,	 kde	 si	 úrad	 vyžia-
dal	doplňujúce	informácie	a	návrh	
dohody	o	vstupe	na	pozemky.	Táto	
korešpondencia	pozostáva	doteraz	
celkom	 z	 10	 listov,	 po	 5	 listov	 z	
každej	 strany,	 jeden	 list	vytrhnutý	
z	kontextu	zverejnený	v	minulých	
Kremnických	 novinách	 nezob-
razuje	 komunikáciu	 objektívne.	
Kompletná	korešpondencia	je	zve-
rejnená	na	web-stránke	mesta.	
	 Nie	je	pravdou,	že	mestský	úrad	
nejakým	spôsobom	túto	záležitosť	
zanedbal	 alebo	 neriešil	 a	 nie	 je	
pravdou,	 že	 (citujem	 z	 článku)	
komunikácia zo strany mestského 
úradu smerovala k uzavretiu doho-
dy.	Práve	naopak,	k	súhlasu	–	ako	
hovoria	 právnici	 expresis	 verbis	
–	 nikdy	 nedošlo,	 ani	 nebola	 uza-
vretá	dohoda	o	vstupe	na	pozemky,	
ako	to	vyžaduje	geologický	zákon.	
Na	 zasadnutí	 mestského	 zastupi-
teľstva	 6.	 10.	 2011	 mňa	 a	 mest-
ský	úrad	pani	 poslankyňa	Popová	
obvinila	 z	 toho,	 že	 od 18. marca 
2011 nebola vybavená žiadosť 
spoločnosti Kremnica Gold.	 	(Viď	
videozáznam	časť	26	na	web-strán-
ke	mesta.)	V	článku,	na	ktorý	rea-
gujem,	sa	poslanci, ktorí hlasovali 
za uznesenie,	pozastavujú	nad	tým,	
že	zástupca spoločnosti Kremnica 
Gold, s.r.o. vyjadril nespokojnosť 
na adresu mesta s postupom, akým 

je predmetná žiadosť riešená. 
	 Pýtam	sa,	či	si	pani	poslankyňa	
a	 ostatní	 citovaní	 poslanci	 želali,	
aby	bola	žiadosť	vybavená	prompt-
ne	 a	 nebodaj	 pozitívne?	 Mestský	
úrad	postupoval	úplne	štandardne.	
Naozaj	 si	myslia,	 že	máme	konať	
ústretovo	 voči	 spoločnosti,	 ktorej	
ťažobné	 aktivity	 si	 neželá	 2300	
občanov?	 Pán	 poslanec	Vojtko	 sa	
viackrát	vyjadril,	že	je	tu	len	zopár	
aktivistov.	Dovolím	si	ho	informo-
vať,	že	OZ	Kremnica	nad	zlato	má	
k	dispozícii	2300 novo získaných 
podpisov.	 Postoj	 našich	 občanov	
je	naprosto	jasný.					
	 Tu	 však	 si	 dovolím	 zdôrazniť,	
že	som	sa	riadila	uznesením	mest-
ského	 zastupiteľstva	 č.	 1/0602	
z	 februára	 2006	 (v	 tom	 čase	 som	
ešte	 nebola	 primátorkou	 Krem-
nice),	 kde	 mestské	 zastupiteľstvo	
jednoznačne	 deklaruje	 odmietavý	
postoj	 k	 ťažbe	 zlato-strieborných	
rúd	v	Kremnici.	Toto	uznesenie	je	
stále	 platné	 a	 v	 jeho	 zmysle	 som	
aj	 konala.	 Je	 predsa	 zrejmé,	 že	
prieskumné	vrty	sa	vykonávajú	so	
zámerom	 realizovať	 v	 budúcnosti	
ťažbu.
	 Na	zasadnutí	mestského	zastu-
piteľstva	 dňa	 6.	 10.	 2011	 (video-
záznam	 časť	 26	 na	 web-stránke	
mesta)	 pán	 poslanec	 Boldiš	 navr-
hol	 uznesenie,	 ktorým	 mestské	
zastupiteľstvo	 odporúča	 primátor-
ke	mesta	dohodu	so	spoločnosťou	
Kremnica	 Gold	 podpísať.	 Toto	
navrhol	 v	 bode	 „rôzne“.	 Dúfala	
som,	že	ostatní	poslanci	odmietnu	
o	 návrhu	 hlasovať,	 pretože	
neprešiel	ani	komisiami,	ani	nebol	
prerokovaný	 v	 mestskej	 rade,	 len	
vo	 výnimočných	 záležitostiach	 je	
možné	 toto	pravidlo	porušiť.	Tam	
by	bol	priestor	na	analýzu	problé-
mu,	 vysvetlenie,	 ako	 postupoval	
mestský	 úrad,	 aj	 zoznámenie	 sa	

poslancov	 s	 príslušnou	 legislatí-
vou.	Aké	 bolo	moje	 prekvapenie,	
keď	sa	rozhodli	o	návrhu	hlasovať,	
hoci	 takýto	 postup	 je	 v	 rozpore	 s	
rokovacím	 poriadkom	 mestského	
zastupiteľstva.	
	 Ešte	 pred	 hlasovaním	 som	 sa	
pokúšala	 poslancom	 vysvetliť	
všetky	fakty,	ktoré	uvádzam	v	tom-
to	 článku	 vyššie,	 (mimochodom	
niekoľko	dní	pred	zastupiteľstvom	
dostali		k	dispozícii	celú	korešpon-
denciu	so	spoločnosťou	Kremnica	
Gold)	a	citovala	som	pre	nich	sú-
visiace	časti	geologického	zákona.	
Vysvetlila	 som	 tiež,	 že	 vyhrážky	
zástupcu	 spoločnosti	 Kremnica	
Gold,	pána	Ing.	Rooba,	vzhľadom	
na	ustanovenia	geologického	záko-
na	sú	„výstrelmi	do	vzduchu“.		
	 Nemôžem	preto	súhlasiť	s	názo-
rom	 poslancov,	 ktorí	 hlasovali	 za	
uznesenie		zaobaleným	vo	vete:	Od 
podania žiadosti až doteraz nebo-
la poslancom predložená právna 
analýza vzniknutej situácie ani 
logické vysvetlenie, prečo mestský 
úrad dal súhlas k návrhu dohody 
bez toho, aby predmetný materiál 
posunul do príslušných komisií, 
nieto do mestského zastupiteľstva 
a aby poslanci mohli k predmetnej 
dohode zaujať postoj a nie tieto 
skutočnosti pred nami tajiť.

Dovolím si urobiť zhrnutie:  
1.	 Vybavenie	 predmetnej	 žiados-
ti	 nemá	 v	 kompetencii	 mestské	
zastupiteľstvo,	 ale	 primátor	 mes-
ta,	podľa	ustanovenia	§13	ods.	1	a	
ods.	4	zákona	o	obecnom	zriadení.
2.	 Mestský	úrad	nikdy	nedal	expli-
citný	súhlas	k	návrhu	dohody.
3.	 Primátorka	 mesta	 i	 mestský	
úrad	konal	v	zmysle	platného	uzne-
senia	 mestského	 zastupiteľstva	 č.	
1/0602	z	februára	2006.
4.	 Ak	už	pán	poslanec	Boldiš	pri-
šiel	 s	 návrhom	uznesenia,	 ktorým	

Prečo sme hlasovali za uznesenie...
 – reakcia na článok poslancov, ktorí hlasovali za uznesenie (páni poslanci a panie poslankyne Boldiš, Brűnnová, Kyselica, Miškóci, Mišíková, Popová, Varhaňovský)

RNDr. Zuzana Balážová,
 primátorka Kremnice  

 inzercia  

mi	 mestské	 zastupiteľstvo	 odpo-
rúča	 dohodu	 podpísať,	 poslanci	
nemali	podľa	rokovacieho	poriad-
ku	o	tomto	návrhu	hlasovať.
5.	 Návrh	uznesenia	mal	byť	posu-
nutý	 na	 prerokovanie	 do	 komisií	
a	mestskej	 rady,	 kde	 by	 poslanci	
dostali	všetky	potrebné	a	detailné	
informácie.
6.	 Napriek	 všetkému	 som	 pos-
lancom	 pred	 hlasovaním	 dala	 in-
formácie	 potrebné	 pre	 to,	 aby	 sa	
mohli	správne	rozhodnúť.	

Dovolím si preto položiť
tieto otázky: 

1.	 Prečo	 sa	 poslanci	 ponáhľali	 s	
hlasovaním,	hoci	to	bolo	v	rozpo-
re	 s	 rokovacím	 poriadkom	mest-
ského	zastupiteľstva?	
2.	 Bola	 to	 natoľko	 výnimočná	 a	
súrna	záležitosť?	
3.	 Záleží	 im	 na	 spokojnosti	 spo-
ločnosti,	ktorej	ťažobné	aktivity	si	
neželá	2300	občanov?	
4.	 Prečo	 neakceptovali	 moje	 ar-
gumenty,	 hoci	 ich	mali	 pred	 hla-
sovaním	k	dispozícii?	
5.	 Naozaj	 sa	 tak	 veľmi	 obávali	
vyhrážok	 zástupcu	 spoločnos-
ti	 Kremnica	 Gold?	 (Ja	 sa	 týchto	
vyhrážok	 nebojím	 a	 som	 pripra-
vená	niesť	zodpovednosť	za	svoje	
rozhodnutie.)	 
	 Keďže	 poslanci	 návrh	 pána	
Boldiša	 väčšinou	 hlasov	 schvá-
lili,	 bolo	 na	 mne,	 či	 uznesenie	
podpíšem.	Uznesenie	mi	však	len	
odporúča dohodu	 podpísať	 (táto	
záležitosť	je	v	kompetencii	primá-
tora,	 nemožno	 mi	 toto	 nariadiť),	
preto	som	ho	s	čistým	svedomím	
podpísala,	 ale	 rešpektovať ho 
nebudem.
	 Naozaj	 si	 niekto	 myslí,	 že	
budem	konať	proti	vôli	občanov?
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	 Základná	škola	na	Ulici	P.	Križ-
ku	realizovala	v	termíne	od	1.	10.	
2009	–	30.	9.	2011	projekt	Školský	
vzdelávací	 program	 Vzdelávanie	
a	 výchova	 k	 trvalo	 udržateľnému	
rozvoju.	 Bol	 podporený	 zo	 zdro-
jov	 ESF	 v	 rámci	 výzvy	 Premena	
tradičnej	 školy	 na	modernú	 v	OP	
Vzdelávanie.
	 Realizáciou	projektu	sa	zlepšili	
vzdelávacie	 možnosti	 cieľových	
skupín	–	žiakov	a	pedagógov	ško-
ly.	 Vytvorený	 školský	 vzdelávací	
program	 umožnil	 rozšíriť	 obsah	
jednotlivých	 vyučovacích	 pred-
metov	o	témy	trvalo	udržateľného	
rozvoja.	 Žiaci	 vytvorili	 hodnotné	
práce	 –	 kresby,	 modely,	 plagáty,	
prezentácie,	 fotografie	 a	 projek-
ty	 o	 pozoruhodnostiach	 regiónu.	
Vznikli	knižky	Potulky	starobylou	
Kremnicou,	Zlatá	Kremnica,	Osob-

 

nosti	 Kremnice,	 Žiacka	 encyklo-
pédia	 prírody,	 Husiti	 v	 Kremnici,	
Remeslá,	 jedlá	a	 tradície	banícke-
ho	 regiónu,	pátranie	po	predkoch,	
Slovník	 regionálnych	 pojmov,	
Malé	 ekologické	 projekty.	 Témy	
Moja	 obec,	 Globálne	 problémy	
ľudstva,	Môj	podnikateľský	zámer	
v	 cestovnom	 ruchu,	 Biopotraviny	
a	téma	Obnoviteľné	zdroje	energie	
boli	 spracované	 formou	 prezen-
tácií.	 Premeny	 podoby	 krajiny	 za	
školou	 zachytili	 žiaci	 na	 fotogra-
fiách	 a	 pomocou	prelínajúcich	 sa	
obrázkov	 v	 počítači.	 Regionálne	
dejiny	 sa	vyučovali	 najmä	v	mú-
zeu,	deti	však	nacvičili	a	predvied-
li	aj	útok	Husitov	na	mesto.	Vyu-
čovalo	sa	v	teréne	–	v	skanzene,	v	
geoparku,	 v	 prírode.	 Pokusy	 boli	
venované	 témam	 obnoviteľných	
zdrojov	 a	 monitoringu	 životného	

prostredia.	 Remeselné	 zručnosti	
žiaci	získavali	nielen	v	škole,	ale	
aj	v	dielničkách	ÚĽUVU.	Oživila	
sa	 tradícia	 lúčenia	 sa	 so	 zimou	v	
podobe	Moreny	 a	 stavania	 mája.	
Vzniklo	 množstvo	 metodického	
materiálu,	 boli	 zakúpené	 nové	
učebné	pomôcky	a	do	vyučovania	
sa	aplikovali	inovatívne	metódy	a	
formy.	
	 Pri	príležitosti	ukončenia	projek-
tu	mi	preto	dovoľte,	aby	som	vyslo-
vila	poďakovanie	za	spoluprácu	pri	
realizácii	aktivít	projektu:
–	 pracovníkom	 Mestského	 úradu	
v	Kremnici	 za	 pomoc	pri	 spolufi-
nancovaní	a	účtovaní,
–	 pracovníkom	 Kultúrneho	 a	 in-
formačného	centra	mesta	Kremni-
ca	 pri	 realizovaní	 aktivít	 zamera-
ných	na	cestovný	ruch,
–	 pracovníkom	 Múzea	 mincí	 a	

medailí	za	možnosť	výučby	 regi-
onálnych	dejín	v	múzeu,
–	 firme	Computer	Design	za	vyho-
tovenie	 publikácií	 zameraných	 na	
publicitu	projektu,
–	 Mgr.	Betty	Mrškovej	za	vypra-
cované	moduly	s	tematikou	trvalo	
udržateľného	rozvoja,
–	 RNDr.	Lenke	Matúškovej	PhD	
za	monitoring	a	expertízy	k	pro-
jektu,
– pánovi	Jozefovi	Hrmovi	za	ukáž-
ku	rezbárskeho	remesla,
–	 pánovi	Milošovi	Lackovi	za	po-
moc	pri	fotografovaní,
–	 žiakom	 školy	 za	 pekné	 práce	 s	
tematikou	regiónu,	jeho	ochrany	a	
zveľaďovania,
–	 svojim	spolupracovníčkam	a	spo-

lupracovníkom	za	 tvorivú	a	obeta-
vú	prácu	na	projekte.
	 Projekt	bol	pre	školu	prínosom	a	
splnil	svoj	cieľ	–	zvýšil	vzdelanost-
ný,	osobnostný	a	tvorivý	potenciál	
žiakov	 i	učiteľov	prostredníctvom	
vzdelávacieho	 programu	 školy.	 V	
záujme	 udržateľnosti	 projektu	 sa	
danou	 problematikou	 bude	 škola	
zaoberať	i	naďalej.	Vzácne	prírod-
né	a	kultúrne	dedičstvo	Kremnice	
a	 okolia	 zaväzuje	 k	 tomu,	 aby	 sa	
chránilo	a	zachovalo.	Vzdelávanie	
a	výchova	mladej	generácie	k	trva-
lo	udržateľnému	rozvoju	je	spôso-
bom,	ako	naplniť	túto	požiadavku.		
                

Ing. Mgr. Mária Slašťanová,                                                                                         
                             riaditeľka školy

	 27.	októbra	tohto	roka	žiaci	VI.A	
na	Základnej	škole	na	Angyalovej	
ulici	mohli	spustiť	zábavu	v	plnom	
prúde.	Nápad	znovu	obnoviť	osla-
vy	posledného	dňa	v	októbri		pri-
šiel	celkom	spontánne	na	jednej	z	
triednických	hodín.	Za	pár	dní	 si	
žiaci	porozdeľovali	úlohy,	dohod-
li	sa	na	rekvizitách	a	pripravili	si	
scenár.	 Pracovala	 celá	 trieda	 a	
pod	 heslom	 „Robme	 veci	 spolu,	
buďme	 jeden	 tím“	 	 bol	 program	
hotový	za	pár	dní.	Žiaci	si	všetky	
pomôcky,	 rekvizity	 ale	 aj	 jedlo	 a	
občerstvenie	 zabezpečili	 sami	 s	
pomocou	 svojich	 rodičov	 a	 pod	
poradným	hlasom	p.	uč.	triednej.	
	 Keď	 sa	 o	 15.00	 začal	 program	
bola	 som	 trochu	 nervózna,	 ako	
to	 dopadne,	 no	 po	 programe	 a	
súťažiach	 sa	 rozprúdila	 zábava	 a	
chodba	II.	stupňa	sa	zaplnila	vša-

Halloween aj v Kremnici
kovakými	 maskami,	 najmä	 tými	
halloweenskými,	a	bolo	po	strese.	
Spustila	sa	spŕška	súťaží	a	jednot-
liví	 víťazi	 boli	 odmenení	 slad-
kými	 balíčkami.	 Napokon	 bola	
vyhlásená	dvojica	kráľ	a	kráľov-
ná	 večierka	 za	 najlepšiu	 masku,	
ktorú	vyhodnotila	porota	zostave-
ná	z	troch	členov	šiestej	A,	ktorí	
počas	párty	hodnotili,	hodnotili	a	
hodnotili	 a	 konečne	 sa	 dohodli,	
že	kráľom	sa	stal	Matúš	Beňo	zo	
VI.B	 a	 korunu	 kráľovnej	 si	 od-
niesla	Natália	Víťazková	zo	VII.
B	triedy.	V	závere	šiestaci	vyzva-
li	 siedmakov,	 aby	 pridali	 ruku	 k	
dielu	 a	 pred	Vianocami	 zorgani-
zovali	vianočný	večierok.	Tešíme	
sa	a	necháme	sa	prekvapiť,	čo	si	
pre	nás	pripravia.
	 Ja	by	som	sa	veľmi	chcela	poďa-
kovať	mojim	drahým	žiakom,	ich	
rodičom,	ktorí	nám	prispeli	niečím	
pod	 zub,	 pani	 kuchárkam,	 ktoré	
nám	pripravili	perfektné	buchty	z	
našich	 domácich	 džemov	 a	 urči-
te	 aj	 mojim	 kolegyniam,	 p.	 uč.	
Štefánkovej,	 Horváthovej	 a	 Čiž-
niarovej	za	 to,	že	nás	poctili	 svo-
jou	návštevou.	Určite	patrí	vďaka	
vedeniu	školy,	ktoré	nás	podporuje	
v	našich	aktivitách	a	pomáha	nám.	

 Mestský mládežnícky parla-
ment (MMP) v Kremnici oslá-
vil už svoje 3. narodeniny. Ako 
minulý rok, aj teraz sme na 
oslavu pozvali mladých ľudí 
z partnerských miest, ktorí 
sú tiež členmi mládežníckych 
parlamentov. Naše pozvanie 
prijali mládežníci z Fidenzy (I) 
a Várpaloty (H).

	 Naše	 šikovné	 členky	 Miška	
Ertlová,	 Daniela	 Friebertová,	
Justínka	Slašťanová	a	Mirka	Iva-
nová	 pripravili	 pre	 našich	 hostí	
podujatie	s	názvom		Welcome	in	
Kremnica.	 Program	 začal	 v	 pia-
tok	 večer	 návštevou	 Františkán-
skeho	kostola.	Okrem	priestorov,	
kde	 bývali	 mnísi,	 sme	 si	 mohli	
prezrieť	 aj	 podzemné	 katakom-
by,	 kde	 ich	 pochovávali.	 Keďže	
bol	 už	 večer,	 jediné	 svetlá	 kto-
ré	 sme	 mali,	 boli	 naše	 baterky.	
Po	 tejto	 neobyčajnej	 prehliadke	
sme	 sa	 presunuli	 do	 priestorov	
CVČ	 Cvrček,	 kde	 sme	 disku-
tovali	 na	 tému:	 „Mesto	 a	 mladí	
ľudia“.	Druhý	deň	sme	navštívili	
Kremnický	 zámok,	 Mincovňu	 a	

Andrej	štôlňu.	Našim	kamarátom	
sa	 obzvlášť	 páčila	 práve	Andrej	
štôlňa,	kde	na	vlastné	oči	videli,	
ako	sa	ťažilo	zlato	v	Kremnici.	
Po	 celom	 dni	 strávenom	 na	
nohách	sme	si	oddýchli	pri	výro-
be	farebných	tričiek.	Cieľom	bolo	
nakresliť	 na	 tričko	všetko,	 čo	 sa	
im	na	Kremnici	páčilo.	Boli	sme	
milo	prekvapení,	keď	sa	na	 trič-
kách	 objavil	 Kremnický	 zámok	
akoby	vystrihnutý	z	fotografie.
	 Večer	 prišlo	 vyvrcholenie	
celého	 stretnutia	 v	 podobe	Mlá-
dežníckeho	 plesu.	 Dievčatá	 si	
obliekli	 šaty,	 chlapci	 obleky	 a	
mohlo	 sa	 ísť	 zabávať.	Folklórny	
súbor	 HRON	 zaspieval	 našim	
hosťom	 slovenské	 ľudové	 pies-
ne	 a	 moderné	 piesne	 zaspievala	
Karolína	 Uhlárová.	 Nemohol	
chýbať	 tradičný	 balónový	 tanec,	
ktorý	vyhrala	Maria	z	Várpaloty	
spolu	 s	 tanečným	 partnerom	 z	
Kremnice.	 Svoje	 tanečné	 schop-
nosti	 nám	 predviedli	 chlapci	 z	
Kremnice	 a	my	 sme	 sa	 nevedeli	
prestať	 smiať	 na	 ich	 choreogra-
fii.	K	 záveru	 plesu	 prišla	 na	 rad	
aj	 všetkými	 očakávaná	 tombola.	

Ceny	boli	naozaj	rôzne	–	od	elek-
trického	 žiariča	 až	 po	 kozmetic-
ké	balíčky.	Z	cien	sa	tešili	nielen	
Slováci,	ale	ušlo	sa	aj	našim	hos-
ťom.	Po	oficiálnej	časti	nasledo-
vala	voľná	zábava,	kde	nás	opäť	
pobavili	 kremnickí	 chlapci,	 ale	
zahanbiť	sa	nenechali	ani	tempe-
ramentní	Taliani.	
	 Po	nádhernom	víkende	prišiel	
čas	sa	 rozlúčiť.	Teší	nás,	že	sme	
inšpirovali	 našich	 „kolegov“	 a	
už	 sa	 nevieme	dočkať	 výletu	 do	
Talianska	 či	Maďarska.	Na	 tieto	
zážitky	 budeme	 ešte	 dlho	 spomí-
nať	a	rozprávať	našim	kamarátom.
 V	mene	celého	mládežníckeho	
parlamentu	by	 som	chcela	 poďa-
kovať	našim	sponzorom,	bez	kto-
rých	by	sme	sa	nezaobišli:	Mesto	
Kremnica,	CVČ	Cvrček,	ZŠ	Ul.	P.	
Križku,	 COOP	 Jednota	 spotreb-
né	 družstvo	Žarnovica,	 Elka	 a.s.,	
Grotto	 a.s.,	 Hotel	 Centrál,	 SLO-
VAK	 FOLK	 TRAVEL	 &	 souve-
nir	 shop	 Kremnica,	 Kremnica	
GOLD,	 Kremnické	 divadlo	 v	
podzemí,	 Drogéria	 TETA,	 Orif-
lame,	 Elektro	 Friebert	 -	 elektro-
inštalačný	materiál,	Mincovňa	 š.	
p.	Kremnica.	Celé	podujatie	bolo	
financované	z	organizácie	Iuven-
ta,	z	programu	KomPrax	–	kom-
petencie	pre	prax.

Lucia Brhlíková MMPhrdá p. uč. triedna Ivana Šebeňová
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	 Viete,	čo	 je	krásne	na	 tom,	keď	
znovu	po	roku	môžete	pozvať	pria-
teľov	na	podujatie	ako	je	divadelný	
festival	 detí	 z	 detských	 domovov	
so	 sluchovým	 postihnutím	 a	 ich	
priateľov	NAPOČKA	–	 II.	 ročník,	
Kremnica?	Poviem	vám.		Nádherný	
pocit	v	 srdci,	 životný	zážitok,	kto-
rý	 vás	 zohreje	 aj	 vtedy,	 keď	máte	
vlastné	 starosti.	 A	 prečo?	 Preto,	
lebo	to,	čo	považujeme	väčšinou	za	
samozrejmé,	zistíte,	aké	je	to	vzác-
ne	až	vtedy,	keď	stretnete	mladého	
človeka,	ktorý	s	vami	chce	komuni-
kovať	i	napriek	tomu,	že	nepočuje.
	 Stretnutia	 s	 deťmi	 a	 mladými	
dospelými	so	sluchovým	postihnu-
tím	v	Detskom	domove	Maurícius	
sú	plné	radosti,	smiechu,	rozhovo-
rov	a	tanca.	Vždy,	keď	ich	osloví-
me	s	novou	tvorbou	divadelnej	hry,	
či	muzikálu,	potešia	 sa	a	vytrvalo	
nacvičujú.	No	deti	rastú	a	stávajú	sa	
z	nich	mladí	dospelí,	ktorí	opúšťa-
jú	 brány	 detského	 domova.	Túžia	
žiť	 plnohodnotným	 životom,	 mať	
prácu,	vlastné	bývanie	 i	 rodinu.	A	
to	je	veru	veľakrát	ťažké,	lebo	ich	
rodinou	boli	 tety	 a	 deti	 vo	 veľkej	
rodine	 detského	 domova	 a	 teraz	
to	majú	 zvládnuť	 sami.	Bez	 sĺz	 a	
bolesti	 to	 veru	 nechodí.	Naše	OZ	
DLANE,	Banská	Bystrica	sa	snaží	
vytvárať	 povedomie	 a	 možnos-
ti	 pomoci	 mladým	 dospelým	 cez	
projekt	„Krok	k	dospelosti“.	Uvíta-
me	každú	pomoc,	prejav	záujmu	o	
poskytnutie	pracovných	možností,	
ubytovanie,	 materiálové	 vybave-
nie	domácností,	finančnú	pomoc,	z	
ktorých	 sa	hradia	životne	dôležité	
existenčné	 výdavky.	 	 Za	 6	 rokov	
spolupráce	si	„naše	deti“	vytvorili	
vlastné	rodiny	a	majú	vlastné	deti.	
Aké	 by	 to	 bolo	 krásne,	 keby	 sme	
im	napomohli	ku	krajšiemu	životu,	
aby	 z	 dôvodu	 nevhodných	 	 pod-
mienok	 neopakovali	 veľakrát	 tú	

	 Už	 pol	 roka	 sa	 majú	 možnosť	
deti	 z	Detského	domova	Mauríci-
us	 so	 svojimi	 kamarátmi	 hrať	 na	
ihrisku	v	záhrade	detského	domo-
va,	čomu	sa	všetci	veľmi	tešia	a	vo	
veľkej	miere	ho	využívajú.	
	 Potreba	 ihriska	 v	 detskom	
domove	 tu	 bola	 od	 začiatku	 jeho	
fungovania,	nakoľko	v	jeho	pries-
toroch,	ani	v	blízkosti	nebol	vytvo-
rený	žiadny	priestor	pre	športové	a	
voľnočasové	 aktivity	 detí.	 Dôvo-
dom	 bolo	 prebiehajúce	 ukončo-
vanie	 procesu	 transformácie	 det-
ského	 domova	 na	 detský	 domov	
rodinného	typu.	Preto	sa	občianske	
združenie	Permoník,	pracujúce	pri	
detskom	 domove	 (jeho	 hlavným	
poslaním	je	zabezpečovanie	rozvo-
ja	záujmovej	činnosti	vo	všetkých	
oblastiach	 starostlivosti	 o	 deti	 a	
mládež	so	sluchovým	a	mentálnym	
postihnutím)	rozhodlo	pre	podanie	
projektu,	ktorým	by	získalo	 sumu	
potrebnú	na	vytvorenie	ihriska.	
	 Cieľom	 projektu	 „Ostrov	 hier“	
bolo	 vybudovanie	 detského	 voľ-
nočasového	 a	 športového	 ihriska,	
ktoré	 má	 slúžiť	 najmä	 sluchovo	
a	 mentálne	 postihnutým	 deťom	
s	 nariadenou	 ústavnou	 starostli-

Detský domov Maurícius má nové ihrisko
vosťou,	 umiestneným	 v	 detskom	
domove	a	taktiež	ich	kamarátom.	
	 Projekt	 bol	 na	 jar	 tohto	 roku	
schválený	 a	 my	 sme	 tak	 vďaka	
tomu	 získali	 sumu	 potrebnú	 na	
vybudovanie	 nového,	 farebného	

ihriska	s	preliezačkami,	hojdačka-
mi,	trampolínou,	pieskoviskom...	
Deti	 tak	majú	možnosť	 v	 priesto-
roch	 nového	 ihriska	 rozvíjať	 svo-
ju	kreativitu	pri	realizácii	rôznych	
hravých	 aktivít,	 rozvíjať	 športové	

zručnosti	a	taktiež	rozvíjať	sociál-
ne	kontakty	medzi	deťmi	s	postih-
nutím	a	intaktnými	deťmi.	Hra	má	
tiež	 pozitívny	 vplyv	 na	 psychiku	
detí	 v	 detskom	 domove,	 nakoľko	
je	 táto	 neustále	 zaťažená	 ich	myš-

DLANE, o. z., Banská Bystrica
ZŠI pre SP V. Ga u, Kremnica

Detský domov Maurícius Kremnica
Mesto Kremnica

NAPO KA
2. ro ník divadelného festivalu
pre deti so sluchovým postihnutím 
z detských domovov a ich priate ov

pod záštitou predsedu Banskobystrického samosprávneho kraja Ing. Vladimíra Ma ku
a primátorky mesta Kremnica RNDr. Zuzany Balážovej

13. 12. 2011 (utorok),9.00 - 13.00 hod. (pre školy), 17.00 hod. (pre verejnos )

Kino Akropola, Kremnica

info: www.newlife.sk • Tel.: 0905 625 173 • Bank. spoj.: 20269840/6500
Partneri a podporovatelia:

Živá Ratoles , o. z.
KošariskáBanskobystrický

samosprávny kraj
Kremnica

BANSKOBYSTRICKÉ NOVINY

Mediálni partneri:

ZŠ internátna pre SP 
V. Ga u, Kremnica

„Realizované s  nan nou podporou Ministerstva kultúry Slovenskej republiky” a BBSK.

KROK

K DOSPELOST
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ZŠ internátna pre SP
V. Ga u, Kremnica 

SOU SP Kremnica NOVINY ŽIARSKEJ KOTLINY

istú	chybu	svojich	rodičov.
	 Viete,	po	čom	túži	každé	dieťa	z	
detského	domova?	Po	teplej	dlani	
dobrého	a	milého	človeka,	po	rodi-
ne,	kde	by	cítil,	 že	 aj	on	 je	v	nej	
dôležitý	a	keď	dáva	lásku,	tak	ju	aj	
dostáva	spať.	Túžia	po	záujme	člo-
veka,	dokážu	sa	tešiť	a	snívať	a	čo	
je	ešte	vzácne?	Majú	tú	najväčšiu	
trpezlivosť,	 nikdy	 sa	 nevzdávajú	
nádeje,	že	raz	aj	oni	budú	patriť	do	
rodiny.	Jedno,	čo	je	pre	deti	poču-

júce	aj	nepočujúce	pod	spoločnou	
strechou	domova	rovnaké,	je	osud,	
že	 sú	 tam	aj	 nádej,	 viera	 a	 láska,	
ktorej	sa	nevzdávajú.
	 Tak,	 milí	 priatelia,	 príďte	 nás	
podporiť	13.	decembra	2011	(uto-
rok)	o	17.00	hod.	do	kina	Akropola	
v	Kremnici,	na	benefičný	galapro-
gram	 s	 podporu	 umelecky	 nada-
ných	 detí	 so	 sluchovým	 postih-
nutím.	 Budeme	 tam	 aj	my,	 všetci	
počujúci	priatelia,	herci,	 speváci	 i	

tanečníci.	Program	bude	prebiehať	
už	 doobeda	 a	 divákmi	 sú	 žiaci	 a	
študenti	 Kremnice.	 Veď	 Kremni-
ca	 je	 výnimočná	 aj	 tým,	 že	 je	 to	
mesto	 mladých	 ľudí,	 	 študentov	
počujúcich	 i	 nepočujúcich,	 mes-
to	 škôl	 na	 vysokej	 profesionálnej	
úrovni.	A	 to	 nám	 dalo	 podnet	 na	
uskutočnenie	aj	priateľského	stret-
nutia	 „Komunikujme	 –	 rúcajme	
bariéry“	rozhovory	o	14.00	hod.	v	
SOU	SP	v	Kremnici.	Na	každom	z	

vás	nám	záleží.	Naše	poďakovanie	
patrí	 všetkým	 podporovateľom	 a	
priateľom,	ale	najmä	deťom	a	mla-
dým	 dospelým.	 Sú	 nám	 nekoneč-
nou	inšpiráciou	pre	život	a	najmä,	
aby	sme	nezabúdali	na	lásku,	lebo	
je	vzácny	dar	od	nášho	Stvoriteľa.	
„Veď	väčšie	potešenie	je	v	dávaní,	
ako	v	dostávaní“.	

Druhý ročník festivalu pre deti so sluchovým postihnutím

lienkami	 na	 rodičov	 a	 ich	 domov,	
taktiež	deti	prichádzajú	do	detského	
domova	emocionálne	zranené	z	dys-
funkčného	rodinného	prostredia.
	 Realizáciu	 tohto	 projektu	 po-
važujeme	tiež	za	veľmi	užitočnú	z	
pohľadu	 rozvoja	kreativity	 a	pod-
pory	efektívneho	napĺňania	každo-
denného	života	detí	s	hendikepom,	
ktoré	 majú	 značne	 obmedzené	
možnosti	 voľnočasových	 aktivít	
bez	 priameho	 dozoru.	 Veríme,	 že	
postupne	 sa	 bude	 detské	 ihrisko	
rozširovať	 a	 vznikne	 tak	 priestor,	
ktorý	bude	vedieť	uspokojiť	túžbu	
po	hre	a	relaxe	každému	zo	70	detí	
detského	domova	a	ich	kamarátov.	
	 Prostriedky	 na	 vybudovanie	
ihriska	 pochádzajú	 z	 Nadačného	
Fondu	Slovak	Telekom,	ktoré	spra-
vuje	Nadácia	Pontis.	
	 Projekt	taktiež	podporili:	
Kremnica	Gold,	Združenie	na	po-
moc	 mentálne	 postihnutým	 špor-
tovcom,	 Ing.	 Anna	 Považanová,	
Horná	Ves

	 Ďakujeme	v	mene	všetkých	detí!

Mgr. Zuzana Lamošová
a Mgr. Andrea Slažáková

Tatiana Grófová, DLANE,OZ,
 www.newlife.sk,

 bankové spojenie: 20269840/6500

Štartovné: 5€/osoba (10€ tím) - 
dievčatá za polovicu.
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	 Také	 Vianoce,	 o	 akých	 nám	
hovorí	 nadpis,	 nám	 želajú	 anjeli	
z	 nebies,	 lebo	 v	 noci	 nad	 Betle-
hemom,	 keď	 sa	 Pán	 Ježiš	 naro-
dil,	 spievali:	 Sláva	 na	 výsostiach	
Bohu	 a	 na	 zemi	 pokoj	 ľuďom	
dobrej	vôle.	Prvému	spievali	Pánu	
Bohu	na	slávu,	 lebo	vedeli,	čo	 je	
zjavené	v	Biblii,	že	Boh	je	láska.
	 Vždy,	 keď	 počujeme	 slovo	
LÁSKA,	 alebo	 ju	 cítime	 vo	 svo-
jom	 srdci,	 nezabúdajme,	 že	 Bib-
lia	 pokračuje	 takto:	 Kto	 zostáva	
v	 láske,	 zostáva	 v	 Bohu	 a	 Boh	
zostáva	 v	 ňom.	 Je	 niečo	 krajšie	
a	 žiaducejšie	 ako	 láska?	 Jej	 naj-
väčším	 priateľom	 je	 pokoj,	 lebo	
kde	 niet	 lásky,	 niet	 ani	 pokoja.	
V	 jednej	 piesni	 je	 takáto	 myšli-
enka:	 Svet	 bez	 lásky	 je	 žalárom,	
kto	by	chcel	byť	v	ňom?	Myslím,	
že	 nikto.	Chvála	Bohu,	 že	máme	
Vianoce.	Oni	sú	sviatkami	lásky	a	
pokoja.	 Dovoľujem	 si	 podeliť	 sa	
s	vami	myšlienkami	na	túto	tému	
inšpirovanými	hymnou	lásky:
	 Keby	 som	 svoj	 dom	 dokonale	
vyzdobil	 jedľovými	 vetvičkami,	

 
blikajúcimi	svetielkami	a	vyhrávaj-
úcimi	zvončekmi,	ale	nemal	by	som	
lásku	k	svojej	rodine,	nebol	by	som	
ničím,	iba	dekoratérom.	Keby	som	
sa	namáhal	v	kuchyni	a	piekol	kilá	
vianočných	 keksov,	 labužníckych	
maškŕt,	a	keby	som	k	jedlu	prestrel	
nádherný	 stôl,	 ale	 nemal	 by	 som	
lásku	k	svojej	rodine,	nebol	by	som	
ničím,	 iba	 kuchárom.	 Keby	 som	
pomáhal	 v	 charitatívnej	 jedálni,	 v	
domove	 dôchodcov	 spieval	 kole-
dy	a	všetok	svoj	majetok	minul	na	
blahobyt,	ale	nemal	by	som	piesne	
lásky	a	citu	ku	svojej	rodine,	nič	by	
mi	 to	 neosožilo.	Keby	 som	ozdo-
bil	 vianočný	 stromček	 žiariacimi	
anjelmi	a	háčkovanými	hviezdami,	
zúčastnil	sa	na	tisícich	oslavách	a	v	
zbore	spieval	kantáty,	ale	nemal	by	
som	v	srdci	Ježiša	Krista,	tak	som	
nepochopil,	o	čo	vlastne	ide.
	 Láska	 prerušuje	 pečenie,	 kvô-
li	objatiu	dieťaťa.	Láska	necháva	
bokom	 ozdoby,	 kvôli	 pobozka-
niu	 manželského	 partnera.	 Láska	
je	 priateľská,	 napriek	 náhleniu	
a	 stresu.	 Láska	 nezávidí	 iným	

ich	 domácnosť	 s	 drahým	vianoč-
ným	 porcelánom	 a	 priliehavými	
obrusmi.	 Láska	 neokrikuje	 deti,	
aby	uhli	 z	 cesty,	 alebo	boli	 samé	
v	 detskej	 izbe,	 ale	 je	 vďačná,	 že	
sú,	aj	keď	stoja	v	ceste,	alebo	opo-

 V roku 92 zasadol na Pet-
rov stolec Klement I. a stal sa 
po sv. Petrovi tretím pápežom. 
Svoj pontifikát zastával 9 rokov. 
Podľa Tertuliána prijal tento 
svätec kňazskú vysviacku z rúk 
svätého Petra. Jeho život skončil 
mučeníckou smrťou na Kryme. 
Tu jeho telo našli sv. Konštantín 
a Metod. Pozostatky priniesli na 
Veľkú Moravu a odtiaľ do Ríma, 
kde boli uložené v jemu zasväte-
nej bazilike (pôvodne to bol rod-
ný dom svätca). U slovanských 
národov jeho meno má podobu 
Kliment. Svätý Kliment sa stal 
patrónom detí, kamenárov, klo-
bučníkov, námorníkov a baníkov.
	 Členovia	 Baníckeho	 bratstva		
Herrengrund	v	Španej	Doline	 us-
poriadali	 20.	 novembra	 banícku	
omšu	venovanú	 tomuto	patrónovi	
baníkov.	Tejto	vzácnej	udalosti	sa	
zúčastnili	aj	zástupcovia	Kremnic-
kého	baníckeho	spolku.
	 Špania	Dolina	nás	privítala	svo-
jím	 čarom	 spôsobeným	 maleb-
nými	 chalúpkami	 rozosiatymi	 po	
okolitých	kopcoch,	z	ktorých	žia-
rila	tajomná	sila	baníckej	histórie.		
Rozprávkovú	 atmosféru	 dopĺňa-
li	 inovaťou	 postriebrené	 stromy.	
V	 cechovom	 dome	 nás	 privítal	
cechový	 majster	 MUDr.	 Andrej	
Sitár.	Po	krátkom	občerstvení	sme	
sa	 všetci	 presunuli	 do	 miestne-
ho	 svätostánku	 Premeny	 Pána.	V	
zaujímavej	kázni	sme	sa	dozvedeli	
mnoho	noviniek	zo	života	patróna	
baníkov	sv.	Klimenta.	Najviac	mi	
utkvela	v	pamäti	myšlienka	o	jeho	
skromnosti,	keď	dvakrát	odmietol	
voľbu	 za	 pápeža.Po	 skončení	
baníckej	 omše	 baníci	 pri	 jednej	
„tablici“	 na	 spoločnom	 obede	 v	
baníckej	 krčme	 okoštovali	 baníc-
ky	guláš	 a	 po	 krátkej	 prechádzke	
rozprávkovou	 dedinkou	 nasledo-
val	tradičný	„šachtág“.
	 Počas	šachtágu	odovzdali	miest-

ne	 banícke	 vyznamenanie	Signum	
Laudis	 Herrengrundi	 miestnemu	
podnikateľovi,	 ktorý	 štedrou	 ru-
kou	sponzoruje	kultúrne	podujatie	a	
obnovu	baníckych	pamiatok.	Samo-
zrejme,	že	nechýbalo	ani	prijímanie	
do	baníckeho	stavu	a	pivný	súboj.
	 Vážení	 obyvatelia	 Kremnice	 a	
okolia,	 keďže	 sa	 blížia	 vianočné	
sviatky,	dovoľte	mi,		aby	som	vám	
v	 mene	 Kremnického	 baníckeho	
spolku	 zaželal	 prijemné	 prežitie	
vianočných	sviatkov	v	kruhu	svo-
jej	 rodiny.	V	roku	2012	vám	pra-

Norbert Boldiš, predseda
Kremnického baníckeho spolku

Je ten správny čas,
priblížiť sa k sebe

                                              Mgr. Ján Soták, ev. farár v Kremnici

 Srdečne pozdravujem všet-
kých čitateľov a som rád, že 
sa vám môžem prihovoriť. 
Nastáva čas, keď si pripomí-
name dar, všetkých darov. 
Narodenie Ježiša Krista. Boh 
sa stal nevinným dieťaťom, 
aby nás mohol pritiahnuť k 
sebe.Nastáva čas pokoja a lás-
ky. Ale, aby to naozaj tak bolo, 
skúsme sa zamyslieť ako to 
vnímame. Porozprávajme si 
krátky príbeh. 
	 V	jednej	tmavej	mrazivej	noci	
sa	 šesť	 ľudí	 náhodou	 ocitlo	 na	
opustenom	 ostrove.	 Každý	 s	
kúskom	dreva	v	ruke.	Na	ostro-
ve,	stratenom	v	hmlách	Severné-
ho	mora,	nebolo	iného	dreva.
	 Malý	 ohník	 v	 strede	 pomaly	
umieral	 pre	 nedostatok	 paliva.
Zima	bola	stále	neznesiteľnejšia.
Najbližšie	 pri	 ohni	 sedela	 žena.	
Všimla	si,	ako	plameň,	čo	vyšľa-
hol	z	ohniska,	ožiaril	tmavú	tvár	
prisťahovalca.	 Silno	 zovrela	 v	
ruke	svoje	polienko.	Prečo	hodiť	
na	oheň	svoje	drevo,	aby	zohrialo	
leňocha,	ktorý	sem	prišiel	krad-
núť	 chlieb	 a	 prácu?	Muž,	 ktorý	
stál	vedľa	nej,	zbadal	kohosi,	kto	
nepatril	do	jeho	strany.	Nijako	a	
nikdy	by	neobetoval	svoj	pekný	
kúsok	dreva	pre	svojho	politické-
ho	nepriateľa.	Tretia	osoba	bola	
biedne	 oblečená	 a	 ešte	 viac	 sa	
zakutrala	do	svojho	premastené-
ho	kabáta,	 pod	ktorým	 skrývala	
svoje	polienko.	Jej	sused	bol	iste	
boháč.	 Prečo	 by	 mala	 hodiť	 na	
oheň	 svoje	 drevo	 kvôli	 bohaté-
mu	zaháľačovi?	Boháč,	ako	tam	
tak	sedel,	myslel	na	svoje	bohat-
stvo,	na	dve	vily	autá	a	na	tučné	

jem	veľa	zdravia,	 šťastia,	 lásky	a	
najmä	mnoho	dobrých	a	krásnych	
chvíľ	 v	 kruhu	 rodiny,	 priateľov	 a	
všetkých	ľudí,	ktorých	dennoden-
ne	stretávate.
	 Na	 záver	mi	 dovoľte,	 aby	 som	
sa	 rozlúčil	 liturgickým	 pozdra-
vom,	 ktorý	 zaviedol	 práve	 svätý	
Kliment,	 patrón	 baníkov	 „Domi-
nus	 vobiscum“,	 bratský	 pozdrav,	
želanie	 pokoja	 a	 prísľub	 spásy“.	
Zdar	Boh!

konto	 v	 banke.	 Baterky	 v	 jeho	
mobile	 už	 boli	 vybité.	Musel	 si	
chrániť	 svoje	 drevo	 za	 každú	
cenu	a	neprísť	oň	pre	tých	leniv-
cov	a	naničhodníkov.Tmavá	tvár	
prisťahovalca	sa	v	slabom	svetle	
dohasínajúceho	 ohňa	 stiahla	 do	
pomstivého	 úškrnu.	 Zvieral	 v	
ruke	svoj	kúsok	dreva.	Dobre	ve-
del,	že	všetci	belosi	ním	pohŕda-
jú.	Nikdy	by	nebol	priložil	svoje	
polienko	na	žeravé	uhlíky.	Prišla	
chvíľa	 vypomstiť	 sa.	 Posledný	
člen	 tejto	 smutnej	 skupiny	 bol	
skupáň	 a	 nedôverčivec.	Ak	 nie-
čo	 robil,	 robil	 to	 iba	 preto,	 aby	
niečo	 získal.	 Jeho	 obľúbeným	
heslom	 bolo:	 dať	 len	 tomu,	 kto	
dáva.	Za	ten	môj	kúsok	dreva	by	
museli	draho	zaplatiť,	myslel	si.
	 Tak	 po	 nejakom	 čase,	 našli	
všetkých	 stuhnutých,	 zmrznu-
tých,	každého,	ako	pevne	zviera	
svoje	drevo	v	ruke.	Neumreli	od	
zimy	vonku,	ale	od	zimy	vo	svo-
jom	vnútri.
	 Možno	 práve	 teraz	 je	 ten	
správny	 čas,	 keď	 sa	 ľudské	
srdcia	 začínajú	 otvárať	 daru	
všetkých	 darov.	 Ale	 aby	 sme	
ho	 mohli	 prijať,	 je	 potrebné	 sa	
priblížiť	najskôr	k	sebe.	Priložiť	
svoje	 polienko	 ktoré	 si	 nosíme	
so	sebou	na	ohník.
 Prajem vám všetkým požeh-
nané vianočné sviatky. Pra-
jem vám srdcia otvorené pre 
človeka blízko vás. Nech aj v 
našom meste zavládne pravá 
Betlehemská atmosféra, ktorá 
sa nám ponúka aj počas dneš-
ných Vianoc.

Mgr. Marian Krajč,
 rím. kat. farár v Kremnici

nujú.	 Láska	 všetko	 znáša,	 všetko	
verí,	 všetko	 dúfa,	 všetko	 vydrží.	
Láska	nikdy	nezanikne.	Videohry	
sa	rozbijú,	perlové	retiazky	sa	roz-
trhnú,	tenisové	rakety	zhrdzavejú,	
ale	Dar	 lásky	zostáva.	On	 je	naj-

krajší,	 najžiadanejší	 a	 najdrahší.	
Daruj	vám	ho	Pán	Boh	aj	v	 tieto	
Vianoce,	aj	v	budúcom	roku.	Len	
s	týmto	Darom	bude	pokoj	ľuďom	
dobrej	vôle.
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	 Rok	sa	pomaly	chýli	ku	koncu	a		
my	chceme	bilancovať	svoju	čin-
nosť.	Mnohí	starí	ľudia	vo	svojom	
živote	pociťujú	osamelosť,	a	preto	
sa	Klub	dôchodcov	snaží	vyplniť	
ich	voľný	čas	rôznymi	aktivitami	
kultúrnymi	i	spoločenskými.
	 V	 priebehu	 roka	 naša	 činnosť	
pozostávala	 zo	 zabezpečovania	
rôznych	akcií.	V	rámci	kultúrnych	
podujatí	 sme	 navštívili	 divadelné	
predstavenia	 vo	 Zvolene	 a	 Ban-
skej	 Bystrici.	 V	 rámci	 výchov-
ných	 podujatí	 sme	 zorganizovali		
posedenie	 s	 poetkou	 z	 Banskej	
Štiavnice	 p.	 Petrovou,	 	 v	 spolu-
práci	 s	Knižnicou	 J.	Kollára	 sme	
sa	 zúčastnili	 kurzu	 počítačov	 pre	
seniorov.	V	 júni	 sa	uskutočnilo	v	
Klube	 dôchodcov	 odborné	 očné	
vyšetrenie	 pod	 heslom:,,Nežite	
život	plný	tieňov.“
	 Naši	 členovia	 mali	 možnosť	
oboznámiť	 sa	 aj	 s	 históriou	 a	
výrobou	 mincí.	 Preto	 sme	 zais-
tili	 exkurziu	 do	 mincovne.	 Tiež	
sme	navštívili	planetárium	v	Žiari	
nad	Hronom,	kde	bola	zaujímavá	
prednáška	 a	 premietanie	 filmu	 o	
vesmíre.	 Len	 počasie	 nám	 nepri-
alo,	bolo	zamračené,	tak	cez	ďale-
kohľad	nebolo	nič	vidieť.	V	rámci	
Mesiaca	úcty	k	starším	sme	prijali	
pozvanie	múzea	mincí	a	medailí	a	
navštívili	 mestský	 hrad.	 Pracov-
níčkam	 múzea	 chceme	 poďako-
vať	za	oboznámenie	sa	s	históriou	
zámku,		archeologických	nálezov,	
starých	hrobov	a	opevnení.
	 Na	prianie	členov	sme	zorgani-
zovali	 zájazd	 na	 trhy	 do	 Poľska.	

Nastal čas zamyslieť sa, zastaviť a obzrieť späť

Ďalšie	zájazdy	sa	niesli	pod	heslom	
–	poznaj	svoje	okolie.	Začali	sme	
turistickým	výletom	na	 neďalekú	
Jastrabskú	skalu.	Koncom	augus-
ta	sme	boli	na	Hontianskej	paráde	
v	dedinke	Hrušov	na	 folklórnych	
slávnostiach	a	hontianskych		zvy-
koch.	 Videli	 sme	 ako	 sa	 vyrába	
drevené	 uhlie,	 varia	 gemerské	
gule	 a	 iné	 špeciality.	Každý	dvor	
ponúkal	niečo	iné.	Pri	pečení	chle-
ba	a	chlebových	posúchov	v	tradič-
ných	 pekárskych	 peciach	 sme	 sa	
v	 duchu	 preniesli	 v	 spomienkach	
do	 detských	 rokov.	 V	 septembri		

sme	 navštívili	 kaštieľ	 v	 Antole.	
Na	hlavnom	priečelí	 nás	 privítali	
slnečné	 hodiny	 s	 latinským	nápi-
som,	ktorého	preklad	je:	,,Hodiny	
idú	a	pôjdu,	hoci	nemajú	nohy	ani	
krok.	Jedna	však	raz	príde	a	povie	
ti,	 odíď.“	 Architektúra	 kaštieľa	
vyjadruje	 symboliku	 kalendára	 4	
vchody,	7	 arkád,	 12	komínov,	52	
izieb,	365	okien	a	1	veža.	Cestou	
domov	sme	sa	zastavili	v	Banskej	
Štiavnici.	Posledná	zástavka	bola	
v	Slovenskej	kolibe	na	haluškách.	
	 Posledný	 tohoročný	zájazd	bol	
do	Novej	Bane,	 kde	 sa	v	posled-

nú	 septembrovú	 nedeľu	 	 koná	 v	
kostole	 obrad	 požehnania	 úrody.	
Pri	 tejto	 príležitosti	 veriaci	 už	
vyše	50	rokov	zdobia	kostol,	jeho	
podlahu	obrazcami	z	plodov	zeme.	
Slovami	sa	táto	nápaditosť	a	krá-
sa	nedá	vyjadriť.	To	 treba	vidieť.	
Obrazce	 sú	 z	 ryže,	maku,	 fazule,	
proste	čo	dala	úroda.
	 V	 letných	 mesiacoch	 pro-
stredníctvom	 cestovnej	 kancelá-
rie	 Koalatours	 sa	 naši	 členovia	
rekreovali	pri	mori	v	Chorvátsku.	
Ďalšia	 rekreácia	 bola	 na	 jeseň	 v	
Trenčianskych	Tepliciach.	Priebeh	

roka	 spestril	 všedný	 deň	 našich	
dôchodcov	 pri	 rôznych	 besedách	
ako	 napr.	 Kedy	 sa	 zbierajú	 lieči-
vé	 rastliny,	Liečivá	 sila	 prírody	 a	
iné.	 Pred	Veľkou	 nocou	 prebehol	
malý	 kurz	 pečenia,	 v	 novembri	
zas	 príprava	 vianočnej	 ikebany.	
Najväčší	 záujem	 členov	 bol	 o	
posedenie	 v	 klubovej	 záhrade	 pri	
guláši,	 Michalskom	 a	 	 Kataríns-
kom	posedení	v	priestoroch	klubu.	
Tohtoročnú	 činnosť	 nášho	 klubu	
zakončíme	 už	 tradičnou	 vianoč-
nou	 kapustnicou.	 V	 novembri	 sa	
začal	krúžok	,,Tréning	pamäti	pre	
seniorov,“	ktorý	bude	pokračovať	
aj	 v	 nasledujúcom	 roku.	Klubová	
rada	mala	 snahu	 a	 zabezpečila	 aj	
viac	 aktivít	 a	 častejšie	 návštevy	
divadla,	poznávacie	zájazdy	a	rôz-
ne	 besedy	 a	 prednášky,	 žiaľ	 pre	
malý	záujem	členov	sa	tieto	akcie	
museli	odvolať.
	 Veríme,	 že	 aspoň	 trochu	 sme	
spríjemnili	a	spestrili	dni	osame-
losti	 našich	 členov.	 Treba	 prísť,	
dozviete	 sa	 rôzne	 veci,	 a	 aj	 sa	
zabavíte	a	zabudnete	aspoň	trochu	
na	starosti,	bolesti,	čo	vás	trápia.	
Smiech	 je	 lepší	 liek	ako	sedieť	a	
premýšľať	 nad	 sebou.	 Záverom	
vám	želáme	príjemné	prežitie	svi-
atkov	 a	 veľa	 šťastných	 a	 radost-
ných	chvíľ	v	novom	roku	2012.
	 Dovoľte,	 aby	 sme	 sa	 srdečne	
poďakovali	 za	 všetkých	 členov	
Klubu	 dôchodcov	 za	 sponzorské	
dary:	 závodu	 ELBA,	 Mestským	
lesom	v	Kremnici,	pánovi	Petrovi	
Chrenovi.

Klubová rada, Foto: J. Miko

	 Výlet	 na	 chate	 Glozy	 pri	 Tur-
čianskych	 Tepliciach	 sa	 začal	 vo	
štvrtok,	 keď	 sme	 sa	 všetci	 stretli	
na	parkovisku	Jeleň.	Nastúpili	sme	
do	auta	a	vybrali	 sa	na	chatu	plní	
radosti.	Cesta	netrvala	dlho	a	bola	
zábavná.	 Všetci	 sme	 sa	 tešili	 na	
nasledujúce	tri	dni.
	 Po	 príchode	 na	 chatu	 sme	 sa	
vybalili	 a	 oboznámili	 s	 prostre-
dím.	 Všade	 naokolo	 bola	 krásna	
príroda.	Prvý	večer	sme	mali	voľ-
ný	program.	Väčšinu	času	 sme	 sa	
hrali	v	izbe	a	nakoniec	nás	čakala	
chutná	večera.	Keď	sme	si	naplnili	
naše	brušká,	tak	sme	zasa	pokračo-
vali	v	hrách.	Pomaly	na	nás	prišla	
aj	únava,	 tak	sme	si	ľahli	spať	do	
postelí.	Druhý	deň	nás	čakala	dlh-
šia	túra.	Hneď	ako	sme	vstali,	dali	
sme	si	raňajky	a	rýchlo	sa	pobali-
li,	 aby	 sme	 mohli	 vyraziť.	 Počas	
túry	bolo	hlavnou	úlohou	hľadanie	
kešiek.	Našli	 sme	 tri	 kešky,	 ktoré	
boli	 veľmi	 zaujímavé	 a	 mali	 tvar	
nádoby,	 či	 skúmavky.	Boli	 v	nich	
rôzne	veci	ako	náramky,	kľúčenky	
a	iné	drobnosti.	Po	nájdení	druhej	
kešky	sme	sa	vybrali	hľadať	aj	 tú	
tretiu.	Väčšina	 našej	 cesty	 nebola	
až	 taká	 namáhavá.	 No	 potom	 sa	
nám	do	cesty	postavilo	veľké	kop-
čisko.	 Stúpanie	 bolo	 náročné,	 no	
konečne	sme	boli	na	vrchu	kopca,	
kde	 sa	 nachádzala	 krásna	 vyhlia-
dka.	Nachvíľu	 sme	 sa	 tam	 zložili	
a	 kochali	 krásnym	 pohľadom	 na	

Čremošné	a	jeho	okolie.	Na	tomto	
krásnom	mieste	sme	našli	aj	tretiu	
kešku.	Nikomu	sa	nechcelo	odísť,	
ale	mali	sme	pred	sebou	ešte	jedno	
hľadanie.	 Tretiu	 kešku	 sme	 našli	
rýchlejšie	 ako	 ostatné.	 Naše	 hľa-
danie	sa	ukončilo	a	každý	z	nás	sa	
už	tešil	na	chatu	a	jedlo,	ktoré	nám	
uvarili.	 Po	 návrate	 na	 chatu	 sme	
si	pochutili	na	obede.	Trošku	sme	
si	 oddýchli	 a	 bežali	 sa	 hrať.	Veľa	
času	 sme	 trávili	 na	 hojdačke,	 ale	
hrali	sme	sa	aj	s	balónmi.	Večer	sa	
blížil	rýchlo.	Vedúci	nám	pripravil	
strašidelnú	nočnú	hru.	Cieľom	bolo	
dôjsť	 	ku	pňu,	zobrať	vec	a	vrátiť	
sa	do	chaty.	Les	bol	tmavý,	našťas-
tie	 sme	 však	mali	 baterky.	Všetci	
sme	túto	hru	zvládli.	Všetci	sme	sa	
ešte	raz	 išli	pozrieť	na	našu	trasu.	
No	keď	sme	sa	vracali,	počuli	sme	
šuchot.	Zazreli	 sme	malý	 obrys	 v	
diaľke	a	malé	červené	oči.	Zo	stra-
chu	 sme	 začali	 utekať.	 	 Zrazu	 sa	
nám	v	ceste	 zjavil	malý	vypchatý	
medvedík.	Každý	s	nás	sa	poriadne	
zľakol	a	zapišťal.	No	keď	sme	uvi-
deli	nášho	vedúceho,	ako	sa	na	nás	
smeje,	už	nám	bolo	všetko	jasné.
	 So	smiechom	sme	prišli	až	do	
chaty.	Ešte	 chvíľu	 sme	mali	 voľ-
ný	 program.	 Pomaly	 na	 každého	
z	 nás	 začala	 padať	 únava,	 a	 tak	
sme	sa	začali	prezliekať	a	líhať	do	
postelí.	Po	nočnej	hre	sa	zaspáva-
lo	pomaly,	no	každému	sa	to	skôr	
či	 neskôr	 podarilo.	 Posledný	 deň	

sme	museli	vstať	trošku	skôr,	aby	
sme	poriadili	izby	a	spravili	pori-
adok.	 Čas	 sa	 krátil	 veľmi	 rých-
lo	 a	 onedlho	 po	 nás	 prišlo	 auto.	
Odchádzali	sme	spokojní.

Na chate Glozy sme sa mali výborne

                                      Alexandra Hricová

	 Na	 tejto	 chate	 nám	 bolo	 veľ-
mi	 dobre.	 Mohli	 sme	 sa	 bližšie	
spoznať	 a	podeliť	o	nové	 zážitky.	
Dúfam,	že	podobná	chata	sa	na	jar	
bude	čoskoro	opakovať.	Už	 sa	na	

ňu	 teraz	 teším.	 Ďakujeme	 Centru	
voľného	času	Cvrček	a	Mestským	
lesom	 Kremnica	 za	 spoznávanie	
nového	a	krásneho	okolia.

Foto: M. Miškóci
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sobota 17. decembra od 17.00 do 24.00 h

december 2011

sobota 10. decembra o 18.00 h

10. a 11.12. sobota, nedeľa, 16.00
Autá 2 
Hviezdny pretekár Bleskový Mc-
Queen a svojrázny odťahovák 
Mater prevetrajú svoje priateľstvo 
na celkom nových miestach. Blíži 
sa totiž svetová séria Grand Prix 
a vôbec prvýkrát sa tak bude pre-
tekať o prestížny titul najrýchlej-
šieho auta na svete. Ukazuje sa 
však, že už len dostať sa na tieto 
vrcholné preteky nie je vôbec jed-
noduché a cesta je plná pomysel-
ných jám, výmoľov, obchádzok a 
veselých prekvapení. Najmä keď 
sa svojrázny hrdzavý odťahová-
čik nedopatrením a spôsobom 
sebe vlastným zapletie do šla-
mastiky, ktorá sa môže prihodiť 
len jemu – do prípadu medziná-
rodnej špionáže.
Animovaná rodinná komédia, USA, 
2011, dabing SK, MN 7, 114 min.

20.12. utorok, 19.00
Turínsky kôň
Čiernobiely príbeh začína mo-
nológom pripomínajúcim  histor-
ku, ktorá sa odohrala 3. januára 
1899 v Turíne, keď sa filozof 
Nietzsche stal svedkom bičo-
vania koňa, v dôsledku čoho 
postupne prepadol šialenstvu. 
Strohá dejová línia sa odohráva v 
priebehu piatich dní na odľahlom 
gazdovstve počas nevľúdnej ve-
ternej smršte, kde v neúprosných 
podmienkach a mlčanlivosti žijú 
starnúci muž s dospelou dcérou. 
Ich priam asketický rutinný stere-

otyp je inscenovaný s dokonalou 
precíznosťou a úmyselným opa-
kovaním každodenných úkonov. 
Zdanlivo realistická dejová linka 
ústi viacvýznamovým posunom 
do metafyzického podobenstva, a 
vlastne „metafilmového“ rébusu.
Psychologický, Maďarsko, 2011, 
titulky CZ, MN 15, 146 min.

30.12. piatok, 16.00
Arthur zachráni Vianoce
Animovaná rodinná komédia 
konečne odhaľuje neuveriteľnú 
odpoveď na doposiaľ nezod-
povedanú otázku, ktorá nedá 
spávať žiadnemu dieťaťu: „Ako 
dokáže Santa doručiť darče-
ky všetkým deťom na svete za 
jedinú noc?“ Odpoveď: Santo-

va dobre prešpekulovaná pre-
vádzková základňa, ktorú ukrýva 
pod Severným pólom, je v plnom 
prúde... Avšak základom filmu 
je príbeh rodiny v znamení via-
nočnej klasiky - rodina v štádiu 
komickej nefunkčnosti a nečaka-
ný hrdina - Santov najmladší syn 
Arthur. Keď Santov fascinujúci 
moderný podnik vynechá jedno 
dieťa z milióna, o ktoré sa stará, 
vydáva sa najmenej schopný člen 
rodiny Clausov Arthur na nepo-
chopiteľné, ale vzrušujúce pre-
teky s časom. Jeho poslaním je 
doručiť posledný vianočný darček 
na svete skôr, než začne svitať...
Animovaná rozprávka, USA, 
2011, slovenský dabing, MP, 98 
min.

1. 2x pohár a 160€
2. 2x pohár a 80€
3. 2x pohár a 40€
4. 2x poukážka do reštaurácie       
Silvánus v hodnote 20€
5. 2x vínko
6. 2x šatka
7. 2x peňaženka
8. 2x svetlo na bicykel a 2x 
heckies

HORANA
o prírode nielen spieva, ale v nej aj žije

Tisícročné husle
básnické protestsongy s koreňmi v hudeckej hudbe

horana.webnode.sk

Ďakujeme sponzorom:
Mesto Kremnica, Kino Akropola, 
Lenka Kurcinová, Partnersgroup, 
Roman Béreš Cyklo-Santé, 
Medovníkáreň Martin Haurík, 
Michal Chladný, Filip Gumančík, 
Domina s.r.o, Reštaurácia Silva-
nus, Pohostinstvo Pod Orgová-
nom, Erik Sekaj Sekicom, Zlat-
níctvo Kremnica, Vinotéka Biely 
Bocian, Kniha Darčeky - Katarína 
Dobrotková, Farby a Laky, Kan-
vod s.r.o

Pozývame všetkých priaznivcov stolného futbalu 
na štvrtý ročník turnaja Akropolacalceto so super 

cenami, DJmi, pivnou súťažou aj tombolou.

štartovné: 5€/osoba (10€ tím) 
- dievčatá za polovicu



1112/2011 Spoločnosť 

	 Vianoce,	 ako	 sviatočné	 dni	
pokoja	a	lásky,	sú	plné	symbolov,	
medzi	ktoré	patrí	hviezda.	Hviez-
dy	 v	 prenesenom	 význame	 slova	
budú	 tohto	 roku	 účinkovať	 na	
Vianočnom	koncerte,	na	ktorý	vás	
srdečne	pozývame.	Marián	Varga	
a	Moyzesovo	kvarteto	sa	predsta-
via	 štvrtú	 adventnú	 nedeľu	 	 dňa	
18.	decembra	2011	o	18.00	hodine	
v	 Kostole	 sv.	 Kataríny.	 V	 areáli	
hradu	sa	už	pred	koncertom	budú	
prezentovať	so	svojimi	výrobkami	
na	minivianočných	trhoch	šikovní	
výrobcovia,	na	zohriatie	bude	pri-
pravený	Vianočný	punč.	Vstup	na	
trhy	bude	voľný.
	 Vstupné	na	koncert	5	€uro	pre	
dospelých,	 3	 €uro	 pre	 študentov	
a	 seniorov.	 V	 prípade	 záujmu	 o	
zakúpenie	 vstupeniek	 vopred,	
môžete	 tak	 urobiť	 v	 expozíci-
ách	múzea	v	 čase	 ich	otváracích	
hodín	 do	 14.	 decembra	 2011,	 t.	

Pozvánka na Vianočný koncert plný hviezd
j.	 do	 stredy.	 V	 nedeľu,	 dňa	 18.	
decembra	2011	bude	predaj	vstu-
peniek	len	v	Kostole	sv.	Kataríny.	

Informácie	o	predpredaji:
expozícia	 Líce	 a	 rub	 peňazí,	
tel.	 6780308,	 Mestský	 hrad,	 tel.	
6743968,	 výstava	 Cesty	 zbera-
teľstva...,	tel.	6744165.
	 Koncert	 sa	 bude	 konať	 vďaka	
podpore:	 Mesto	 Kremnica,	 Krem-
nická	 banská	 spoločnosť	 s	 r.	 o.	
Kremnica,	Elba	a.	s.	Kremnica,	Min-
covňa	š.	p.	Kremnica,	OZ	Kremnica	
nad	zlato.	Ďakujeme!
 NBS – Múzeum mincí a medai-
lí v Kremnici vám spolu s pozva-
ním na Vianočný koncert vyjad-
ruje úprimné prianie prežitia 
pekných vianočný sviatkov. Nech 
vaše hviezdy v podobe blízkych 
ľudí vysielajú energiu lásky a 
pochopenia, z ktorej budete čer-
pať silu v úspešnom roku 2012.

NBS - MMM

 V krátkej dobe po odhalení 
pamätnej tabule PhDr. Lamošo-
vi, sa obyvatelia Kremnice znovu 
zišli pred Mincovňou, š.p. Krem-
nica, aby vzdali úctu ďalšej 
významnej osobnosti Ing. Jánovi 
Horákovi, bývalému riaditeľovi 
mincovne, na slávnostnom odha-
lení pamätnej tabule.
	 Je	to	významná	osobnosť	nielen	
dejín	mincovne,	ale	aj	mesta	Krem-
nica.	Mal	veľké	zásluhy	na	rozvo-
ji	mincovne	 i	mesta	 napríklad:	 za	
vyriešenie	 nedostatku	 farebných	
kovov	po	vojne	použitím	materiálu	
z	benzínových	nádrží	lietadlových	
vrakov,	 sa	 stal	 laureátom	 Štátnej	
ceny.	Ako	 uvádza	 v	 knihe	Krem-
nická	 mincovňa,	 vyriešil	 nový	
spôsob	 výroby	 razidiel	 za	 stude-
na.	Miesto	úderu	frikčného	lisu	sa	
použil	 zadovážený	 vlastný	 hyd-
raulický	lis,	ktorým	sa	dala	meniť	
výška	tlaku	i	rýchlosť	lisovania,	čo	

umožnilo	na	jedno	zatlačenie	vyho-
toviť	razidlá	pre	obojstrannú	razbu	
a	vyrazenie	aj	medaile	o	priemere	
125	mm	a	následne	aj	o	priemere	
150	mm,	čo	bol	na	tie	časy	svetový	
unikát.	 Slávna	 parížska	mincovňa	
razila	najväčšie	plakety	obdĺžniko-
vého	tvaru	o	uhlopriečke	110	mm.	
Obe	 medaily	 vzbudili	 pozornosť	
odborníkov	 nielen	 doma,	 ale	 aj	
na	medzinárodnej	výstave	medailí	
usporiadanej	v	r.	1949	v	Paríži,	ako	
najväčšie	razené	medaily	na	výsta-
ve.	 Následne	 boli	 ešte	 vyrazené	
dve	medaily	 o	 priemere	 150	mm,	
čím	 sa	 mincovňa	 zaradila	 medzi	
najvýkonnejšie	mincovne	sveta.	
	 Ale	 Ing.	 Horák	 sa	 ocenenia	 za	
svoju	dlhoročnú	aktívnu	činnosť	v	
mincovni	 nakoniec	 nedočkal.	 Pre	
falošné	 obvinenie	 bol	 na	 sklonku	
svojho	pracovného	veku	vo	vyšet-
rovacej	väzbe	a	po	prepustení	svoj	
život	 dožil	 v	 ústraní.	 Osobne	 sa	

domnievam,	 že	 to	 súvisí	 s	 nesú-
hlasom	 rozhodnutia	 nadriadených	
orgánov	 s	 	presunom	elektrolytic-
kej	rafinácie	zlata	a	striebra	z	min-
covne	do	Safiny	Vestzec	pri	Prahe	
ozbrojenou	jednotkou	za	jednu	noc	
v	lete	r.	1956,	po	vyše	600	ročnom	
pôsobení	 tejto	výroby	v	mincovni	
a	 vypísaním	 súdneho	 konania	 na	
9.	 júna	 1956	 proti	 Ing.	 Horákovi	
a	 ďalším	 riadiacim	 pracovníkom	
mincovne.
 Slávnostné	 odhalenie	 pamätnej	
tabule	 Ing.	 Horákovi	 začalo	 kon-
certom	 Dychovej	 hudby	 Minciar	
Kremnica,	hymnou	Matice	sloven-
skej,	 fanfárami	 a	 prednesom	 pri-
liehavej	 básne	 od	Márie	 Rázuso-
vej	–	Martákovej	„Človek	trpiteľ“,	
prednesenej	 Alžbetou	 Vítkovou,	
členkou	MO	MS.	Následne	Rybár-
sky	 privítal	 primátorku	 mesta	
RNDr.	Balážovú,	predsedu	Spolku	
kremnických	minciarov	Ing.	Huty-
ru	a	obyvateľov	mesta.	Ospravedl-
nil	 neprítomnosť	 riaditeľa	 min-
covne	Ing.	Kalinca	a	vnučku	Ing.	
Horáka	 Bronislavu	 Korpelovú,	
ktorá	 je	v	 súčasnej	dobe	v	zahra-
ničí.	Z	jej	listu	vyberám:	„Tlmočte	
prosím	 moje	 úprimné	 poďakova-
nie	všetkým	iniciátorom	a	organi-
zátorom	 tohto	 slávnostného	 aktu.	
Veľmi	 si	vážim,	že	aj	po	 toľkých	
rokoch	 spomínate	 na	 môjho	 sta-
rého	 otca	 s	 úctou.	 Želám	 vám	 a	
Kremnici	všetko	najlepšie,	nech	sa	
rozvíja	do	krásy,	ale	nech	si	záro-
veň	 zachová	 tú	 neopakovateľnú	
historickú	atmosféru,	pre	ktorú	 ju	
milovali	 a	 stále	milujú	 jej	 rodáci,	
prisťahovalci	 i	 turisti,	 či	 náhodní	
návštevníci“.			  
	 Život	 a	 dielo	 Ing.	 Horáka	
podrobne	priblížil	PhDr.	Zoričák,	z	
ktorého	prejavu	vyberám:	 Je	 zho-
dou	 okolnosti,	 že	 dnešným	 dňom	
píše	 mincovňa	 už	 druhý	 deň	 684	
roku	 svojej	 nepretržitej	 činnosti.	
Ing.	Horák	sa	narodil	24.	11.	1894	
v	Lipníku	nad	Bečvou	na	Morave.	
Oženil	 sa	 v	 r.	 1922	 s	Kremničan-
kou	Máriou	Zelenkovou,	 s	ktorou	
mal	syna	Ivana.							
	 Do	 mincovne	 nastúpil	 19.	 2.	

1919,	z	ktorej	predstavitelia	býva-
lej	 uhorskej	 moci	 odviezli	 všetko	
zariadenie	do	Budapešti.	Ostal	 len	
archív,	ktorý	už	nestačili	odviesť	a	
jeden	medailérsky	ťažký	lis.	Horák	
dostal	 ako	 prvú	 úlohu	 elektrifiká-
ciu	mincovne.	Na	Mária	šachte	dal	
osadiť	 kaplánovú	 turbínu	 so	 zari-
adením,	 čím	 mincovňa	 bola	 prvý	
raz	v	dejinách	plne	elektrifikovaná.	
Tento	prvý	úspech	vystriedala	ďal-
šia	dramatická	udalosť,	útok	maďar-
ských	vojsk	v	r.	1919.	Horák	dostal	
za	povinnosť	 evakuáciu	mincovne	
aj	s	personálom	do	Martina,	pričom	
on	 zostal	 v	 Kremnici.	 Všetko,	 čo	
už	bolo	vybudované,	zaznamenalo	
veľké	škody,	lebo	v	mincovni	bolo	
ubytované	Československé	vojsko,	
ktoré	tu	skoro	nenechalo	kameň	na	
kameni.	Napriek	tomu	prvé	česko-
slovenské	mince	sa	začali	raziť	už	
v	r.	1921	a	následne	obnovil	a	zná-
sobil	aj	razbu	medailí.
	 Pôsobil	 aj	 v	 zahraničí.	 Ako	
expert	 v	 novozaloženej	 mincovni	
v	Rumunsku	učil	odborníkov	tech-
niku	 výroby	 mincí.	 Po	 rozdelení	
Československa	 v	 r.	 1939	 zostal	
v	mincovni	 a	 prebral	 funkciu	 ria-
diteľa	 po	 odchádzajúcom	 Ing.	
Jureňovi	 na	 dôchodok.	 Za	 razbu	
beltlerovej	 medaily	 pripomínajú-
cej	rozbitie	Československa,	ktorú	
si	objednal	Plichta	z	Prahy,	dostal	
sa	 na	 zoznam	 hľadaných	 osôb	 a	
bol	nútený	odísť	do	pobočky	pod-
niku	 Sandrik	 v	 Bukurešti,	 kde	 sa	
podieľal	i	na	prácach	mincovne.	Po	
vojne	 sa	 vrátil	 do	 Kremnice,	 kde	
našiel	 Nemcami	 rozbité	 výrobné	
zariadenie.	 S	 kolektívom	 minci-
arov	 ako	 riaditeľ,	 znovu	 musel	
obnoviť	mincovňu	 a	 už	 v	 r.	 1946	
sa	začali	raziť	mince.	Zo	zisku	raz-
by	rumunských	a	poľských	mincí,	
zabezpečil	v	meste	výstavbu	bytov	
v	sume	93	mil.	korún.	Nakoľko	v	
pätdesiatich	 rokoch	 veľmi	 vytŕčal	
z	 radu,	 nastal	 na	 neho	 pohon	 pri-
amo	z	Ministerstva	financií,	začali	
sa	kádrovačky.	V	 r.	1955	bol	 Ing.	
Horák	vo	vyšetrovacej	väzbe	sko-
ro	rok.	Behom	jedného	roka	dosta-
la mincovňa	11	hĺbkových	kontrol,	

Bývalý riaditeľ mincovne Ing. Ján Horák sa dočkal ocenenia
nič	 mu	 nenašli.	 Po	 prepustení	 z	
väzby	 už	 nenastúpil	 za	 riaditeľa,	
ale	odišiel	do	dôchodku.	K	jeho	cti	
slúži	to,	že	nezatrpkol	na	mincovňu,	
ale	začal	spisovať	svoje	vedomosti	
a	 skúsenosti.	 Z	 jeho	 rúk	 vychád-
za	 literatúra	 o	mincovni,	 ktorá	 do	
dnešných	dní	nie	je	prekonaná.	
	 Z	 inej	 činnosti:	 Prvý	 prišiel	 na	
myšlienku	 založenia	 Slovenskej	
numizmatickej	 spoločnosti,	 bol	
pri	 zrode	 numizmatického	 krúžku	
prvého	 na	 Slovensku.	Ako	 ochot-
ník	 hrával	 v	 divadle.	 Venoval	 sa	
fotografovaniu	prírody	a	vypraco-
val	 si	 vlastnú	 techniku	 fotografo-
vania	 numizmatického	 materiálu.	
Zomrel	v	Kremnici	6.	9.	1973,	kde	
je	aj	pochovaný.
	 S	 príhovorom	 vystúpila	 primá-
torka	mesta	RNDr.	Balážová,	ktorá	
okrem	 iného	 pripomenula,	 že	 Ing.	
Horák	 mal	 zásluhu	 na	 vyriešení	
technického	a	technologického	pro-
blému	razby	unikátnej	medaily	prie-
meru	150	mm.	Ako	riaditeľ	bol	celé	
dni	 pri	 chlapoch,	 kým	 nevyriešili	
razbu.	 Predseda	MO	MS	 v	Krem-
nici	 Rybársky	 pripomenul,	 že	 Ing.	
Horák	bol	aktívnym	členom	miest-
neho	 odboru.	 Spolu	 s	 robotníkmi	
mincovne,	ktorí	pracovali	zadarmo,	
mal	 veľký	 podiel	 na	 vybudovaní	
dôstojného	 pomníka	 nad	 hrobom	
Juraja	 Langsfelda	 v	 r.	 1922.	Vždy	
bol	ochotný	každému	poradiť	riešiť	
vzniknuté	problémy,	či	už	pri	matič-
nej	činnosti,	i	v	osobnom	živote.
	 Na	 znak	 úcty	 k	 jeho	 osobe,	
Spolok	 Kremnických	 minciarov	
zabezpečil	 vyhotovenie	 modelu	
a	 odliatie	 pamätnej	 tabule,	 ktorú	
odhalil	predseda	spolku	Ing.	Huty-
ra	 a	 spolu	 s	 predsedom	 MO	 MS	
položili	 veniec	 venovaný	mestom	
Kremnica.	 Návrh	 na	 vyhotovenie	
pamätnej	 tabule	 podal	 Rybársky,	
ktorý	 zabezpečil	 aj	 program	 sláv-
nostného	odhalenia	pamätnej	tabu-
le.	Na	záver	za	koncertovania	dy-
chovej	 hudby	 sa	 uskutočnil	 zápis	
zúčastnených	 do	 pamätných	 kníh	
mesta	i	MO	MS.			
                                                       Milan Rybársky,

predseda MO MS v Kremnici

Foto: M. Lacko
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  Oprášená história z Múzea telesnej kultúry 

	 Z	 písomností	 ŠŠD	 (Športovej	
školy	 dorastu),	 TJ	 Baník	 Lyžiar-
sky	 oddiel,	 Bielej	 stopy	 SNP,	
pozostalosti	 	 Ing.	 Ľudovíta	 Fuska	
a	písomností	prevzatých	od	Rudol-
fa	 	 Čillíka,	 uložených	 v	 depozite	
Lyžiarskeho	múzea	v	Kremnici,	sa	
dá	 poskladať	 práca,	 ktorú	 okrem	
pretekárskej	 činnosti	 vykonal	 v	
prospech	kremnického	lyžovania.
	 V	 školskom	 roku	 1954	 sa	
Rudolf	 Čillík	 stal	 triednym	 uči-
teľom	Športovej	školy	dorastu	v	I.	
a	 II.	 ročníku.	 Jeho	prácou	a	vply-
vom	sa	zvyšovala	úroveň	technic-
kej	 zdatnosti,	 zaviedol	 nové	 tré-
ningové	formy	a	vypracoval	novú	
metódu	 výcviku.	Už	 v	 roku	 1957	
sa	 námaha	 a	 um	 Rudolfa	 Čillíka	
prejavila	a	jeho	žiaci	dosiahli	prvé	
úspechy.	 	 Ľudmila	 	 Slosiariková	
sa	 stala	 majsterkou	 Slovenska.	
Ďalší	 žiaci	 ŠŠD	 Ľudovít	 Fusko,	
Ondrej	 Párička,	 Stanislav	 Florek	
a	 Mojmír	 Slosiarik	 zaznamenali	
v	 tomto	 roku	 významné	 úspechy	
v	 celoštátnom	 meradle.	 V	 histó-
rii	 kremnického	 lyžovania	 toľko	
úspechov	nemalo	obdobu.	Funkciu	
dobrovoľného	 trénera	 lyžiarskeho	
oddielu	a	ÚTM	(Útvaru	talentova-
nej	mládeže)	pri	I.	základnej	škole																																				
vykonával	od	roku	1954	až	do	roku	
2006.	Ťažko	sa	dajú	spočítať	hodi-
ny,	ktoré	venoval	výcviku	mládeže	
na	úkor	svojho	osobného	voľna.
	 V	 roku	 1955	 na	 podnet	 prof.	

Práca Rudolfa Čillíka v prospech Kremnického lyžovania v rokoch 1954  – 2006
Vojtecha	 Rahla	 a	 Rudolfa	 Čillíka	
naplánovala	 ŠŠD	 prvý	 výcvikový	
tábor,	ktorého	sa	zúčastnilo	9	žia-
kov.	Vedúci	a	 tréner	v	 jednej	oso-
be	 na	 štiavnických	 jazerách	 bol	
Rudolf	Čillík	a	takéto	letné	sústre-
denia	sa	konali	pod	 jeho	vedením	
až	do	roku	2000.
	 V	 roku	 1960	 po	 ukončení	 čin-
nosti	 ŠŠD	 stál	 Rudolf	 Čillík	 pri	
založení	 Športovej	 lyžiarskej	
základne,	 kde	 pôsobil	 ako	 vedúci	
základne	 a	 hlavný	 tréner.	 Pomoc	
poskytol	 aj	 pri	 základnom	 kurze	
lyžovania,	ktorý	začal	v	školskom	
roku	1961	–	1962	vo	forme	pred-
nášok	 o	 metodike	 lyžovania.	 Bol	
i	 spoluorganizátorom	 I.	 ročníka	
Veľkej	ceny	Kremnice.	Kto	prišiel	
ako	prvý	s	myšlienkou	usporiadať	
preteky	 pre	 lyžiarov	 a	 funkcioná-
rov	„Bafuňári“	v	roku	1967	nebolo	
rozhodujúce,	 ale	Rudolf	Čillík	 od	
prvého	 ročníka	 vykonával	 riadi-
teľa	pretekov.	Na	Skalke	sa	konal	
v	 roku	 1961	 neoficiálne	 preteky	
Veľkonočné	vajce	pre	priaznivcov	
lyžovania	a	Rudolf	Čillík	pomáhal	
pri	 organizovaní.	 Tradícia	 Veľko-
nočného	 vajca	 stále	 pokračuje.	 V	
roku	1974	Ľudoví	Fusko	a	Rudolf	
Čillík	boli	iniciátori	založenia	naj-
väčších	pretekov	v	behu	na	lyžiach	
na	Slovensku	Biela	stopa	SNP.	Od	
roku	 1975	 pracoval	 Rudolf	 Čillík	
ako	predseda	organizačného	výbo-
ru	 a	 riaditeľ	 pretekov	 až	 do	 roku	

2001.	
	 Na	 základe	 aktivít,	 ktoré	 vyko-
nával	v	TJ	Baník	bol	v	 roku	1972	
zvolený	 do	 výboru	 lyžiarskeho	
zväzu	pri	SÚV	ČSZTV	a	za	pred-
sedu	 bežeckého	 úseku	 a	 v	 roku	
1989	 za	 podpredsedu	 BU	 ČSZ	
Praha.	 Všetky	 písomné	 materiály	
z	 obdobia	 1972	 –	 2005	 odovzdal	
do	 depozitu	 Lyžiarskeho	 múzea.

Pomáhal	 pri	 budovaní	 lyžiarskych	
tratí	 i	 pri	 výstavbe	 strediska	 špor-
tovej	 základne	 na	 Skalke	 po	 celý	
čas	až	do	otvorenia	tohto	športové-
ho	 areálu.	V	 roku	 1980	 sa	Rudolf	
Čillík,	 Ľudovít	 Fusko,	 funkcionári	
mesta,	Múzea	Kremnica	zaslúžili	o	
založenie	Lyžiarskeho	múzea.	Urči-
te	som	nevymenovala	všetky	súťaže	
a	akcie,	v	ktorých	sa	angažoval.

	 K	 jeho	 životnému	 jubileu	 mú-
zeum	telesnej	kultúry	v	Bratislave	
inštalovalo	v	Dome	športu	výstavu	
z	 jeho	 športovej	 kariéry.	 Výsta-
va	 nemohla	 byť	 uskutočnená	 v	
kremnickom	 informačnom	 centre,	
nakoľko	priestory,	kde	sa	uskutoč-
ňujú	 výstavy	MTK	 sú	 v	 zimnom	
období	zatvorené.

za MTK Darina Salátová

 Kremničan Rudolf Čillík, 
lyžiar-bežec, tréner, lyžiarsky a 
telovýchovný funkcionár, sa 7. 
novembra 2011 dožil významné-
ho životného jubilea – 80 rokov.
	 Rudolf	 Čillík	 je	 najúspešnej-
šou	 postavou	 histórie	 kremnické-
ho	 športu	 a	 snáď	 najvýraznejšou	
postavou	 bezmála	 storočnej	 histó-
rie	 organizovaného	 kremnického	
lyžovania.	 Narodil	 sa	 v	Kremnici.	
Osem	 rokov	 figuroval	 v	 reprezen-
tačnom	kádri	bývalej	ČSR	a	ČSSR,	
bol	 aj	 kapitánom	 reprezentácie.	 V	
60.	 rokoch	 minulého	 storočia	 bol	
najúspešnejším	 česko-slovenským	

bežcom.	 V	 rokoch	 1957	 –	 1967	
získal	deväť	individuálnych	titulov	
majstra	Československa	 (3-krát	 na	
15	km,	5-krát	na	30	km,	1-krát	na	
50	 km),	 dva	 tituly	 pridal	 ako	 člen	
štafety	Stredoslovenského	kraja.	V	
r.	 1960	 reprezentoval	 člen	 Baníka	
Kremnica	 ako	 jediný	 bežec	 Čes-
koslovensko	 na	Zimných	 olympij-
ských	 hrách	 v	 americkom	 Squaw	
Valley	(15	km	–	36.	miesto,	30	km	
–	30.	miesto).	Dva	razy	sa	postavil	
do	 stopy	Majstrovstiev	 sveta.	V	 r.	
1962	 v	 poľskom	 Zakopanom	 (15	
km	–	30.	miesto,	30	km	–	31.	mies-
to,	štafeta	4	x	10	km	–	11.	miesto)	

a	v	 r.	1966	v	„mekke“	 severského	
lyžovania,	 v	 nórskom	 Oslo-Hol-
mekollene	 (50	 km	 –	 23.	 miesto).	
Je	 dosiaľ	 historicky	 jediným	 čle-
nom	kremnického	oddielu,	či	klubu	
–	 olympionikom.	 Bol	mu	 udelený	
titul	Záslužilý	majster	športu.
	 Obdivuhodná	 je	 aj	 jeho	 viac	
ako	 50-ročná	 trénerská	 dráha.	 S	
trénerstvom	začal	ešte	ako	aktívny	
pretekár	 v	 Športovej	 škole	 dora-
stu,	 pokračoval	 v	 TJ	 Baník,	 Tré-
ningovom	 stredisku	 mládeže,	 TJ,	
ŠKL,	 ŠKL	 Banská	 spoločnosť	 i	
MKL	 Kremnica	 až	 do	 začiatku	
tohto	 storočia.	 Vychoval	 niekoľko	
slovenských	 a	 československých	
reprezentantov.	 Trénoval	 budúcu	
prvú	 slovenskú	 zimnú	 olympiiskú	
medailistku	 Gabrielu	 Sekajovú	
(neskôr	 Svobodovú,	 dnes	 Souka-
lovú).	Tá	 získala	 striebro	 na	ZOH	
1984	a	bronz	na	MS	1974	v	štafe-
tovom	behu.	Pod	jeho	dohľadom	sa	
pripravovali	napr.	Anna	Osvaldová,	
Kristína	 Priwitzerová,	 Jaroslava	
Kratochvílová	 (neskôr	 Páričková),	
Ondrej	 Párička,	 Ľudovít	 Fusko,	
Mojmír	Slosiarik,	dorastenecký	ma-
jster	ČSSR	Marián	Čunderlík,	dneš-
ný	predseda	MKL	Kremnica	Róbert	
Kapšo,	 neskôr	 známy	 funkcionár	
Slovenského	 lyžiarskeho	 zväzu		
Peter	Neuschl,	európsky	šampión	v	
letnom	 štafetovom	 biatlone	 Milan	
Majliš,	 slovenskí	 reprezentanti,	
účastník	MS	Štefan	Korsch,	účast-
níci	 juniorského	 svetového	 šampi-
onátu	Peter	Korsch,	Martin	Bialek.	
Jeho	tréningové	metódy	spoznal	aj	

dorastenecký	lyžiar-bežec	Jozef	Pri-
bilinec,	neskôr	prvý	a	dosiaľ	jediný	
Slovák	–	atletický	olympijský	víťaz	
(OH	1988,	chôdza	20	km).
	 Mnoho	rokov,	do	r.	2002,	stál	na	
čele	 slovenského	 bežeckého	 lyžo-
vania,	ako	predseda	Bežeckého	úse-
ku	VZL	SÚV	ČSZTV,	neskôr	SLZ,	
bol	 členom	 predsedníctva	 SLZ	
(Slovenského	 lyžiarskeho	 zväzu),	
pracoval	 i	 vo	 federálnych	 lyžiar-
skych	orgánoch	bývalej	ČSSR.	Stál	
pri	zrode	masových	vytrvalostných	
pretekov	Biela	stopa	SNP,	niekoľko	
rokov	 bol	 jej	 riaditeľom.	 Podieľal	
sa	 na	 organizovaní	 Bezroukovho	
memoriálu,	 medzinárodných	 pre-
tekov	FIS	ako	podpredseda	organi-
začného	výboru.	Bol	členom	výbo-
ru	 viacoddielovej	 TJ	 Kremnica,	
podpredsedom	 TJ,	 podpredsedom	
lyžiarskeho	 oddielu	 TJ	 Kremnica	
(neskôr	ŠKL,	ŠKL	BS).	Pracoval	aj	
v	olympijskom	hnutí	ako	podpred-
seda	 Olympijského	 klubu	 Banská	
Bystrica	a	člen	Etickej	komisie	Slo-
venského	 olympijského	 výboru.	V	
r.	2002	mu	bolo	udelené	vyzname-
nanie	SOV	–	Strieborné	olympijské	
kruhy.
	 Bežeckému	 lyžovaniu	 sa	 veno-
vala	 celá	 rodina	 Rudolfa	 Čillíka.	
Manželka	 Ľudmila	 (rod.	 Slosiari-
ková)	 pretekala	 i	 trénovala	 žiac-
tvo.	 Špičkovými	 mládežníckymi	
pretekármi	 boli	 aj	 syn	 Martin	 a	
dcéra	Eva.	Martin	bol	i	trénerom	v	
kremnickom	 klube,	 asistent	 repre-
zentačného	 trénera	 žien	 SR	 a	 ser-
vismanom	bežcov	a	biatlonistov	na	

Osemdesiatročné životné jubileum Rudolfa Čillíka
dvoch	ZOH,	dnes	je	funkcionárom	
MKL.	Dcéra	Eva	pracovala	i	v	SLZ	
ako	 sekretárka	 pre	 severské	 disci-
plíny.	Pokračovateľom	Čillíkovcov	
v	bielej	stope	je	vnuk	Martin	v	žiac-
kej	 kategórii.	 Mnohí	 si	 pamätajú	
Rudolfa	 Čillíka	 aj	 ako	 aktívneho	
futbalistu	 Kremnice	 a	 hrajúceho	
trénera	Interu	Horná	Ves.
	 Mestské	zastupiteľstvo	v	Krem-
nici	 ešte	 na	 svojom	 tohtoročnom	
marcovom	 zasadnutí	 schválilo	
pomenovanie	lyžiarskeho	bežecké-
ho	štadióna	na	Skalke	pri	Kremnici	
názvom	 Lyžiarsky	 štadión	 Rudol-
fa	 Čillíka.	 Stalo	 sa	 tak	 na	 návrh	
Mestského	 klubu	 lyžiarov	 (MKL)	
Kremnica,	ktorý	predniesla	poslan-
kyňa	MsZ,	členka	a	 trénerka	žiac-
tva	MKL	Kremnica	Jana	Brünnová.	
Aj	takouto	formou	ocenili	dlhoroč-
né	zásluhy	Rudolfa	Čillíka	o	rozvoj	
kremnického	 bežeckého	 lyžova-
nia,	 o	 budovanie	 areálu	 bežecké-
ho	 lyžovania	 na	 Skalke,	 vyjadrili	
úctu	 a	 vďaku	 za	 jeho	 celoživotné	
dielo	 v	 prospech	 behu	 na	 lyžiach	
v	Kremnici	i	na	Slovensku.	Ešte	aj	
dnes	sa	zaujíma	o	dianie	v	kremnic-
kom	bežeckom	lyžovaní,	je	členom	
Výkonného	výboru	MKL	Kremni-
ca.	V	predminulej	zime	pôsobil	na	
pretekoch	aj	vo	funkcii	technického	
delegáta	Bež.	úseku	SLA	(Sloven-
skej	lyžiarskej	asociácie).
	 Blahoželáme	 Rudkovi	 k	 život-
nému	 jubileu,	 želáme	 mu	 pevné	
zdravie	a	ešte	veľa	radosti	z	diania	
v	bielej	lyžiarskej	stope!

Jozef Mecele

 V	dňoch	18.	a	19.	novembra	sa	uskutočnil	už	8.	
ročník	halového	futbalového	turnaja	„Pohár	firiem	
2011“.	 Piatok	 už	 tradične	 patril	 žiakom	 základ-
ných	 škôl.	Tohto	 roku	 sa	do	 súboja	o	pohár	mes-
ta	Kremnice	 zapojili	 tri	 základné	 školy.	Základná	
škola	Angyalova,	 Základná	 škola	Ul.	 P.	 Krišku	 a	
Základná	 škola	 s	 Materskou	 školou	 Jastrabá.	 Po	
niekoľkohodinovom	zápolení	si	palmu	víťazstva	a	
„Pohár	Mesta	Kremnice“	odniesla	Základná	škola	
Angyalova,	 strieborné	medaily	 si	vybojovali	žiaci	
zo	Základnej	školy	Ul.	P.	Križku.	Pekné	tretie	mies-
to	obsadili	zástupcovia	Jastrabej.
	 V	sobotu	sa	začal	o	10.00	hodine	hlavný	 turnaj	
ako	 vždy	 slávnostným	 výkopom.	 Tentokrát	 sláv-
nostný	 výkop	 previedla	 Kremničanka,	 ktorá	 sa	 za	
posledné	dva	roky	najviac	objavovala	na	stránkach	
slovenských	médií.	Naším	hosťom	bola	Saška	Wag-
nerová.	 Vysoká	 koncentrácia	 mužov	 a	 prirodzená	
hanblivosť	spôsobili,	že		slávnostný	výkop	nakoniec	
musela	predviesť	jej	mamička	Zuzka	Drexlerová.	A	
potom	to	začalo.		Prítomné	družstvá	sa	do	seba	pus-
tili,	čo	im	sily	stačili.		Pod	pozorným	okom	hlavného	
a	jediného	rozhodcu	pána	Pažouta	bojovali	o	putov-

Pohár firiem venovaný Saške Wagnerovej

Norbert Boldiš

ný	 „Pohár	 firiem“.	 Po	 niekoľkohodinových	 urput-
ných	bojoch	si	najcennejšiu	trofej	odniesli	chalani	z	
Interu	Horná	Ves.	Druhá	skončila	Stará	Kremnička	a	
bronz	si	odniesli	elektrikári	z	firmy	Elektro	Daniela	
Frieberta.	Po	prvýkrát	udelili	organizátori	cenu	Fair	
Play	družstvu	Janovej	Lehoty.	Chalani	z	Interu	Horná	
Ves	predviedli	nielen	kvalitné	futbalové	umenie,	ale	
dokázali,	že	majú	dobré	srdce	a	vydražili	aj	tričko	z	
US	OPEN	2010	s	podpismi	svetových	tenistiek,	aby	
pomohli	malej	Saške.	Chalani	ďakujeme.
	 Na	záver	 je	nutné	poďakovať	sponzorom	–	mes-
tu	Kremnica,	firme	ŽHS,	pánovi	Jozefovi	Tomčáni-
mu,	MUDr.	Kukolíkovi	 –	 poslancovi	VÚC,	 pánovi	
Liptákovi	–	trénerovi	ženskej	tenisovej	reprezentácie,	
Márii	Michalkovej	–	hračkáreň	a	papiernictvo,	Roma-
novi	Bérešovi	z	Cyklosanté,	Martinovi	Varhaňovské-
mu	z	vinotéky	Biely	bocian,	Ing.	Dušanovi	Roobovi	
z	Banského	múzea,	Milošovi	Lackovi,	Anne	Balko-
vičovej.Na	záver	mi	prezradil	jeden	z	účastníkov,	že	
„Pohár	firiem“	je	najdlhšie	trvajúci	turnaj,	a	že	dúfa,	
že	vydrží	aspoň	do	10.	ročníka.	Tak	si	držme	palce.	
Samozrejme	mi	dovoľte	na	záver	zaželať	malej	Saške	
už	len	samé	zdravie	a	šťastie.	
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 Rodičom srdečne blahoželáme!

1312/2011

narodené deti

Želáme veľa lásky a porozumenia na spoločnej ceste životom.

Tomáš Neuschl – Alena Treščáková
Štefan Nemec – Gabriela Oswaldová 

Michal Búchal – Monika Kelementová
MUDr. Dávid Cehlár – Zuzana Šumichrastová

manželstvo uzavreli

Česť ich pamiatke. Odpočívajte v pokoji.

Irena Pastorková
Jozef Palík

MUDr. Filoména Antalová
Jana Končoková
Jozef Rőthling

Margita Rapčíková

zomreli

Poďakovanie

s Jozefom Röthlingom,

smútiaca rodina

Ďakujeme	všetkým	príbuzným	a	známym
za	účasť	na	poslednej	rozlúčke

ktorý	nás	náhle	a	nečakane	opustil	28.	11.	2011
vo	veku	60	rokov.

Ďakujeme	za	kvetinové	dary	a	prejavy	sústrasti.

Manželka a dcéry s rodinami

V	novembri	uplynulo	už	10	rokov	od	chvíle,
kedy	nás	navždy	opustil	

pán Martin Petráš

Spomienka

„Aj keď nie si medzi nami, v našich srdciach zostaneš navždy“.

Tí,	ktorí	ste	ho	poznali,	venujte	mu	spolu	s	nami
tichú	spomienku.		

smútiaca rodina

Dňa	24.	decembra	uplynú	už	2	roky	od	chvíle,
kedy	nás	navždy	opustil	

MUDr. Kazimír Kvietok

Spomienka

Tí,	ktorí	ste	ho	poznali,	venujte	mu	spolu	s	nami
tichú	spomienku.		

	 Združenie	 Kalvária	 vzniklo	 z	 iniciatívy	
predsedu	združenia	Milana	Rybárskeho,	ktorý	
sa	podujal	na	obnovu	zničenej	Krížovej	cesty	
a	Kostola	 sv.	Kríža	na	Kalvárii	v	Kremni-
ci.	Združenie	bolo	registrované	31.	1.	2000	
Ministerstvom	vnútra	SR	Bratislave.				
	 Aby	 sa	 mohla	 začať	 obnova	 zničených	
kaplniek,	ktoré	sa	neudržiavaním	po	r.	1948	
rozpadli,	 po	 niektorých	 už	 neostala	 ani	
hŕbka	kameňov	a	kostola	zničeného	požia-
rom,	 bolo	 potrebné	 najprv	 spriechodniť	 a	
rozšíriť	 serpentínnu	 cestu,	 vedúcu	 popri	
kaplnkách	 ku	 kostolu.	 Združenie	 zabezpe-
čilo	 projektovú	 dokumentáciu	 a	 stavebné	
povolenie.	 S	 pracovníkmi	pre	 verejnopros-

Z bohatej činnosti Združenia Kalvária v Kremnici

Milan Rybársky,
predseda MO MS V Kremnici

pešné	práce,	ktorí	mi	boli	pridelení	mestom	
Kremnica,	upravila	 sa	 serpentínna	cesta	na	
šírku	 pre	 prechod	 multikáry.	 Následne	 sa	
znížili	 a	 spevnili	 rozpadnuté	 múry	 kostola	
na	 Kalvárii	 a	 odstránila	 sutina.	 Združenie	
zo	 sponzorsky	 získaných	 finančných	 pro-
striedkov	postavilo	osem	kaplniek	 a	mesto	
zo	získaných	finančných	prostriedkov	z	EÚ	
šesť	 kaplniek.	 Na	 spevnených	 základoch	
mesto	z	prostriedkov	získaných	z	EÚ	posta-
vilo	kostol	 so	zvonom	vo	vežičke,	ktorého	
odliatie	 sponzorsky	 zabezpečilo	 združenie.	
16.	 septembra	 2007	 sa	 konalo	 slávnostne	
požehnanie	zvona,	kaplniek	Krížovej	 cesty	
a	 kostola.	 Následne	 sponzorsky	 združenie	

zabezpečilo	pripojenie	kostola	na	zdroj	elek-
trickej	energie.	Pred	kostolom	sa	postavili	tri	
drevené	kríže	a	cirkev	v	kostole	umiestnila	
obraz	 fotokópie	 piety,	 ktorá	 bola	 pôvodne	
umiestnená	v	oltárnej	časti	kostola,	teraz	je	
v	depozitári	NBS	MMM	v	Kremnici.		Prvý	
raz	v	histórii	viacerých	obnov	Kalvárie	sa	mi	
podarilo	dostavať	i	chýbajúce	dve	kaplnky,	
čím	sa	stala	Krížová	cesta	úplnou	s	počtom	
štrnásť	kaplniek.	Združenie	dve	novoposta-
vené	kaplnky	v	r.	2008	darovalo	do	majet-
ku	mesta.	 Združenie	 Kalvária	 zabezpečilo	
projektovú	dokumentáciu,	stavebné	povole-
nie	a	začalo	výstavbu	Vyhliadkovej	 terasy,	
ktorú	dokončilo	mesto	z	prostriedkov	EÚ	v	
r.	2007.	Stavba	sa	nachádza	na	Kalvárii	za	
Kostolom	sv.	Kríža.
	 V	 spolupráci	 s	 mestom	 Kremnica	 bol	
obnovený	 pamätník	 Františka	 Lotrinského	
z	 r.	 1751,	 realizovaný	 z	 prostriedkov	 EÚ,	
pamätník	 návštevy	 Jozefa	 II.	 a	 Leopolda	
arcikniežaťa	z	r.	1764	a	pamätníka	návštevy	
palatína	Jozefa	z	r.1798,	zo	sponzorsky	zís-
kaných	finančných	prostriedkov	združením.	
Pamätníky	 sú	 národnou	 kultúrnou	 pamiat-
kou.	Poznamenávam,	že	na	návrh	združenia	
Kalvária	 boli	 projekty:	 výstavba	 šiestich	
kaplniek,	 kostola,	 vyhliadkovej	 terasy	 a	
pamätníka	 Františka	 Lotrinského,	 podané	
ako	dielčie	projekty	v	rámci	podaného	cel-
kového	projektu	mestom	Kremnica	na	zís-
kanie	finančných	prostriedkov	z	EÚ.	
	 V	spolupráci	s	mestom	Kremnica	združenie	
realizovalo	 Náučné	 chodníky	 po	 stopách	
baníckej	 činnosti	 Kremnica	 -	 Kremnické	
Bane,	pozostávajúce	z	troch	hlavných	a	troch	
vedľajších	trás	o	dĺžke	spolu	18	250	m.		Ing.	
Oliver	Finka	vytýčil	 trasy	chodníkov,	dodal		
text	 na	 12	 informačných	 tabúľ	 rozmiestne-
ných	po	trase	chodníkov	a	obrazový	materiál	
s	 popisom	 do	 Turistickej	 mapy	 chodníkov.	
Autorom	 fotografií	 v	mape	 je	 Ivan	Čillík	 z	
Kremnice.	 Predseda	 združenia	 Rybársky	 v	
spolupráci	s	mestom	Kremnica	s	pracovník-
mi	pre	verejnoprospešné	práce	zabezpečil	v	r.	
2002	spriechodnenie	a	rozšírenie	jestvujúcich	
chodníkov	a	vybudovanie	nových	chodníkov,	
vyhotovenie	a	osadenie	12	ks	informačných	

tabúľ,	preklad	textu	do	nemeckého	a	anglic-
kého	 jazyka	a	 jeho	umiestnenie	so	sloven-
ským	 textom	 na	 tabuliach.	Vydanie	Turis-
tickej	 mapy	 a	 sprievodného	 textu	 k	 mape	
v	 troch	 jazykoch.	Zorganizoval	 slávnostné	
otvorenie	 náučných	 chodníkov	 za	 prítom-
nosti	televízie	a	ich	odovzdanie	do	používa-
nia		26.	4.	2003	za	účasti	24	pozvaných	hos-
tí,	ktorí	prešli	podstatnú	trasu	chodníkov.	
	 Združenie	Kalvária	 	v	spolupráci	s	mes-
tom	 Kremnica	 a	 ďalšími	 organizáciami	 v	
meste	 pravidelne	 každý	 rok	 po	 trase	 ser-
pentinnej	 cesty	 organizuje	 preteky	 pre	
aktívnych	 i	 pasívnych	 pretekárov	 Beh	 do	
vrchu	Kalvária	v	Kremnici,	na	trati	1720	m	
dlhej,	s	prevýšením	180	m.	V	tomto	roku	sa	
konal	už	XI.	ročník	pretekov.	Deň	po	hlav-
ných	pretekoch	sa	koná	Malý	beh	Kalvária	
na	trati	dlhej	100	m	s	meraným	časom	pre	
žiakov	Materských	 škôl.	V	 tomto	 roku	 sa		
uskutočnil	IX.	ročník	Malý	beh	Kalvária.
Z ďalšej činnosti združenia spomeniem:
–	 V	 r.	 2004	 som	 prezentoval	 referátom	 v	
písomnej	 i	 obrazovej	 podobe	 Náučné	 chod-
níky	 po	 stopách	 baníckej	 činnosti	 Kremnica	
–	Kremnické	Bane	na	seminári,	ktorý	uskutoč-
nilo	Slovenské	technické	múzeum	v	Košiciach.
–	 	 V	 r.	 2007	 sa	 Združenie	 Kalvária	 stalo	
zakladajúcim	 členom	 Slovenskej	 banskej	
cesty,	ktorej	sídlom	sa	stala	Banská	Štiavnica	
a	Kremnica.
–	 Na	 medzinárodnom	 kolokviu	 „Banskoš-
tiavnická	 kalvária	 –	 perspektívy	 revitalizá-
cie“	 konaného	 v	 dňoch	 28.	 až	 29.	 9.	 2007	
som	 prezentoval	 písomným	 i	 obrazovým	
materiálom	Kalváriu	v	Kremnici	–	princípy		
revitalizácie.	
–	Sprostredkoval	som	vstup	mesta	Kremnica	
do	Geomontánneho	parku	Banská	Bystrica	a	
okolie.
–	V	 r.	 2010	 vysokoškolskí	 študenti	 upravili	
serpentínnu	cestu	na	Kalvárii	poškodenú	pri	
výstavbe	kaplniek.	Náklady	hradil	sponzor.
	 Združenie	Kalvária	v	budúcnosti	plánuje	
v	Kostole	sv.	Kríža	položiť	kvalitnú	dlažbu	
a	realizovať	automatické	zvonenie.
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 Vážení občania, vážení pria-
telia bežeckého lyžovania a 
návštevníci Kremnice, blíži sa 
čas sviatkov a koniec roka 2011. 
Verím, že všetci tieto dni strávi-
me v kruhu najbližších, ale urči-
te aj s priateľmi na horách, na 
turistických bežeckých tratiach 
Kremnických vrchov alebo len 
tak prechádzkami v nádhernom 
okolí Kremnice.

Ako vznikali nové trate pre turistické bežecké lyžovanie 
na Skalke a v Kremnických vrchoch po roku 2005 ?  

	 Mnohí	z	vás	možno	ani	neviete	
ako	 sa	vlastne	Kremnické	vrchy	a	
Skalka	stala	„rajom	bežeckého	lyžo-
vania“	 na	 Slovensku	 a	 predbehla	
možno	aj	tak	známe	Tatranské	stre-
disko	 ako	 je	 Štrbské	 pleso.	 Teraz	
mám	na	mysli	nielen	výkonnostné	
športové	bežecké	lyžovanie,	o	kto-
ré	 sa	 stará	 hlavne	 úspešný	 oddiel	
MKL	(Mestský	klub	lyžiarov),	ale	

Prehľad o bežeckých lyžiarskych tratiach na Slovensku, zdroj DAJAMA  a IP
Názov –  miesto – nadmorská  výška – štart/cieľ – dĺžka tratí v km

Ivan Petráš, poslanec MsZ               
 prílohy a fotografie k textu:

archív BS a IP

●	Skalka	Kremnica	-	Kremnické	vrchy	-	1	197	m	-	2,	3,	4,	5,	5,	10,	15,	(MKL)	22,25,47	km	(BS)
●	Lyžiarsky	areál	Králiky	-	Kremnické	vrchy	745	m	2,	3,	4,	5,	5,	7,	5,	10
●	Krahule	–	Kremnické	vrchy	–	750	m	–	15	km	–	v	realizácii	(2011-2012)
●	Štrbské	Pleso	-	Vysoké	Tatry	-	1	360	m	-	5,	5,	10,	10,	15,	15,	30,	30	km
●	Kuzmínovo	-	Oravská	vrchovina		-	535	m	-	2,	3,	4,	5	km
●	Látky	Hriňová	-	Slovenské	rudohorie	-	1	000	m	-	2,	3,	7,	10,	15	km
●	Regetovka	Busov	-	520	m	-	2,	3,	4,	5	km
●	Košice	Kavečany	-	Volovské	vrchy	-	598	m	-	2,	3,	4,	5,	7,	5	km
●	Vápenička	Štrba	-	Kozie	chrbty	-	810	m	-	1,	2,	3,	4	km
●	Medzihory	Svit	-	Kozie	chrbty	-	738	m	-	2,	3,	4,	5	km
●	Areál	Štôla	Vysoké	Tatry	-	860	m	-	2,	3,	5	km
●	Pod	brehom	Liptovská	kotlina	-	754	m	-	1,	2,	3,	4,	5	km
●	Lyžiarsky	bežecký	areál	Šachtičky	-	Starohorské	vrchy	-	958	m	-	2,	3,	4,	5,	7,	10	km	
●	Ťaskovka	Klin	-	Podbeskydská	vrchovina	-	726	m	1,	2,	3,	5	km
●	Kojšovská	hoľa	Volovské	vrchy	1	135	m	2,	3,	5
●	Makov	-	Čadca	–	Javorníky	–	700	m	–	10,	15	km		v	realizácii	(2011-2012)

		 Mnohí	z	vás	možno	ani	neviete,	
ako	sa	vlastne	Kremnické	vrchy	a	
Skalka	stala	„rajom	bežeckého	lyžo-
vania“	 na	 Slovensku	 a	 predbehla	
možno	aj	tak	známe	tatranské	stre-
disko	 ako	 je	 Štrbské	 pleso.	 Teraz	
mám	na	mysli	nielen	výkonnostné	
športové	bežecké	lyžovanie,	o	kto-
ré	 sa	 stará	 hlavne	 úspešný	 oddiel	
MKL	(Mestský	klub	lyžiarov),	ale	
hlavne	 rekreačné	 (tzv.	 turistické)	
bežecké	 lyžovanie.	 Lyžovanie,	
ktoré	je	spojené	aj	s	obdivovaním	a	
objavovaním	 nádherných	 zakutí	 a	
výhľadov	v	Kremnických	vrchoch.	
Reprezentantom,	 realizátorom	 a	
„údržbárom“	 týchto	 turistických	
bežeckých	tratí	je	od	začiatku	až	po	
dnešné	dni		občianske	združenie	TJ	
Biela	stopa	Kremnica	a	o.z.	Euro-
loppet	Slovákia	(tiež	naše	kremnic-
ké	o.z.).		Celé	roky	partia	nadšen-
cov	bez	nároku	na	odmenu	buduje	
a	zveľaďuje	to,	čo	mestu	Kremnica	
prináša	 dominantné	 postavenie	 v	
cestovnom	 ruchu	 na	 Slovensku.	
Verím,	že	v	budúcnosti	prinesie	aj	
nemalý	prínos	do	pokladnice	mes-
ta	 a	 podnikateľov	 v	 CR,	 a	 s	 tým	
spojený	rozvoj	mesta.
	 Trochu	si	dovolím	zaspomínať	
na	medzníky,		ktoré	obohatili	novo-
dobú	históriu	vybudovania	a	úpra-
vy	 tratí	 v	 Kremnických	 vrchoch.		
Dovolím	si	nadviazať	na			zásluhy	
našich	predchodcov	z	 radov	orga-
nizátorov	 Bielej	 stopy	 SNP	 alebo	
ŠKL	Kremnica	(teraz	MKL),	za	čo	
sme	im	všetci	určite	povďační.		Pre	
mesto	Kremnica	a	pre	nás	všetkých	
je	teraz	dôležité	to,	ako	sme	doká-
zali	 prekonať	 obdobie,	 v	 ktorom	
sa	už	zdalo,		že	bežecké	lyžovanie	
vrátane	 Bielej	 stopy	 v	 Kremnic-
kých	vrchoch	definitívne	skončí.	
	 V	 roku	 2004	 sa	 v	 Kremnici	
konal	 Zimný	 zraz	 turistov	 KST.	
Vedením	 mesta	 a	 KST	 sme	 boli	
požiadaní	(TJ	Biela	stopa)	o	pomoc	
pri	 organizovaní	 tohto	 podujatia.		
Podujatie	 aj	 vďaka	 členom	 Bie-
lej	 stopy	 a	 Kremnickej	 Horskej	

služby	 (v	 mnohých	 prípadoch	 sú	
to	tí	istí	ľudia...)		sa	nám	podarilo	
zorganizovať	 na	 vysokej	 úrovni	 a	
malo	kladný	ohlas	v	celej	turistic-
kej	 verejnosti	 Slovenska.	 Počasie	
celkom	 vyšlo,	 snehu	 bolo	 dosť	
(nie	ako	 tieto	posledné	dva	roky),		
ideálne	na	 turistiku.	Hlavný	orga-
nizátor	podujatia	Viktor	Halíř	spo-
mína	–	„upravovalo	sa	ešte	starou	
„Lavínou“	cca	120	km	tratí	,	stroj	
bol	 až	 na	 Kremnických	 Baniach,	
Flochovej...a	v	tej	dobe	bol		Libor	
Schmidt	 	 prvýkrát	 	 upravovať	 aj	
zvážnicu	na	Hostinec.	 	Úspech	na	
zimnom	zraze	 	 bol	pre	nás	 signá-
lom,	 že	 v	 Kremnici	 ešte	 stále	 sú	
ľudia	(dobrovoľníci),	 	ktorým	tra-
te	 a	 bežkovanie	 v	 Kremnických	
vrchoch	 nie	 je	 ľahostajné	 a	 keď		
treba,	 dokážu	 urobiť	 na	 tratiach	
kus	záslužnej	práce.	
	 Kremnické	 vrchy	 majú	 dnes	
vybudovanú	rozsiahlu	sieť		bežec-
kých	tratí.	Myslím	tým	trate,	ktoré	
je	možné	upravovať		na	šírku	3	až	
6	m,	a	väčšinou	sú	tak	aj	upravova-
né.	Tieto	 trate	 je	možné	 využívať	
hlavne	 pre	 voľnú	 techniku	 (FT,	
alebo	 ľudovo	 korčuľovanie),	 ale	
samozrejme	 aj	 pre	 klasiku.	 Naj-
viac	využívané	sú	trate	(mapa	tratí)		
Severného	okruhu	(cez	Cabanku	a	
Širokú)	a	Južný	okruh	(cez	Hosti-
nec).	Práve	na	Južnom	okruhu	bolo	
v	minulosti	zrealizovaných	najviac	
prác	 a	 tzv.	 úvoz	 na	 Hostinec	 sa	
zmenil	na	nepoznanie.	V	spoluprá-
ci	mesta	Kremnica	,	MsL	Kremnica	
a	členov	TJ	Biela	stopa	(pod	vede-
ním	Libora	Schmidta)	 sa	 upravila	
zvážnica	 tak,	 aby	 ju	 bolo	 možné	
prejsť	 a	 upraviť	 aj	 širokým	 stroj-
om.	V	 tom	období	 začala	 rapídne	
stúpať	 návštevnosť	 novozrekon-
štruovaného	 „Hostinca“,	 lebo	 tak	
kvalitne	neboli	upravené	prístupo-
vé	zvážnice	nikdy	pred	tým.
	 Ďalšie,	 pre	 trate	 vážne	 obdo-
bie	 nastalo	 vybudovaním	 novej	
zjazdovky	na	„Peknej	vyhliadke“.		
Otvorením	zjazdovky	vznikol	pro-
blém,	 ako	 sa	 dostať	 na	 severnú	
stranu	Kremnických	vrchov,	keďže	
časť	Zlatej	 cesty	bola	uzatvorená.		
Na	MsÚ	v	Kremnici		začal	doslo-
va	 boj	 o	 to,	 či	 zrealizovať	 	 alt.	
TUNEL	alebo	alt.	OBCHVAT.		To	
znamená,	či	ideme	podkopať	zjaz-
dovku	 	 a	 vybudovať	 finančne	 a	
časovo	náročný	tunel	(v	ktorom	aj	
tak	nakoniec	nebude	sneh...)	alebo	
zrealizujeme	 OBCHVAT	 cez	 les	
ako	 reálnejšiu	 alternatívu	 a	 napo-
jíme	 trať	 za	 novou	 zjazdovkou	
späť	 na	 Zlatú	 cestu.	 Dnes	 vieme,		
že	 rozhodnutie	 bolo	 určite	 správ-
ne,	aj	keď	zďaleka	nie	komfortné.		
Bohužiaľ	 to	 bolo	 a	 dodnes	 to	 je,		
jediné	miesto	na	Skalke,		kde	sa	dá	
reálne	spojiť	JUH	a	SEVER	Krem-
nických	 vrchov	 bez	 dramatického	
stratenia	výšky	alebo		dĺžky	trate.	
	 Dnes,	ale		na	tomto	mieste	máme	
ďalšiu	„nástrahu“,	a	len	budúcnosť	
nám	ukáže,	koľko	má	nová	výstav-
ba	 pre	 bežecké	 lyžovanie	 plusov	
a koľko	mínusov.		Verím,	že	si	na	
novú	 skutočnosť	 zvykneme,	 tak	
ako	 na	 mnoho	 iných	 zrealizova-

ných	 projektov	 na	 Skalke,	 ktoré	
väčšinou	 boli	 šité	 horúcou	 ihlou,	
ako	 sa	 určite	 správne	 vyjadril	 aj	

riaditeľ	mestských	lesov	Ing.	Karol	
Mutňanský.	V	 tomto	 roku	 (leto	 a	
jeseň)	prebehli	možno	najintenzív-

nejšie	práce	na	tratiach	Severného	
a	 Južného	 okruhu	 za	 posledných	
5	 rokov.	 Upravil	 sa	 OBCHVAT	 -		
zákruty	sú	širšie	a	bezpečnejšie	ako	
v	minulosti,	vjazd	od	zjazdovky	je	
podstatne	 rozšírený	 	 a	 naklopený.		
Celá	 trasa	 až	 po	 chatu	 Cabanku	
vrátane	 Václaváku	 bola	 rozšírená		
(mechanizmom)	 a	 vypílená	 („pil-
číci“	z	Bielej	stopy).	Členovia		TJ,	
občania	 mesta	 Kremnica	 a	 naši	
priatelia,	 odpracovali	 množstvo	
brigádnických	hodín.		Všetkým	sa	
chcem	aj	touto	cestou	poďakovať,	
nebudem	ich	menovať,	aj	keď	by	si	
to	všetci	určite	zaslúžili,	no	nerád	
by	som	na	niekoho	zabudol.	Sprá-
vy	o	brigádach,	akciách	a	dokonca	
aj	 o	 počasí	 (cez	web	 kameru	BS)	
nájdete	 na	 stránke	 o.z.	 TJ	 Biela	
stopa		www.bielastopa.eu	.
	 Na	 záver	 prajem	 všetkým		
občanom	 Kremnice,	 priateľom	 z	
TJ	Biela	stopa,	Horskej	služby	na	
Skalke,	 turistom	 a	 návštevníkom,	
pokojné	prežitie	blížiacich	 sa	via-
nočných	 sviatkov,	 pevné	 zdravie	
a	 hlavne	 veľa	 síl	 a	 optimizmu	 do	
roku	 2012.	 Teším	 sa	 na	 stretnu-
tie	 s	 vami	 na	 vynovených,	 zasne-
žených	 a	 upravených	 turistických	
bežeckých	tratiach	v	Kremnických	
vrchoch.
Horám	zdar!	
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	 V	 prípade	 priaznivých	 snehových	 podmienok	 sa	 úvodné	 dve	 pretekové	 podujatia	
slovenskej	 domácej	 sezóny	 2011–2012	 v	 behu	 na	 lyžiach	 uskutočnia	 na	 Skalke	 v	
usporiadateľskej	réžii	Mestského	klubu	lyžiarov	Kremnica:
Sobota, 17. decembra
1.	 kolo	 Slovenského	 pohára	 v	 behu	 na	 lyžiach	 dospelých,	 juniorov,	 dorastu,	 klasická	
technika	s	intervalovým	štartom,	muži	a	juniori	10	km,	st.	dorastenci	7	km,	ženy	a	juniorky,	
st.	dorastenky,	ml	dorastenci,	ml.	dorastenky	5	km

Štvrtok, 29. decembra
2.	 kolo	 Slovenského	 pohára	 v	 behu	 na	 lyžiach	 dospelých,	 juniorov,	 dorastu,	 1.	 kolo	
Slovenského	 pohára	 veteránov,	 voľná	 technika,	 veteráni	 s	 hromadným	 štartom,	 ostatní	
s	 intervalovým	 štartom,	muži	 a	 juniori	 10	km,	 st.	 dorastenci	 7	 km,	 ženy	 a	 juniorky,	 st.	
dorastenky,	ml.	dorastenci,	ml.	dorastenky	5	km,	veteráni	30-59-roční	10	km,	veteráni	60-
ročni	a	st.,	veteránky	5	km

Mladší žiaci, roč. nar. 2001 a ml.:
Denis	Tilesch,	Andrej	Domiňák	(2002),	
Jozef	Podmanický,	Filip	Gordulič,	Jakub	
Ďurian,	Damián	Cesnek	(2001)

Mladší žiaci, roč. 2000:
Štefan	Michalička,	Kristián	Klouda	
(2000)
  
Mladšie žiačky, roč. 2001 a ml.:
Kristína	Miková	(2004),	Monika	
Bieliková,	Zuzana	Michaličková,	Leila	
Brunnerová	(2002)

Mladšie žiačky, roč. 2000:
Rebeka	Gabčíková	(2000)

Starší žiaci, roč. 1998:
Andrej	Ondrejka,	Jakub	Černický,	Martin	
Čillík,	Juraj	Michalička	(1998)	

Staršie žiačky, roč. 1999:
Lucia	Michaličková,	Nikola	Víťazková	
(1999)

Staršie žiačky, roč. 1998:
Diana	Žabková,	Zuzana	Podmanická,	
Natália	Víťazková	(1998)	

Mladší dorastenci:
Igor	Hovorič,	Martin	Mucha,	Róbert	
Višňovský	(1997),	Roman	Kapšo	(1996)

Aktuálny káder
lyžiarov – bežcov
v sezóne 2011–2012 

Úvodné dve kolá Slovenského pohára
v behu na lyžiach budú na Skalke

 Mestský klub lyžiarov Kremnica vstúpi do novej zimnej lyžiarskej sezóny 
2011-2012 s týmto aktuálnym kádrom pretekárov v behu na lyžiach, ktorí sú už  
registrovaní alebo budú registrovaní ako pretekári  v Slovenskej lyžiarskej asociácii  
(držitelia licencie BÚ SLA):

Mladšie dorastenky:
Michaela	Širáňová	(1997)	

Juniori: 
Erik	Urgela	(1993),	Michal	Polačko	
(1992)

Juniorky: 
Nina	Halačová	(1993),	Petra	Urgelová	
(1992)	

Muži:
Martin	Kapšo,	David	Brünn	(1991),	
Viktor	Morvaj	(1986)	

Muži a veteráni: 
Gabriel	Schmidt	(1976),	Miroslav	
Schmidt	(1972),	Jozef	Brűnn	(1962),	
Milan	Chromý	(1960)
   
V	pretekoch	veteránov	môžu	štartovať	
aj	pretekári,	ktorí	nie	sú	registrovaní	
pretekári	(bez	licencie	BÚ	SLA),	napr.	
Pavol	Urgela,	Jozef	Mecele.

Tréneri:
Jozef	Brűnn	(dorast,	juniori,	juniorky,	
muži)
Mgr.	Jana	Brűnnová	(žiactvo,	prípravka)
Bc.	Sylvia	Niklesová	(žiactvo,	prípravka)
Ján	Kostík	(prípravka)

                                            

Diana Žabková a Natália Víťazková – staršie žiačky nasadené v aktuálnej sezóne. Foto. J. Mecele 

(jm) (jm)

 Mestská polícia v Kremnici riešila za obdobie august – november 2011 celkovo 
262 priestupkov. Z uvedeného počtu bolo 22 priestupkov v zmysle zákona odložených 
alebo uložených, v 6-tich prípadoch bola vec pre podozrenie z trestného činu 
odovzdaná orgánom činným v trestnom konaní, 121 priestupkov bolo vyriešených 
napomenutím a 82 bolo vyriešených v blokovom konaní. 31 priestupkov je v stave 
objasňovania. Najväčší počet priestupkov bol proti bezpečnosti a plynulosti cestnej 
premávky, proti majetku a za porušovanie VZN č. 13/1995 o zákaze konzumovania 
alkoholických nápojov na verejných priestranstvách v meste Kremnica. Za toto 
obdobie museli príslušníci použiť donucovacie prostriedky v 25 prípadoch a 
predviedli 10 osôb. Odchytených bolo 11 psov a v rámci pultu centralizovanej 
ochrany bolo vykonaných 58 výjazdov. 

Ochranca kvetín
 Dňa	31.	8.	2011	vo	večerných	hodinách	sa	53	ročný	Ján	H.	už	nevydržal	pozerať	na	
týrané	kvety	v	črepníkoch,	ktoré	sa	nachádzali	v	spoločných	priestoroch	bytového	domu	
na	ulici	Dolná,	v	ktorom	býva.	Potom,	ako	si	dodal	tekutej	odvahy,	začal	oslobodzovať	
jeden	 kvet	 za	 druhým	 a	 doprial	 všetkým	 koreňom	 dostatok	 svetla,	 kyslíka	 a	 slobody.	
Črepníky	pre	istotu	porozbíjal	a	držal	sa	toho,	že	zem	patrí	na	zem.	Veď	nie	len	tak	pre	nič	
za	nič	sa	rovnako	volajú.	Keď	na	jeho	dvere	zaklopala	privolaná	hliadka	MsP,	Ján	H.	si	už	
zrejme	chystal	zaslúženú	večeru,	nakoľko	po	otvorení	bytových	dverí	vybehol	na	chodbu	
s	kuchynským	nožom	v	ruke	a	pritom	kričal	„zabijem	ťa“.	Príslušníci	MsP	nevedeli	koho	
z	nich	konkrétne	myslí,	a	tak	pre	istotu	obaja	použili	hrozbu	zbraňou	a	ochrancu	kvetín	
odzbrojili.	 Nakoľko	 aj	 následne	 kládol	 Ján	 H.	 aktívny	 odpor,	 boli	 voči	 nemu	 použité	
donucovacie	prostriedky.		Ján	H.	bol	odovzdaný	príslušníkom	PZ	a	posádke	sanitky	RZP.	
Vo	veci	ďalej	konajú	orgány	činné	v	trestnom	konaní	pre	podozrenie	z	trestného	činu.

Koniec hereckej kariéry
 Dňa		15.	11.	2011	sa	20	ročný	Tomáš	T.	zo	Starej	Kremničky	vybral	gratulovať	svojej	
svokre,	ktorá	býva	v	našom	meste.	Nakoľko	svoju	svokru	nesmierne	miluje,	priviezol	so	
sebou	okrem	ohnivej	vody	aj	ďalších	dvoch	gratulantov.	Jednalo	sa	o	jeho	brata	Vladimíra	
T.	a	kamaráta	Stanislava	Š.,	obaja	bytom	Stará	Kremnička.	Potom,	ako	sa	dobre	posilnili,	
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Mgr. Roman Brhlík, náčelník MsP

sa	okolo	22.00	hod.	rozhodli	v	rámci	spestrenia	kultúrneho	programu	narodeninových	
osláv	zahrať	pre	prítomných	akčnú	scénku	z	niektorého	hollywoodskeho	filmu.	Problém	
nastal,	keď	sa	všetci	traja	tak	vžili	do	svojich	rolí,	že	začali	všetko	okolo	seba	rozbíjať.	
Keďže	svokra	zrejme	nie	je	veľkým	nadšencom	akčných	filmov	a	rekvizity,	ktoré	sa	pri	
akčnej	scénke	rozbíjali	patrili	jej,	vec	oznámila	na	tel.	č.	158.	Privolané	hliadky	OO	PZ	
a	MsP,	ktoré	sa	dostavili	na	miesto,	zobrali	traja	akční	herci	ako	súčasť	a	pokračovanie	
ich	hry,	a	tak	sa	nebojácne	pustili	aj	do	policajtov.	Ich	nádejnú	hereckú	kariéru	ukončilo	
až	použitie	donucovacích	prostriedkov	zo	strany	policajtov	a	ich	následné	predvedenie	
na	OO	PZ	v	Kremnici,	kde	bola	záverečná	klapka	krátkeho	akčného	filmu	„Smrtonosná	
svokrina	pasca	I“.	Vec	je	ďalej	v	riešení	OO	PZ	Kremnica.	

Nežiadaná návšteva
	 Dňa	5.	11.	2011	v	doobedňajších	hodinách	sa	50	 ročný	Dušan	G.	 rozhodol	niekoho	
námatkovo	 poctiť	 svojou	 návštevou,	 a	 tak	mu	 spríjemniť	 sobotňajšie	 dopoludnie.	Veď	
„hosť	do	domu...	možno	aj	pol	deci	k	tomu“,	či?	Ako	vhodný	sa	mu	javil	rodinný	dom	na	
ulici	S.	Chalupku	a	potom,	ako	si	otvoril	bráničku,	sa	rezkým	krokom	dostal	ku	vchodovým	
dverám.	Nechcel	 byť	otravný	 a	 zbytočne	preháňať	majiteľa	domu	a	nakoľko	vchodové	
dvere	mali	presklenie,	našiel	vhodný	nástroj	–	skalu	a	touto	sklo	na	dverách	rozbil.	Potom,	
ako	zistil,	že	tieto	dvere	sa	zvnútra	otvoriť	nedajú	a	v	druhých	náprotivných	vchodových	
dverách	spozoroval	kľúč	zvnútra,	zobral	opäť	svoj	nástroj	a	poď	ho	na	druhý	platný	pokus.	
Zopakoval	úkon	so	sklom	na	dverách,	vopchal	ruku	dnu,	odomkol	si	a	už	bol	na	návšteve.	
Keďže	nechcel	byť	hulvát,	zohol	sa	a	pekne	všetky	väčšie	črepiny	povyhadzoval	do	záhrady.	
Ako	sa	už	chystal	pokračovať	v	návšteve		ďalších	miestností	domu,	ostal	v	šoku	ako	pri	
„blízkom	stretnutí	 tretieho	druhu“.	Dôvodom	bolo,	že	cez	 rozbité	okno	na	dverách	sa	z	
vonku	na	neho	pozerá	niekto,	kto	sa	náramne	podobá	na	mestského	policajta	v	uniforme.	
Dušan	G.	je	ale	ostrieľaný,	zachoval	veľkú	duchaprítomnosť,	a	tak	z	jeho	úst	vyšlo	„Servus	
a	ty	čo	tu?“	V	zápätí	zrejme	ostal	v	neistote,	a	tak	sa	možno	sám	seba	a	možno	hliadky	
MsP	nahlas	opýtal	„a	 teraz	čo?“	Nakoľko	odpoveď	príslušníkov	MsP	na	 túto	otázku	sa	
mu	nepozdávala,	rozhodol	sa	dialóg	s	hliadkou	ukončiť	vetou	„tak	zatiaľ	sa	majte,	ja	už	
asi	pôjdem	do	mesta“	ako	povedal,	tak	aj	začal	konať,	a	pretože	nereagoval	ani	na	výzvy	
príslušníkov	MsP,	boli	voči	nemu	použité	donucovacie	prostriedky	a	následne	bol	Dušan	
G.	odovzdaný	príslušníkom	PZ	ako	osoba	pristihnutá	pri	páchaní	trestného	činu.	Ďalej	vo	
veci	konajú	orgány	činné	v	trestnom	konaní	pre	podozrenie	z	trestného	činu.	Dušanovi	
G.	takto	hrozí	blízka	návšteva	štátneho	zariadenia,	ktoré	už	dobre	pozná.		
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l Predám dom so záhradou na Ulici Sama Chalupku č. d. 303/61. Obytná plocha                  
    cca 150m2, záhrada 380 m2. Kontakt: ludmila.lugmayr@aon.at

l Predám šteniatko (2 fenky) bytového psíka „ŠI–CU“.
    0908 571 869, 045/ 6743 194 (večer)

l Predám dvojizbový byt v centre Kremnice. 0905 752 807

l Do novootvorenej nefajčiarskej pivárne v Kremnici prijmeme barmanku
 – brigádničku. 0904 648 880

l Prenajmem 3-izbový byt v Kremnici. 0904 648 880

	 	 	 	 	Opäť	je	 tu	december	a	predvianočný		čas,	deti	sa	 tešia	na	sneh	
a	 zimné	 šantenie	 a	 cestovné	 kancelárie	 už	 pre	 nás	 opäť	 pripravili	
katalógy	plné	letných	dovoleniek,	mora,	slnka	a	letnej	pohody.	Viacerí		
z	 vás	 si	 už	 zvykli	 kupovať	 	 zájazdy	 „first	 minute“	 (predpredaj).		
Výhodou	skorého	nákupu	sú	nielen	atraktívne	zľavy,	deti	zdarma	a	iné	
bonusy,	ale	hlavne	možnosť	výberu	kvalitných	hotelov	za	rozumnú	
cenu,		ktoré	sú	rýchlo	vypredané	a	do	ponuky	„last	minute“		sa	vôbec	
nedostanú.
	 Vyberte	si	z	poistených	zájazdov	od	spoľahlivých	a	renomovaných	
cestovných	 kancelárií	 	 SATUR,	HYDROTOUR,	KOALA	TOURS,	
KARTAGO,	 TURANCAR,	 FIFO	 a	 ďalších.	 Ponúkame	 pobytové	
zájazdy	 do	 klasických	 destinácií	 ako	 Chorvátsko,	 Bulharsko,	
Taliansko,	Turecko,	Grécko...	,	poznávacie	zájazdy,	pútnické	zájazdy	
do	svätých	miest,	aj	zájazdy	do	superexotických	krajín	ako	Macao,	
Bahrajn,	 Srí	 Lanka,	Nepál,	Madagaskar,	 či	 plavbu	 na	 Severný	 pól	
alebo	Cestu	okolo	sveta.		
	 Pre	 tých,	 ktorí	 by	 chceli	 potešiť	 svojich	 blízkych	 pod	 vianočným	
stromčekom	 	 peknou	 dovolenkou	 alebo	 na	 ňu	 prispieť	 určitou	
čiastkou,	 ponúka	 Kultúrne	 a	 informačné	 centrum	mesta	 Kremnica	
–	cestovná	agentúra	DARČEKOVÉ	POUKÁŽKY	na	kúpu		zájazdu	
na	vami	zvolenú	hodnotu	a	s	menom	obdarovanej	osoby.	

Máte už vianočný darček ?

Vianočné sviatky plné lásky a pohody želá KIC Kremnica

	 Menšia	hnedá	/Ryška/	je	ešte	šteniatko	asi	7–8	mesačné,	
kríženec	jazvečíka,	veľmi	hravá,	bystrá	a	milá!	Je	odčerve-
ná,	odblšená	aj	zaočkovaná.	
	 Väčšia	 trojfarebná	 /Sindy/	 je	 asi	 1–2	 ročná,	 kríženec,	
milá,	poslušná,	ale	trochu	bojazlivá.	Je	tiež	odblšená,	odčer-
vená	a	zaočkovaná.	Obidve	fenky	sú	vykastrované,	aby	sa	
predchádzalo	nechceným	a	vyhodeným	psom	po	meste	a	
okolí.	Kastrovaním	feniek	a	mačiek	sme	znížili	počet	 tú-
lavých	a	vyhodených	zvierat	v	Kremnici	a	okolí	na	mini-
mum.	V	tomto	roku	sme	dali	vykastrovať	102	zvierat!
	 Záujemcovia	o	fenky	nech	sa	prihlásia	na	tel.	č.	0903	433	
024	alebo	0456795193.	V	žiadnom	prípade	však	nedaru-
jeme	zvieratá	majiteľovi,	ktorý	nemá	oplotený	pozemok	a	
chcel	by	ich	priviazať	reťazou	k	búde	alebo	zatvoriť	na	celý	
život	do	voliéry!

S úctou! M. Hricová OZ Súcit a pomoc

Adoptujte si psíka
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Ponuky, inzercia


